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belast met Plaatselijke Besturen, Territoriale 

Ontwikkeling, Stedelijk Beleid, Monumenten 

en Landschappen, Studentenaangelegenheden, 

Toerisme, Openbaar Ambt, Wetenschappelijk 

Onderzoek en Openbare Netheid, 

Capitale, chargé des Pouvoirs locaux, du 

Développement territorial, de la Politique de la 

ville, des Monuments et Sites, des Affaires 

étudiantes, du Tourisme, de la Fonction publique, 

de la Recherche scientifique et de la Propreté 

publique, 

betreffende "de ‘nieuwe communicatie’ van 

Sint- Lambrechts-Woluwe". 

 concernant "la ‘nouvelle communication’ de 

Woluwe-Saint-Lambert". 

 



 I.V. COM (2018-2019) Nr. 41  22-01-2019 C.R.I. COM (2018-2019) N° 41 8 

 COMMISSIE BINNENLANDSE ZAKEN   COMMISSION AFFAIRES INTÉRIEURES  

 

 

 

 

Brussels Hoofdstedelijk Parlement – Integraal verslag – Commissie voor de Binnenlandse Zaken – Zitting 2018-2019 

Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale – Compte rendu intégral – Commission des Affaires intérieures – Session 2018-2019 

 

Voorzitterschap: mevrouw Joëlle Milquet, voorzitter. 

Présidence : Mme Joëlle Milquet, présidente. 

 

 
MONDELINGE VRAAG VAN MEVROUW 

JOËLLE MILQUET 

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

PLAATSELIJKE BESTUREN, 

TERRITORIALE ONTWIKKELING, 

STEDELIJK BELEID, MONUMENTEN 

EN LANDSCHAPPEN, 

STUDENTENAANGELEGENHEDEN, 

TOERISME, OPENBAAR AMBT, 

WETENSCHAPPELIJK ONDERZOEK 

EN OPENBARE NETHEID, 

betreffende "de enquête 'Uw kijk op 

veiligheid'".   

QUESTION ORALE DE MME JOËLLE 

MILQUET 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE, CHARGÉ DES POUVOIRS 

LOCAUX, DU DÉVELOPPEMENT 

TERRITORIAL, DE LA POLITIQUE DE 

LA VILLE, DES MONUMENTS ET SITES, 

DES AFFAIRES ÉTUDIANTES, DU 

TOURISME, DE LA FONCTION 

PUBLIQUE, DE LA RECHERCHE 

SCIENTIFIQUE ET DE LA PROPRETÉ 

PUBLIQUE,  

concernant "l'enquête 'Votre regard sur la 

sécurité'".  

  

Mevrouw Joëlle Milquet (cdH) (in het Frans).- Als 

u het goedvindt, stel ik mijn vraag vanaf het 

voorzittersgestoelte.  

Brussel Preventie en Veiligheid (BPV) gaf het 

studiebureau Sonecom de opdracht om in het 

voorjaar van 2018 een enquête uit te voeren over het 

onveiligheidsgevoel bij de Brusselaars.  

De enquête zou in twee fasen verlopen. Vanaf 

26 maart zouden 1.800 Brusselaars van ouder dan 

vijftien jaar worden ondervraagd. Vanaf 26 april 

zou het studiebureau zijn vragen aan pendelaars en 

toeristen in Brussel voorleggen. De resultaten 

zouden in de herfst van 2018 beschikbaar zijn.  

Hebt u de resultaten van die enquête ontvangen? Zo 

ja, kunnen wij ze krijgen?   

Mme Joëlle Milquet (cdH).- Si vous n'y voyez pas 

d'inconvénient, je poserai ma question orale depuis 

le siège du président. 

Bruxelles prévention et sécurité (BPS) a lancé en 

avril 2018 la première enquête intitulée "Votre 

regard sur la sécurité", destinée à évaluer le 

sentiment d'insécurité des Bruxellois et les atteintes 

à la sécurité, dues notamment aux incivilités. Il 

était annoncé que les enquêteurs du bureau d'études 

Sonecom iraient à la rencontre des habitants en 

effectuant du porte-à-porte de mars à juin 2018. 

L'enquête devait se dérouler en deux phases. Au 

cours d'une première phase, censée débuter le 26 

mars 2018, 1.800 Bruxellois de plus quinze ans 

habitant dans les 118 quartiers résidentiels de la 

Région de Bruxelles-Capitale devaient être sondés. 

L'enquête devait ensuite se poursuivre, à partir du 

26 avril, avec les navetteurs et les touristes. Les 

résultats étaient attendus à l'automne 2018. 

Avez-vous reçu les résultats de cette enquête ? 

Dans l'affirmative, pourriez-vous nous les 

communiquer, du moins si vous ne projetez pas de 

les dévoiler à l'occasion d'une initiative de 

communication.  
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De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Sonecom heeft de enquête inderdaad 

uitgevoerd. Momenteel bestudeert het Brussels 

Observatorium voor Preventie en voor Veiligheid de 

resultaten en de eventuele maatregelen. Ik verwacht 

de bevindingen van het observatorium voor de 

paasvakantie.  

- Het incident is gesloten.  

  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Je vous 

confirme que cette enquête destinée à évaluer le 

sentiment d'insécurité et les atteintes à la sécurité 

dans notre Région s'est déroulée comme prévu en 

deux phases : du 26 mars au 18 juin pour les 

résidents bruxellois et du 16 avril au 18 juin pour 

les navetteurs et les touristes. 

Les résultats de cette enquête, et par conséquent 

l'identification d'éventuelles mesures à mettre en 

place, sont actuellement en cours de traitement au 

sein de l'Observatoire bruxellois pour la prévention 

et la sécurité (OBPS).  

L'analyse des résultats de l'enquête se déroulera 

durant le premier trimestre. Avant le congé de 

printemps, nous pourrons vous les présenter ici et 

en discuter. 

- L'incident est clos. 

  

MONDELINGE VRAAG VAN MEVROUW 

JOËLLE MILQUET  

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

PLAATSELIJKE BESTUREN, 

TERRITORIALE ONTWIKKELING, 

STEDELIJK BELEID, MONUMENTEN 

EN LANDSCHAPPEN, 

STUDENTENAANGELEGENHEDEN, 

TOERISME, OPENBAAR AMBT, 

WETENSCHAPPELIJK ONDERZOEK 

EN OPENBARE NETHEID, 

betreffende "de oprichting van het 

gewestelijk communicatiecentrum (GCC)".  

  

QUESTION ORALE DE MME JOËLLE 

MILQUET  

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE, CHARGÉ DES POUVOIRS 

LOCAUX, DU DÉVELOPPEMENT 

TERRITORIAL, DE LA POLITIQUE DE 

LA VILLE, DES MONUMENTS ET SITES, 

DES AFFAIRES ÉTUDIANTES, DU 

TOURISME, DE LA FONCTION 

PUBLIQUE, DE LA RECHERCHE 

SCIENTIFIQUE ET DE LA PROPRETÉ 

PUBLIQUE, 

concernant "la mise en place du centre de 

communication régional (CIC)".  

  

Mevrouw Joëlle Milquet (cdH) (in het Frans).- Als 

u het goedvindt, stel ik ook mijn tweede vraag vanaf 

het voorzittersgestoelte.  

Op 15 maart 2015 keurde de Brusselse regering de 

oprichting van een geïntegreerd communicatie- en 

crisiscentrum goed. In mei antwoordde u op een 

vraag dat het centrum weldra zou worden 

Mme Joëlle Milquet (cdH).- Je poserai également 

ma seconde question depuis le siège du président, 

si vous êtes d'accord.  

Le 15 mars 2015, le gouvernement bruxellois a 

approuvé le principe de la mise en place d'un centre 

de communication et de crise intégré. Lors d'une 

réponse en commission en mai dernier, vous aviez 

annoncé que le centre serait installé dans les locaux 
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ondergebracht in de lokalen van Brussel Preventie 

en Veiligheid (BPV).  

Wanneer zal dat effectief gebeuren?  

Wat is de band tussen BPV en het communicatie- en 

informatiecentrum (CIC)?   

de Bruxelles prévention et sécurité (BPS) et que 

cette installation était imminente. 

Quand cette installation est-elle prévue ? 

Quel est le lien entre BPS et le centre d'information 

et de communication (CIC) ?  

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Het centrum moet tegen begin volgend jaar 

in gebruik worden genomen. De eerste 

aanbestedingen dateren van eind vorig jaar. De rest 

volgt in het eerste kwartaal van dit jaar.  

BPV, de federale politie, de politiezone Polbru, de 

Brusselse Hoofdstedelijke Dienst voor 

Brandbestrijding en Dringende Medische Hulp 

(DBDMH) en een afdeling van de veiligheidsdienst 

van de MIVB zijn de partners in het CIC. Ik hoop 

dat andere politiezones zich later nog aansluiten. 

Het is de bedoeling dat de verschillende instanties 

binnen het CIC met respect voor elkaars 

bevoegdheden en voor het wettelijke kader 

samenwerken. BPV krijgt een coördinerende en 

beherende rol, maar zal zich bijvoorbeeld niet 

bezighouden met noodoproepen.  

- Het incident is gesloten.  

  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Le 

calendrier d'installation du centre se déroulera tout 

au long de cette année 2019, l'objectif étant son 

installation complète avant l'année prochaine. Les 

premiers marchés publics ont été lancés à la fin de 

l'année dernière, et l'ensemble des marchés publics 

restants le sera dans le courant de ce premier 

trimestre.  

Bruxelles prévention et sécurité (BPS) et la police 

fédérale sont, avec d’autres structures telles que la 

zone de police Polbru (qui participe pleinement à 

ce dispatching), le Service d'incendie et d'aide 

médicale urgente (Siamu), ainsi qu’une antenne du 

service sécurité de la Société de transport 

intercommunal bruxellois (STIB), partenaires à 

part entière de ce centre. Je ne désespère pas de voir 

les autres zones de police se joindre à ce partenariat 

à un stade ultérieur.  

L'idée est de mutualiser les efforts et de collaborer, 

mais sans que cela se traduise par un empiètement 

sur les compétences respectives de l’un ou de 

l’autre, chacun étant, bien entendu, tenu de 

respecter strictement le cadre légal et réglementaire 

dont il ressort.  

Concrètement, c'est donc dans le cadre d'un rôle de 

coordination et de gestion de la politique de 

prévention et de sécurité que BPS interviendra, 

conformément à l’ordonnance du 28 mai 2015, 

sans pour autant s’immiscer dans la gestion des 

appels d’urgence, par exemple. 

- L'incident est clos. 

  

INTERPELLATIE VAN DE HEER VINCENT 

DE WOLF 

TOT DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

INTERPELLATION DE M. VINCENT DE 

WOLF 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE, CHARGÉ DES POUVOIRS 
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PLAATSELIJKE BESTUREN, 

TERRITORIALE ONTWIKKELING, 

STEDELIJK BELEID, MONUMENTEN 

EN LANDSCHAPPEN, 

STUDENTENAANGELEGENHEDEN, 

TOERISME, OPENBAAR AMBT, 

WETENSCHAPPELIJK ONDERZOEK 

EN OPENBARE NETHEID, 

betreffende "de leegstaande lokalen van 

Brussel Preventie & Veiligheid (BPV) en de 

financiële verliezen voor het gewest".   

LOCAUX, DU DÉVELOPPEMENT 

TERRITORIAL, DE LA POLITIQUE DE 

LA VILLE, DES MONUMENTS ET SITES, 

DES AFFAIRES ÉTUDIANTES, DU 

TOURISME, DE LA FONCTION 

PUBLIQUE, DE LA RECHERCHE 

SCIENTIFIQUE ET DE LA PROPRETÉ 

PUBLIQUE, 

concernant "l'inoccupation des locaux de 

Bruxelles prévention & sécurité (BPS) et les 

pertes financières pour la Région".   

TOEGEVOEGDE INTERPELLATIE VAN 

MEVROUW ANNEMIE MAES, 

betreffende "de stand van zaken van het 

gewestelijk crisiscentrum".   

INTERPELLATION JOINTE DE 

MME ANNEMIE MAES, 

concernant "l'état d'avancement du centre 

de crise régional".   

De heer Vincent De Wolf (MR) (in het Frans).- 

Van meet af aan volgt de MR de werking van het 

Brussels Observatorium voor Preventie en voor 

Veiligheid, dat in 2015 werd opgericht. 

Aanvankelijk werd er 1 miljoen euro voor 

uitgetrokken, maar dat budget werd ondertussen al 

aangepast.  

De Brusselse regering heeft beslist om alle 

instanties die zich bezighouden met preventie en 

veiligheid in hetzelfde gebouw onder te brengen. 

Afgezien van het Brussels Observatorium voor 

Preventie en voor Veiligheid, zouden ook het 

Coördinatie- en Crisiscentrum van de Regering 

(CGCCR), het crisiscentrum van de MIVB en de 

dienst 100/112 van de brandweer er onderdak 

krijgen. Sommige instanties, waaronder de 

brandweer, stribbelen echter tegen.  

In 2016 sloot de regering een huurovereenkomst 

voor achttien jaar voor 13.200 m² kantoorruimte. 

Daarmee gaat een bedrag van meer dan 34 miljoen 

euro gepaard, buiten de nog te verrichten 

werkzaamheden. Sindsdien staat echter een groot 

deel van de ruimte leeg. Het Brussels Gewest zou op 

die manier al 1,5 miljoen euro hebben verspild. De 

regering slaagt er duidelijk niet in om alle betrokken 

instanties op één lijn te krijgen. 

Naar aanleiding van een eerdere interpellatie wees 

de MR erop dat u zonder enig overleg en zelfs 

M. Vincent De Wolf (MR).- Nous suivons depuis 

le début le dossier de Bruxelles prévention et 

sécurité (BPS), un organisme créé en 2015 qui 

suscite toujours plusieurs interrogations. Le budget 

prévu pour la création de BPS était d'un million 

d'euros, mais il a nettement évolué par la suite.  

Il y a quelque temps, je vous interrogeais sur 

l'occupation effective du bâtiment. Le 

gouvernement avait décidé de loger les diverses 

structures en charge des politiques de prévention et 

de sécurité sous une même coupole, par souci de 

cohérence et d'efficacité. Outre BPS, le bâtiment 

devait accueillir le centre de communication et de 

crise régional, le centre d'appels de crise de la 

Société de transport intercommunal bruxellois 

(STIB), ainsi que la centrale 100/112 du Service 

d'incendie et d'aide médicale urgente (Siamu). 

Des réticences ont été exprimées par les acteurs de 

terrain à ce propos, qui ont encore été évoquées 

récemment dans la presse. 

En 2016, le gouvernement signait un bail ferme de 

dix-huit années pour l'occupation de 13.200 mètres 

carrés au sein de l'ex-cité administrative, prenant 

effet en janvier 2018. Le contrat de location porte 

sur un montant total de plus de 34 millions d'euros, 

sans compter les travaux. Depuis lors, il semblerait 

qu'une majeure partie - deux tiers - de cet espace 

demeure inoccupée, ce qui représente une perte de 

l'ordre d'1,5 million d'euros pour notre Région. 
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zonder uitleg de instructie had gegeven om te 

verhuizen.  

Ook de algemene oriëntatienota van de 

staatssecretaris die bevoegd is voor de brandweer, 

wekte onze aandacht. Die verwijst naar een bedrag 

dat wordt begroot 'voor het geval van een 

verhuizing'. Dat klinkt nogal hypothetisch, terwijl de 

regering die verhuizing als een vaststaand feit 

beschouwt. Hoe verklaart u dat?  

We worden geconfronteerd met tegenstrijdigheden 

en een gebrek aan overleg. Ik begrijp dat dit dossier 

tijd vergt, maar we zitten toch met een aantal 

vragen. 

Hoe zit het met de huurovereenkomst? Klopt het dat 

die al van start is gegaan in 2018 en dat een groot 

deel van de kantoorruimte leegstaat? Om welke 

oppervlakte gaat het precies? 

Hoeveel kost die leegstand? 

Welke instanties zijn al naar het gebouw verhuisd? 

Welke werkzaamheden werden al uitgevoerd? 

Hoeveel hebben die gekost? 

Wanneer zouden alle betrokken instanties in 

hetzelfde gebouw huizen? Is er nog overleg 

gepland? 

Onderhandelt u met de federale regering om 

ongebruikte kantoorruimte nog een bestemming te 

geven? Welke oplossingen overweegt u om te 

vermijden dat er geld wordt verspild aan het huren 

van leegstaande kantoren? 

  

Cela témoigne de l'incapacité du gouvernement à 

susciter l'adhésion des acteurs concernés autour de 

ce projet. Les pompiers bruxellois acceptent 

difficilement l'idée d'un déménagement, d'autant 

plus que des plans qui avaient été acceptés auraient 

été modifiés par la suite. 

Dans une précédente interpellation, nous avions 

indiqué qu'un ordre avait été donné sans aucune 

concertation ni même information. 

Nous avons également été interpellés par la lecture 

de la note d'orientation générale sur le budget, 

signée par la secrétaire d'État en charge de la Lutte 

contre l'incendie et l'Aide médicale urgente, qui 

indique qu'un montant sera prélevé sur le 

programme de gestion du patrimoine "en cas de 

déménagement". Comment faut-il comprendre 

cette hypothèse, puisque le gouvernement présente 

le déménagement comme étant effectif cette 

année ?  

Au vu de ces hésitations, informations 

contradictoires, manques de concertation, 

malentendus et réticences, la situation ne semble 

pas simple. Certes, Rome ne s'est pas faite en un 

jour, mais comprenez que nous nous interrogions. 

Qu'en est-il de cette location ? Est-il vrai que le bail 

signé en 2016 a pris cours pour la Région en 2018 ? 

Est-il vrai qu'un grand nombre de mètres carrés 

sont inoccupés ? Si oui, combien et pourquoi ?  

Combien coûte cette inoccupation, par an ou par 

jour ?  

Quelles entités sont-elles déjà présentes dans les 

locaux ? Quels aménagements ont-ils déjà été 

réalisés et pour quel budget ? 

Qu'en est-il du rassemblement annoncé des acteurs 

de la sécurité ? Quel est le nouveau calendrier 

proposé ? De nouvelles concertations sont-elles 

prévues ? 

Menez-vous des négociations avec le pouvoir 

fédéral en vue de l'occupation de l'espace restant ? 

Quelles autres pistes sont-elles envisagées pour 

pallier ce faible taux d'occupation, très coûteux 

pour la Région ? 
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Mevrouw Annemie Maes (Groen).- L'Écho 

schreef op 12 december dat het gebouw van de 

regionale veiligheidsdiensten al een jaar voor twee 

derden leeg staat, waardoor meer dan de helft van de 

2,3 miljoen euro huur over de balk wordt gegooid. 

De leegstaande ruimtes zullen door het gewestelijke 

crisiscentrum en het gewestelijke 

communicatiecentrum worden ingenomen. Het 

crisiscentrum is bedoeld om alle belangrijke 

stakeholders op eenzelfde plaats onder te brengen 

tijdens crisismomenten. Het gaat om de zes 

politiezones, de federale politie en andere 

veiligheidsdiensten. Bij de aanslagen is immers 

gebleken dat het cruciaal is om informatie en 

beslissingen te centraliseren. Het 

communicatiecentrum moet dan weer alle 

oproepcentrales van de veiligheidsdiensten 

samenbrengen.  

Al in 2015 besliste de Brusselse regering om die 

organen in het leven te roepen. We zijn ondertussen 

drie jaar verder en ondanks de extra 

stroomversnelling als gevolg van de aanslagen zijn 

ze nog niet operationeel. In commissie verklaarde u 

dat de aanpassingswerken eind 2018 klaar zouden 

zijn en dat de verhuizing van de diensten begin 2019 

van start zou gaan. Bij de officiële voorstelling van 

het crisiscentrum in oktober verschoof die datum 

plots naar midden 2019.  

Het is nog steeds onduidelijk welke partners 

allemaal het centrum zullen gebruiken. We hebben 

al eerder gedebatteerd over de bekommernissen van 

de brandweer, maar ook bij bepaalde politiezones 

bestaat er nog steeds terughoudendheid. Volgens 

L'Écho wordt er onderhandeld met de federale 

politie omdat er nog plaats over is.  

Wat is de stand van zaken met betrekking tot het 

gewestelijk crisiscentrum? Welke werken moesten 

er gebeuren? In welke fase bevinden ze zich? 

Hoeveel kosten de werken en hoe worden de kosten 

verdeeld?  

Met welke partners is er een overeenkomst? Met 

welke lopen er nog onderhandelingen? Wat zijn de 

struikelblokken?  

Klopt het dat er onderhandeld wordt met de federale 

politie om een deel van de kantoren aan hen onder 

te verhuren?  

Mme Annemie Maes (Groen) (en néerlandais).- 

L'Écho écrivait le 12 décembre que le bâtiment 

était déjà inoccupé aux deux tiers depuis un an, ce 

qui représente une perte de plus de la moitié des 

2,3 millions d'euros de loyer.  

Les espaces vides sont destinés aux centres 

régionaux de crise et de communication. L'idée est 

de rassembler, en cas de crise, tous les 

intervenants-clés, à savoir les six zones de police, 

la police fédérale et d'autres services de sécurité.  

Le gouvernement bruxellois avait décidé dès 2015 

de mettre ces organes sur pied. Trois ans plus tard, 

ils ne sont toujours pas opérationnels, malgré le 

coup d'accélérateur donné à la suite des attentats. 

Vous aviez déclaré à la commission que le 

déménagement aurait lieu début 2019, après 

quelques travaux, mais à l'inauguration en 

octobre, ce délai avait déjà été repoussé à la mi-

2019.  

Les partenaires qui occuperont les locaux ne sont 

pas encore clairement définis. Nous avons déjà 

parlé des préoccupations des pompiers, et les zones 

de police se montrent également réservées. D'après 

L'Écho, des négociations sont en cours avec la 

police fédérale.  

Où en est le centre de crise régional ? Quels 

travaux devaient-ils être réalisés, à quel stade en 

sont-ils et combien coûtent-ils ? Comment ces frais 

sont-ils répartis ?  

Avec quels occupants un accord a-t-il été conclu ? 

Est-il vrai que des négociations sont en cours avec 

la police fédérale ?  

Qu'en est-il du raccordement des trois dernières 

zones de police à la plate-forme vidéo ? Que fait-

on des caméras de Bruxelles Mobilité et de la 

STIB ? La situation des gilets jaunes a démontré 

l'utilité de la centralisation des images.  
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Hoe zit het met de aansluiting van de drie 

overblijvende politiezones op het videoplatform? 

Wat met de camera's van Brussel Mobiliteit en de 

MIVB? De toestand met de gele hesjes heeft 

nogmaals aangetoond dat een gecentraliseerd 

camerabeeldensysteem geen overbodige luxe is.   

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Op 29 juni 2017 keurde de regering de 

werken goed die nodig zijn voor de vestiging van het 

geïntegreerde crisis- en communicatiecentrum in 

het gebouw van Brussel Preventie en Veiligheid 

(BPV). De verschillende ruimten waarin de diensten 

worden ondergebracht, zullen dicht bij elkaar 

liggen. De werken zijn momenteel aan de gang. 

Misschien moeten we het gebouw eens bezoeken.  

(Opmerkingen van mevrouw Milquet en de heer 

Ahidar)  

De werken zijn goed opgeschoten sinds uw bezoek 

van vorig jaar. Het crisiscentrum is tegen Pasen 

klaar. We bekijken nog waar de Brusselse 

Hoofdstedelijke Dienst voor Brandbestrijding en 

Dringende Medische Hulp (DBDMH) kan worden 

ondergebracht en hoe het gezamenlijke gebruik met 

de federale politie kan worden georganiseerd. De 

ambtenaren zullen hun gewoonten moeten 

aanpassen en dat vergt tijd.  

(Opmerkingen van de heer De Wolf) 

Verplichten is niet zo eenvoudig. De regering wist 

trouwens dat de onderhandelingen met de partners 

en de procedures over de uitvoering van de werken 

heel wat tijd in beslag zouden nemen. Daarom 

onderhandelde ze over een clausule in het 

huurcontact inzake één jaar kosteloos gebruik.  

Om de verschillende verdiepingen van het 

geïntegreerde communicatiecentrum bruikbaar te 

maken, zijn grote werken nodig die via een 

overheidsopdracht worden toegekend. De kostprijs 

van die werken zou naar schatting 4 miljoen euro 

bedragen. Een deel daarvan zal de federale 

overheid aan het Brussels Gewest terugbetalen.  

(verder in het Nederlands)  

In 2018 bracht de Inspectie van Financiën een 

positief advies uit. Op 6 juni 2018 gaf de minister 

van Begroting zijn akkoord. De eerste 

overheidsopdrachten, waaronder die voor de 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Le 29 

juin 2017, le gouvernement a marqué son accord 

pour l’exécution des travaux relatifs à la mise en 

place du centre de crise et de communication 

intégré dans le bâtiment de Bruxelles prévention et 

sécurité (BPS). À cet égard, il convient de préciser 

que les divers espaces sont complémentaires, voire 

dépendants les uns des autres. En effet, certains 

étages seront appelés à abriter des centres de 

données et de communication devant gérer 

l’ensemble des situations de routine, c'est-à-dire les 

incidents quotidiens ne nécessitant pas l'ouverture 

du Centre de crise. Le chantier est en cours. Nous 

devrions peut-être organiser une visite du bâtiment.  

(Remarques de Mme Milquet et de M. Ahidar)  

Les travaux ont bien évolué depuis votre dernière 

visite, il y a un an. Le Centre de crise sera terminé 

d'ici à Pâques. D’autres étages sont à considérer 

comme des espaces de support à l’activité des 

différents partenaires de BPS. À ce propos, nous 

finalisons les négociations sur la répartition des 

surfaces avec le Service d'incendie et d'aide 

médicale urgente (Siamu) et les modes de 

cohabitation avec la police fédérale. Évidemment, 

poursuivre des discussions sur les aménagements 

définitifs et établir des protocoles de 

fonctionnement opérationnels, cela ne se fait pas en 

quelques mois. Il faut aussi changer les habitudes 

parmi les acteurs politiques comme parmi les 

fonctionnaires.  

(Remarques de M. De Wolf)  

Cela devrait s'imposer, mais ce n'est pas évident, 

les uns jouant parfois contre les autres. Nous 

reconnaissons là le sport que certains pratiquent en 

permanence. C'est d'ailleurs parce que nous savions 

que les négociations avec les différents partenaires 

et la durée des procédures d'exécution des travaux 

seraient longues que nous avions prévu une clause 

de gratuité d'un an.  

Pour rendre fonctionnels et opérationnels les étages 

du centre de communication intégré, d’importants 
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tussenwanden, werden op 21 december 2018 

gepubliceerd. De overige overheidsopdrachten 

zullen geleidelijk afgerond en gepubliceerd worden 

tot in februari 2019.  

Het is de bedoeling dat alle werken aan het 

geïntegreerde communicatiecentrum tegen het 

tweede semester van 2019 zijn voltooid.  

(verder in het Frans)  

Het videosysteem wordt in overleg met de 

politiezones verder ontwikkeld. Drie politiezones 

hebben zich er al bij aangesloten. De 

onderhandelingen met de politiezone Polbru over de 

aansluiting van de camera's in die zone op het 

platform zijn bijna rond.  

Er is op enkele maanden tijd veel werk verzet. De 

ordonnantie dateert van 2015, maar we moesten 

alles vanaf nul opbouwen in moeilijke 

omstandigheden, terwijl de oprichting van het 

crisiscentrum niet kon worden uitgesteld.  

(verder in het Nederlands)  

Na enkele maanden zijn er al resultaten zichtbaar, 

zoals de goedkeuring van een gewestelijk 

veiligheidsplan, de oprichting van een 

cyberveiligheidscentrum en de aankoop van drones 

voor politie en hulpdiensten.  

(verder in het Frans) 

Donderdag keurt de regering normaliter de 

besprekingen met de DBDMH over de 

kantooroppervlakte voor de dienst goed.  

Voorts wordt de rechtstreekse samenwerking met de 

politiezone Polbru om voor de hand liggende 

redenen uitgebreid. De staf van die politiezone 

neemt zijn intrek in het gebouw naast dat van BPV. 

Dat zal de efficiëntie van het communicatiecentrum 

bevorderen. Het is wenselijk dat alle politiezones bij 

het centrum betrokken worden, maar dat vergt tijd. 

  

travaux structurels et d’aménagement doivent être 

engagés conformément aux procédures en vigueur 

pour les marchés publics. La dernière estimation de 

l’ensemble de ces travaux les chiffre à un montant 

global de 4 millions d'euros, dont une part sera 

récupérée auprès de l’entité fédérale au bénéfice de 

la Région. Nous avons conclu un accord sur une clé 

de répartition correspondant au métré, c'est-à-dire 

aux surfaces respectivement occupées par les uns 

et les autres.  

(poursuivant en néerlandais)  

En 2018, l'Inspection des finances a émis un avis 

positif. Le 6 juin 2018, le ministre du Budget 

donnait son accord. Les premiers marchés publics, 

entre autres pour les cloisons, ont été publiés le 21 

décembre 2018. Les suivants le seront d'ici février 

2019.  

L'ensemble des travaux devraient être achevés 

pour le second semestre de 2019.  

(poursuivant en français)  

La plate-forme vidéo continue à être déployée et 

développée en partenariat avec les zones de police. 

Outre les trois zones déjà partenaires, les 

discussions avec la zone de police Bruxelles-

Capitale / Ixelles (Polbru) sont en voie de 

finalisation et permettront d’intégrer les caméras de 

la zone au centre de communication et de crise. 

Nous progressons donc.  

J’aimerais souligner qu’un travail important a été 

abattu en quelques mois pour bâtir une toute 

nouvelle administration. Vous parlez de 2015, qui 

est la date de l'ordonnance, mais il faut considérer 

que nous sommes partis de rien, dans un contexte 

(menace terroriste, manifestations,...) qui nous a 

aussi amenés à travailler dans l'urgence dans 

d'autres domaines.  

(poursuivant en néerlandais)  

Après quelques mois, les résultats se font déjà 

sentir : approbation d'un plan régional de sécurité, 

mise sur pied d'un centre de cybersécurité et achat 

de drones pour la police et les services de secours.  

(poursuivant en français) 
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Le processus est en cours. Jeudi, le gouvernement 

devrait approuver la finalisation des discussions 

avec le Service d'incendie et d'aide médicale 

urgente (Siamu), non pas sur le principe mais sur 

les métrés. 

Pour le reste, nous savons aussi qu'à moyen terme, 

il y aura lieu également de poursuivre des 

collaborations plus directes avec la zone de police 

Polbru, pour des raisons évidentes. En effet, l'état-

major de cette zone s'installera dans le bâtiment 

situé à côté de celui de Bruxelles prévention et 

sécurité (BPS). Cela renforcera l'efficacité, 

notamment du centre de communication. Mon 

souhait est que l'ensemble des zones de police 

participent pleinement à ce projet, mais cela 

prendra un peu de temps.  

  

De heer Vincent De Wolf (MR) (in het Frans).- Op 

mijn vraag of twee derde van de ruimten leeg staat, 

antwoordde u niet. 

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Ja, inderdaad. De recentste schatting slaat 

op het communicatiecentrum.  

De heer Vincent De Wolf (MR) (in het Frans).- 

Stemt de huur overeen met het bedrag dat ik 

noemde? 

(Instemming van de heer Vervoort) 

Maanden geleden kondigde u een akkoord met de 

brandweer aan, maar die ontkent dat. Hoever staat 

dat akkoord? 

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Het is bijna klaar. Er is alleen nog wat 

discussie over het aantal vierkante meters. 

De heer Vincent De Wolf (MR) (in het Frans).- 

Hebt u een visie op wat er met de ongebruikte 

ruimten moet gebeuren? 

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Ja. Het gebouw wordt volledig in gebruik 

genomen. Dankzij de synergie met het gebouw van 

Polbru komt er wat ruimte vrij. 

M. Vincent De Wolf (MR).- Vous avez focalisé 

votre réponse sur le Centre de crise, mais je vous 

avais aussi demandé s'il était exact que deux tiers 

des espaces étaient inoccupés.  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Oui, tout 

à fait. La dernière estimation concerne le centre de 

communication. 

M. Vincent De Wolf (MR).- Le montant du loyer 

est-il conforme au chiffre que j'ai cité ? 

(Assentiment de M. Vervoort) 

Vous aviez annoncé, il y a plusieurs mois, un 

accord avec les pompiers. Depuis, ces derniers 

l’ont démenti. Où en est-on ? 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Il est en 

voie de finalisation. La discussion porte sur le 

métré, le "space planner" au centimètre près. 

M. Vincent De Wolf (MR).- Avez-vous une vision 

plus claire de l'usage des plateaux inoccupés ? 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Oui. Les 

discussions deviennent plus tendues, car le 

bâtiment sera pleinement occupé. Des synergies 

avec le bâtiment de Polbru permettront de libérer 

un peu d'espace. 
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De heer Vincent De Wolf (MR) (in het Frans).- 

Een bezoek aan het gebouw is een goed idee. 

Mevrouw de voorzitter.- We zullen het bezoeken.  

M. Vincent De Wolf (MR).- Il serait bon 

d'organiser une visite. 

Mme la présidente.- Nous le ferons.  

Mevrouw Annemie Maes (Groen).- U sprak nogal 

snel. Ik heb uw antwoorden niet altijd even goed 

begrepen. Klopt het dat de kostprijs van de werken 

4 miljoen euro bedraagt?  

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- 

Inderdaad. 

Mevrouw Annemie Maes (Groen).- Wat is de 

verdeelsleutel? 

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- Die 

hangt af van de oppervlakte, maar daarover wordt 

nog gediscussieerd.  

Mevrouw Annemie Maes (Groen).- Het akkoord 

met de brandweer komt donderdag aan bod tijdens 

de ministerraad, maar u bent nog altijd aan het 

onderhandelen met de federale politie?  

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- 

Neen. Die onderhandelingen zijn afgerond.  

Mevrouw Annemie Maes (Groen).- Het personeel 

zou in het tweede semester van 2019 zijn intrek in 

het gebouw nemen.  

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- 

Inderdaad, zodra de werken klaar zijn.  

Mevrouw Annemie Maes (Groen).- De 

politiezone Brussel-Hoofdstad/Elsene zal 

binnenkort op het videoplatform aangesloten zijn. 

Hoe zit het met de twee andere zones?  

Mme Annemie Maes (Groen) (en néerlandais).- 

Vous avez bien dit que les travaux coûteront 4 

millions d'euros ? 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- C'est cela. 

Mme Annemie Maes (Groen) (en néerlandais).- 

Quelle est la clé de répartition ? 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Elle dépendra de la surface 

occupée, mais les discussions sont en cours. 

Mme Annemie Maes (Groen) (en néerlandais).- 

L'accord avec les pompiers sera sur la table du 

conseil des ministres de jeudi, mais les 

négociations avec la police fédérale sont encore en 

cours ? 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Non, elles sont terminées. 

Mme Annemie Maes (Groen) (en néerlandais).- 

Le personnel emménagera dans les bureaux au 

cours du second semestre de 2019 ? 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Oui, dès que les travaux seront 

achevés. 

Mme Annemie Maes (Groen) (en néerlandais).- 

La zone de police Polbru sera bientôt raccordée à 

la plate-forme vidéo. Quand les deux autres le 

seront-elles ?  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (en 

néerlandais).- Het is afwachten. 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Les 

convoyeurs attendent... 

Mevrouw Annemie Maes (Groen).- U hebt daar 

dus nog geen zicht op. Hoe zit het met de camera's 

van Brussel Mobiliteit en de MIVB?  

Mme Annemie Maes (Groen) (en néerlandais).- 

Et au sujet des caméras de Bruxelles Mobilité et de 

la STIB ? 



 I.V. COM (2018-2019) Nr. 41  22-01-2019 C.R.I. COM (2018-2019) N° 41 18 

 COMMISSIE BINNENLANDSE ZAKEN   COMMISSION AFFAIRES INTÉRIEURES  

 

 

 

 

Brussels Hoofdstedelijk Parlement – Integraal verslag – Commissie voor de Binnenlandse Zaken – Zitting 2018-2019 

Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale – Compte rendu intégral – Commission des Affaires intérieures – Session 2018-2019 

 

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- We 

kunnen daar nog geen datum op plakken. 

- De incidenten zijn gesloten.  

  

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Nous n'avons pas encore de date. 

- Les incidents sont clos. 

  

INTERPELLATIE VAN DE HEER 

ABDALLAH KANFAOUI 

TOT DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

PLAATSELIJKE BESTUREN, 

TERRITORIALE ONTWIKKELING, 

STEDELIJK BELEID, MONUMENTEN 

EN LANDSCHAPPEN, 

STUDENTENAANGELEGENHEDEN, 

TOERISME, OPENBAAR AMBT, 

WETENSCHAPPELIJK ONDERZOEK 

EN OPENBARE NETHEID, 

betreffende "de oprichting van een 

geïntegreerd centrum met lage 

toegangsdrempel voor drugsverslaafden".   

INTERPELLATION DE M. ABDALLAH 

KANFAOUI 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE, CHARGÉ DES POUVOIRS 

LOCAUX, DU DÉVELOPPEMENT 

TERRITORIAL, DE LA POLITIQUE DE 

LA VILLE, DES MONUMENTS ET SITES, 

DES AFFAIRES ÉTUDIANTES, DU 

TOURISME, DE LA FONCTION 

PUBLIQUE, DE LA RECHERCHE 

SCIENTIFIQUE ET DE LA PROPRETÉ 

PUBLIQUE, 

concernant "la création d'un centre intégré 

à bas seuil d'admission pour les personnes 

souffrant de toxicomanie".  

TOEGEVOEGDE INTERPELLATIE VAN DE 

HEER JOHAN VAN DEN DRIESSCHE, 

betreffende "de oprichting van een 

drugscentrum in 2023". 

Mevrouw de voorzitter.- Bij afwezigheid van de 

heer Abdallah Kanfaoui, die verontschuldigd is, 

wordt zijn interpellatie geacht te zijn ingetrokken.   

INTERPELLATION JOINTE DE M. JOHAN 

VAN DEN DRIESSCHE,  

concernant "la création d'un centre pour 

toxicomanes en 2023". 

Mme la présidente.- En l’absence de M. Abdallah 

Kanfaoui, excusé, son interpellation est considérée 

comme retirée.  

De heer Vincent De Wolf (MR) (in het Frans).- Ik 

zal de interpellatie van de heer Kanfaoui voorlezen. 

Hij is verontschuldigd.  

De vraag die hij stelde, en die op verzoek van het 

Uitgebreid Bureau in een interpellatie is omgezet, 

gaat over het Globaal Veiligheids- en Preventieplan 

(GVPP).  

In het kader van het GVPP kondigde de regering in 

2017 een laagdrempelig geïntegreerd centrum aan 

waar kwetsbare drugsgebruikers onvoorwaardelijk 

en gratis hulp zouden krijgen. Enkele dagen geleden 

bleek dat de regering 5 miljoen euro heeft 

M. Vincent De Wolf (MR).- Je me joins à la 

discussion en reprenant à mon compte le texte que 

M. Kanfaoui, empêché, avait l'intention de 

prononcer. Il a eu un petit accrochage ce matin, 

heureusement sans conséquences pour lui. 

La question qui était posée, et qui est devenue une 

interpellation à la demande du Bureau élargi, est 

relative au Plan global de sécurité et de prévention, 

qui comprend parmi ses thématiques prioritaires les 

drogues et assuétudes. Ce plan s'attarde sur la 

prévention, la réduction des risques et les 

approches dites à bas seuil d'accès. 

C'est dans ce cadre que le gouvernement a annoncé, 

en 2017, la création d'un centre intégré à bas seuil 
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uitgetrokken voor de oprichting van een 

megacentrum op een strategische locatie.  

Het centrum wordt bijna 3.500 m² groot en komt 

onder de leiding van de vzw Transit, die 

drugsgebruikers nu al crisisopvang biedt. 

Welke rol krijgen de verschillende publieke en 

private spelers in het centrum? Welke rol zal de vzw 

Transit spelen bij de uitvoering van het project? 

Worden andere verenigingen of de gemeenten bij 

het project betrokken? Zo ja, hoe?  

Welke financiële bijdragen leveren het gewest en de 

stad Brussel? Hoe worden die middelen gespreid 

over de ontwikkeling, de oprichting en de werking? 

Er zou een akkoord met het parket in de maak zijn 

over waarborgen voor de werknemers in de sector. 

Wat houdt dat concreet in? Hoever staan de 

besprekingen? 

  

d'accès pour les usagers de drogues précarisés, un 

service sans condition et a priori gratuit. Nous 

avons appris il y a quelques jours dans Le Soir 

qu'un budget de cinq millions d'euros serait dégagé 

pour permettre la création d'un mégacentre à un 

carrefour stratégique. 

Une infrastructure de près de 3.500m² sera mise à 

disposition pour accueillir ce projet, piloté 

principalement par l'asbl Transit, qui fournit déjà 

aux personnes concernées un dispositif de 

réduction des risques. Nous connaissons bien cette 

association, puisque les bourgmestres ont toujours 

été membres d'office de ce groupement visant à 

aider les toxicomanes et limiter la consommation 

de drogues. 

Concrètement, l'année 2019, sera cruciale pour le 

démarrage de ce projet ambitieux. C'est pourquoi 

les questions suivantes se posent. 

Pourriez-vous rappeler et préciser le rôle des 

différents intervenants publics et privés dans le 

cadre de ce programme ? Quel sera le rôle précis de 

l'asbl Transit dans la mise en œuvre du projet ? 

D'autres acteurs du milieu associatif ou des 

pouvoirs locaux seront-ils associés à ce projet et 

comment ? 

Quelles seront les contributions financières 

respectives de la Région et de la Ville de 

Bruxelles ? Comment ces moyens seront-ils 

répartis entre la conception, l'élaboration et 

l'opérationnalisation ? 

Dans un récent entretien, il est fait mention d'un 

accord en cours de finalisation avec le Parquet pour 

offrir des garanties aux travailleurs du secteur. 

Qu'en est-il concrètement ? Où les discussions en 

sont-elles ? 

  

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- Op 

donderdag 6 december vorig jaar verscheen in de 

pers dat de Brusselse regering vijf miljoen euro op 

de begroting 2019 inschrijft voor de oprichting van 

een laagdrempelig geïntegreerd centrum voor 

drugsverslaafden. Dat centrum zou tegen 2023 de 

deuren moeten openen in de buurt van de Haven van 

Brussel en zal allerlei diensten aanbieden. U 

verklaarde in de pers dat het de bedoeling is dat er 

een multidisciplinair team van drugshulpverleners, 

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Le 6 décembre 2018, le 

gouvernement bruxellois déclarait dans la presse 

avoir inscrit cinq millions d'euros au budget 2019 

pour la création d'un centre intégré à bas seuil de 

traitement de la toxicomanie. Il devrait ouvrir ses 

portes dans la zone du Port de Bruxelles d'ici 2023 

et proposer différents services assurés par une 

équipe multidisciplinaire. Les toxicomanes y seront 

encadrés par du personnel de soutien et infirmier, 
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verpleegkundigen, dokters en psychologen klaar 

staat om de drugsverslaafden te begeleiden. Er zal 

voorts een verbruikersruimte ter beschikking van de 

drugsverslaafden staan.  

Ook de stad Brussel heeft plannen om een 

drugscentrum met een verbruikersruimte te openen. 

Dat gebouw zou in de Noordwijk komen. 

Burgemeester Close zou daarvoor uw akkoord 

hebben gekregen.  

Hoe wordt het gewestelijk drugscentrum 

gefinancierd? Waar komt die vijf miljoen euro 

vandaan? Waar vinden we die uitgave terug in de 

begroting 2019?  

Een verbruikersruimte voor drugsverslaafden is 

wettelijk nog steeds niet mogelijk. Hoe gaat u met 

dat wettelijk verbod om?  

In welke mate is de oprichting van een 

verbruikersruimte verzoenbaar met de preventieve 

en reactieve maatregelen in het Globaal Veiligheids- 

en Preventieplan inzake de strijd tegen drugs?  

Het drugscentrum van de stad Brussel komt in de 

Noordwijk, op slechts enkele minuten van de Haven 

van Brussel, waar het gewestelijk drugscentrum 

gepland is. Waarom werd er gekozen voor die 

locatie? Werd de impact van de komst van het 

drugscentrum op de buurt van de Noordwijk en de 

Haven van Brussel geanalyseerd? Zo ja, wat zijn de 

conclusies? Zo neen, waarom niet en wanneer volgt 

er een analyse?   

des médecins et psychologues, et y disposeront 

d'une salle de consommation.  

Le bourgmestre de la Ville de Bruxelles, M. Close, 

aurait par ailleurs reçu votre accord pour 

l'ouverture d'un centre pour toxicomanes, 

également doté d'une salle de consommation, dans 

le quartier Nord.  

Comment le centre régional sera-t-il financé ? Où 

figure cette dépense dans le budget 2019 ? 

Comment justifiez-vous l'ouverture d'une salle de 

consommation alors que la loi l'interdit ? Est-elle 

conciliable avec les mesures préventives et 

réactives du Plan global de sécurité et de 

prévention (PGSP) en matière de lutte contre la 

drogue ? 

Enfin, les deux centres seront situés à quelques 

minutes l'un de l'autre. Pourquoi avoir choisi le 

Port de Bruxelles ? L'impact sur le quartier Nord 

et celui du port a-t-il été analysé ? 

  

De heer Jamal Ikazban (PS) (in het Frans).- De 

inwoners van de stad Brussel gaan al dertig of 

veertig jaar gebukt onder de drugsproblemen in de 

straten van hun gemeente. Geen enkele regering of 

politieke partij heeft daar ooit een oplossing voor 

geboden en het is dan ook een goede zaak dat de 

stad het heft nu zelf in handen neemt.  

Het innoverende project bestaat uit een 

geïntegreerd centrum voor de behandeling van 

verslavingen. Verslaafden kunnen er gratis terecht.  

Jarenlang kwam er buiten een repressieve aanpak 

en het werk van de politie, die nodig zijn, geen enkel 

antwoord op de verslavingsproblematiek. 

Verslaafden werden weggejaagd uit bepaalde 

wijken, waardoor ze naar naburige wijken en 

M. Jamal Ikazban (PS).- Personne ne l'a fait, mais 

je voudrais d'abord saluer l'existence de ce projet, 

qui est une première en Région bruxelloise. Venant 

d'une commune concernée par ce fléau, je peux 

vous assurer que ses habitants vivent très 

difficilement, depuis trente ou quarante ans, les 

problèmes liés à la drogue dans la rue. Et jamais 

aucune solution n'avait été apportée par aucune 

majorité et par aucun parti politique.  

Il faut donc souligner que nous avons ici un projet 

innovant et courageux, destiné à traiter cette 

problématique par la création d'un centre intégré de 

traitement des dépendances. C'est un centre gratuit, 

comme vous l'avez souligné à juste titre. Ce fait 

mérite à lui seul une attention particulière. 
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gemeenten trokken. Andere oplossingen bood de 

overheid niet.  

Blijft het de bedoeling dat de gemeenten zich in 2023 

bij het project aansluiten? Zijn er problemen met de 

invoering van het project?  

Volstaat het personeelsbestand voor een 

transitcentrum?  

Bestaat de kans dat het wettelijke kader wordt 

aangepast? Dat is een taak van de federale regering 

en gezien de discussies die de beslissing van de 

Luikse burgemeester om een gebruiksruimte te 

openen, opwekt, is die vraag relevant.  

Is het parket of de procureur des Konings bij het 

project betrokken? Dat lijkt mij noodzakelijk om een 

samenhangend beleid inzake omkadering en 

preventie te voeren en verslaving voorgoed de 

wereld uit te helpen.   

Pendant des années, aucune solution n'a été trouvée 

pour régler ce problème. Mis à part l'aspect 

répressif et le travail policier, qui sont nécessaires, 

et des politiques visant à chasser les toxicomanes 

de certains endroits, ce qui a pour conséquence de 

les envoyer dans des quartiers voisins ou des 

communes voisines - ce qui revient à mettre la 

poussière sous le tapis -, nous n'avons jamais 

vraiment proposé d'autres solutions.  

Outre les questions que je vais poser, je voudrais 

me joindre à certaines de celles abordées par 

M. Kanfaoui par l'intermédiaire de M. De Wolf.  

Concernant l'implication des communes, dont 

certaines ont la volonté d'être actives sur ce terrain, 

le calendrier est-il toujours le même ? La date de 

2023 a été évoquée. Y a-t-il des difficultés de mise 

en place ? 

Étant donné le rôle de transit qu'aura le centre, le 

personnel sera-t-il suffisant ? À ce sujet, il serait 

intéressant de visiter l'asbl Transit. Voilà une 

structure qui existe depuis des années en Région 

bruxelloise et qui est financée par des subsides de 

toutes les communes. Je ne sais pas si les membres 

de cette commission ont déjà eu l'occasion de 

visiter ce centre et de discuter avec les personnes 

qui y travaillent.  

Je voudrais aussi savoir si une adaptation du cadre 

légal est envisagée. Cela dépend, évidemment, du 

pouvoir fédéral, mais la question se pose au vu des 

débats provoqués par les initiatives prises à Liège 

par le bourgmestre.  

Enfin, le Parquet ou le procureur du roi sont-ils 

impliqués dans le projet ? Cela me paraît inévitable 

pour mener une politique réellement cohérente 

d'encadrement et de prévention, et si nous voulons, 

comme nous l'espérons tous, enrayer durablement 

ce phénomène.  

  

Mevrouw Zoé Genot (Ecolo) (in het Frans).- Het 

Brussels Gewest hinkt achterop inzake 

hulpverlening aan verslaafden. Gelukkig heeft de 

stad Brussel beslist om een centrum voor 

drugsverslaafden op te richten.  

Ecolo vindt het belangrijk dat de Brusselse regering 

niet alleen financiële steun verstrekt, maar het 

Mme Zoé Genot (Ecolo).- Nous sommes en effet 

très en retard. Nous n'avons toujours pas de 

distributeur de seringues, ni de salle de 

consommation encadrée. Néanmoins, on peut se 

féliciter qu'une commune ait accepté de faire 

bouger les choses et d'apporter une réponse 

sanitaire et humaine aux personnes toxicomanes. 
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wettelijke kader ook zo aanpast dat de betrokken 

instanties niet kunnen worden vervolgd. Ecolo 

diende overigens bij de Gemeenschappelijke 

Gemeenschapscommissie (GGC) een tekst in om dat 

te regelen.  

Het zou ons verheugen als de regering zelf het 

nodige zou doen om vooruitgang te boeken. Het is 

immers belangrijk dat de betrokken instanties in alle 

veiligheid aan het project kunnen deelnemen, 

hoewel zij ook zullen doorgaan als het beleid niet 

volgt.  

Hoe zult u het project praktisch en juridisch 

ondersteunen?  

  

Pour nous, il est important que vous souteniez le 

projet financièrement, mais aussi sur le plan légal, 

afin que les acteurs impliqués ne puissent pas être 

poursuivis. Nous avons d'ailleurs déposé à la 

Commission communautaire commune un texte 

pour encadrer le secteur de la réduction des risques 

et espérons le voir inscrit rapidement à l'ordre du 

jour. 

Ceci étant, si le gouvernement décidait de nous 

brûler la politesse pour avancer plus vite, nous ne 

pourrions que nous en réjouir. Il est en effet 

indispensable que les acteurs sachent qu'ils peuvent 

s'impliquer dans le projet en toute sécurité. Je sais 

aussi que, si le politique s'avérait incapable de 

prendre ses responsabilités, ils continueront sans 

nous et je salue leur courage. Toutefois, il est de 

notre responsabilité de leur permettre d'avancer 

dans les meilleures conditions.  

J'aurais voulu savoir comment vous comptiez 

soutenir le projet, tant sur le plan pratique que 

juridique. 

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- De oprichting van een laagdrempelig, 

geïntegreerd centrum is een van de belangrijkste 

maatregelen uit het Globaal Veiligheids- en 

Preventieplan (GVPP).  

Bij dit vernieuwende project zijn alle partners uit de 

veiligheidssector betrokken. Het sluit aan bij de 

realiteit op het terrein en op de behoeften van de 

gespecialiseerde verenigingen en van de gemeenten. 

Zij zijn het erover eens dat de preventie van 

verslaving anders moet.  

(verder in het Nederlands) 

De vzw Transit kreeg een subsidie van 5 miljoen 

euro om een geïntegreerd centrum op te richten met 

een totaalaanbod van diensten voor kwetsbare 

drugsgebruikers. 

Van dat bedrag is 500.000 euro bestemd voor de 

werkingskosten. Transit werkt voor het project 

samen met Dokters van de Wereld en de vzw Project 

Lama. Over de vestiging van het centrum werd op 

een vruchtbare manier overlegd met de twee 

betrokken gemeenten, Brussel en Sint-Jans-

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- La 

création d’un centre intégré à bas seuil est une 

mesure phare approuvée dans le cadre du Plan 

global de sécurité et de prévention (PGSP).  

Ce projet est novateur car il correspond à un 

changement de paradigme par une approche de 

santé publique associant l’ensemble des partenaires 

de la chaîne de sécurité. En effet, un projet aussi 

ambitieux répond à une réalité de terrain et aux 

demandes du secteur associatif spécialisé et des 

pouvoirs locaux. Tous estiment qu'il faut revoir 

l’approche préventive de lutte contre les 

assuétudes.  

(poursuivant en néerlandais)  

L'asbl Transit a reçu un subside de cinq millions 

d'euros pour ouvrir un centre intégré pour 

toxicomanes.  

De ce montant, 500.000 euros sont destinés à 

couvrir les frais de fonctionnement. Transit 

collabore avec Médecins du monde (MDM) et 

l'asbl Projet Lama. L'emplacement a été déterminé 

en concertation avec la Ville de Bruxelles et la 
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Molenbeek, hun preventiediensten en de 

politiezones waartoe zij behoren.  

(verder in het Frans)  

Momenteel loopt er een debat met de federale 

overheid en het gerecht over de herziening van de 

wet inzake verdovende middelen uit 1921. Ik pleitte 

ervoor om het wettelijke kader af te stemmen op het 

probleem waar we momenteel mee kampen.  

De procureur des Konings is op de hoogte van het 

project, aangezien hij betrokken was bij het 

opstellen van het GVPP. Hij weet dat het project 

mogelijk wordt omgevormd tot een Tadamproject, 

waarbij een medische behandeling door middel van 

diacetylmorfine wordt aangeboden. 

Een gebruikersruimte inrichten blijft problematisch 

zolang de wet uit 1921 niet is aangepast. In dat 

geval is het belangrijk dat er een duidelijk 

vervolgingsbeleid is, waarin de juridische acties in 

verhouding zijn tot het vergrijp en dat rekening 

houdt met zowel het zorgtraject van de gebruikers 

als de noodzaak voor de overheid om drugsgebruik 

bij kwetsbare personen aan te pakken.  

(verder in het Nederlands) 

We moeten het project op de lange termijn 

beschouwen. De komende maanden zal er zeker nog 

een debat op gang komen over de meest geschikte 

manier om het probleem aan te pakken. Zelf heb ik 

gekozen voor een daadkrachtige benadering, die 

duidelijk is voor alle betrokken partijen.  

(verder in het Frans)  

Sommigen zullen in hun betoog over deze kwestie 

een beeld van de samenleving schetsen dat niet aan 

de werkelijkheid beantwoordt.  

Heel wat gemeenten wilden niets te maken hebben 

met het project. Ik ben burgemeester Philippe Close 

van de stad Brussel dan ook erkentelijk voor zijn 

bereidwilligheid in dit dossier. De bewering dat een 

centrum waar drugsverslaafden hulp kunnen 

krijgen, drugsgebruik in de hand werkt, slaat 

nergens op.  

Portugal heeft drugsgebruik volledig uit de strafwet 

gehaald. Sindsdien is de drugsgerelateerde 

criminaliteit er sterk afgenomen, tot grote 

commune de Molenbeek-Saint-Jean, leurs services 

de prévention et les zones de police concernées.  

(poursuivant en français)  

En matière de poursuites, vous savez qu'un débat 

est ouvert au sein de la société civile sur la 

nécessité de réviser la législation en matière de 

lutte contre les drogues (loi de 1921). Ce débat se 

tient actuellement avec les autorités fédérales ainsi 

qu'avec les autorités judiciaires au niveau du 

Collège des procureurs généraux, où j'ai également 

plaidé en faveur d'une adaptation du cadre légal en 

phase avec le problème que nous connaissons. 

Enfin, le procureur du Roi de Bruxelles est 

également sensibilisé au projet porté par la Région, 

puisqu'il a été associé, avec ses services, à 

l'élaboration du Plan global de sécurité et de 

prévention. Il a également été informé de son 

éventuelle conversion en un dispositif de type 

traitement assisté par diacétylmorphine (Tadam). 

Une salle de consommation à moindre risque 

posera question tant que la loi du 24 février 1921, 

qui interdit la mise à disposition d’un lieu de 

consommation de drogue, ne sera pas modifiée. En 

l’espèce, il s’agira de veiller à ce que la politique 

de poursuites soit définie, compte tenu de la 

proportionnalité de l’action judiciaire, du parcours 

de soins dans lequel s’inscriront les usagers, ainsi 

que de l’état de nécessité dans lequel se trouvent 

les autorités publiques confrontées au phénomène 

de consommation précarisée.  

(poursuivant en néerlandais)  

Il s'agit d'un projet à long terme, qui suscitera 

certainement le débat au cours des prochains mois. 

J'ai cependant opté pour une approche dynamique 

et claire pour tous les intéressés.  

(poursuivant en français)  

D'aucuns aborderont ce débat au travers d'un 

prisme moral, procédant d'une vision de la société 

qui ne tient pas compte de la réalité du terrain.  

Je ne citerai pas le nom des communes et des 

bourgmestres qui ont opposé une fin de non-

recevoir, pour ce qui concerne ce périmètre. En 

revanche, rendons hommage à M. Philippe Close 

pour son volontarisme dans ce dossier. Il ne sert à 
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opluchting van de politie, die zich eindelijk op de 

echte problemen kan concentreren. De drugstrafiek 

nam er af.  

Doorgaans neemt het aantal druggebruikers af als 

je druggebruik uit de strafwet haalt. België is daar 

echter nog niet klaar voor.  

Portugal werkt met mobiele multidisciplinaire 

teams, die de drugsgebruikers volgen en hen van 

hun verslaving af proberen te helpen.   

rien de se voiler la face et de considérer que la mise 

à disposition d'un lieu sécurisé, sur le plan sanitaire, 

reviendrait à favoriser la cause. C'est sous ce 

prétexte qu'est fait ce procès moral.  

Au Portugal, la consommation de stupéfiants a été 

totalement dépénalisée. En marge de la visite 

royale, j'ai eu l'occasion de rencontrer les 

responsables qui ont évalué les effets de cette 

mesure sur le terrain, avec le recul nécessaire. 

Conjointement à l'accueil réalisé par le centre, des 

équipes volantes se rendent dans les quartiers à la 

rencontre des toxicomanes. Au Portugal, la 

criminalité n'a pas totalement disparu, mais elle est 

devenue anecdotique. Toutes les forces de police 

s'en réjouissent. Elles considèrent en effet qu'elles 

peuvent enfin s'occuper de vrais problèmes. La 

question liée au trafic de stupéfiants s'est 

dégonflée.   

 Globalement, il y a ensuite moins de 

consommateurs de drogues. D'aucuns peuvent 

penser qu'en dépénalisant, on va favoriser la 

consommation. C'est tout le contraire ! Nous n'en 

sommes pas encore à ce point en Belgique. Nous 

avons encore du chemin à parcourir. 

Le Portugal travaille avec des équipes volantes, 

mais il faut bien se rendre compte que ce n'est pas 

un système de distribution. Certes, vous êtes 

répertorié et vous êtes suivi. En effet, dans chaque 

camionnette qui sillonne les rues de Lisbonne, vous 

avez une équipe pluridisciplinaire (médecin, 

psychologue, assistant social). L'objectif n'est pas 

de devenir un distributeur mais bien d'amener les 

consommateurs à sortir de ce cycle sans contrainte, 

car celle-ci ne fonctionne pas. Par contre, tout est 

mis en place pour vous permettre de sortir de cette 

dépendance.   

De heer Vincent De Wolf (MR) (in het Frans).- 

Wie financiert dat project in Portugal? 

M. Vincent De Wolf (MR).- Qui finance ce projet 

au Portugal ? 

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- De staat, aangezien het om een project 

voor het hele land gaat. Zover zijn we in Brussel 

echter nog niet. Het gewest wil geen verdovende 

middelen verdelen, het wil alleen veilige 

omstandigheden voor gebruikers creëren.  

Het parket van Brussel staat positief tegenover de 

maatregel, voor zover die valt te rijmen met de wet 

van 1921, die vervolging van druggebruik mogelijk 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- L'État, 

car le projet concerne tout le Portugal. C'est une 

avancée remarquable. Nous n'en sommes pas 

encore là. Nous ne distribuons pas de stupéfiants, 

mais nous offrons des conditions saines de 

consommation comme la mise à disposition de 

seringues. En d'autres termes, il s'agit de ne pas 

ajouter un problème à ceux existants.  
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maakt. Aangezien er maatschappelijke behoefte is 

aan ondersteuning van drugsverslaafden, wordt het 

tijd om het debat over een herziening van die wet 

aan te gaan.  

Het centrum wordt het best in de stad Brussel 

gevestigd, aangezien die een groot aantal 

drugsverslaafden telt. De beslissing is in overleg 

met de gemeente Molenbeek genomen.  

  

Le Parquet de Bruxelles est favorable à cette 

mesure, dans les limites de la loi de 1921 qui 

permet une injonction du Collège des procureurs 

généraux - pas toujours à la pointe du progrès 

moral - entraînant des poursuites. Nous sommes 

sur le fil, mais cela répond à un vrai besoin social. 

Je considère que la loi résulte d'un consensus 

social. Ce n'est pas aux magistrats de maintenir le 

statu quo, mais aux acteurs politiques de prendre 

leurs responsabilités pour adapter la loi. Le temps 

est venu d'ouvrir un tel débat - il ne sera pas le plus 

sexy de la campagne électorale... -, car il faut aider 

ces personnes sous dépendance. Je le dis sans fard : 

il est temps de faire évoluer notre système 

législatif.  

La Ville de Bruxelles est le lieu proposé, car elle 

correspond au périmètre à haute concentration de 

toxicomanes et d'échanges. Cela a été décidé en 

parfaite concertation avec la commune de 

Molenbeek.   

De heer Vincent De Wolf (MR) (in het Frans).- 

Een aanpassing van de wet is noodzakelijk om te 

vermijden dat we in een grijze zone moeten werken. 

De beleidsmakers moeten hun verantwoordelijkheid 

nemen.  

Het is ook algemeen bekend dat hoe hoger de 

rechtspraak is, hoe ouder de magistraten zijn en hoe 

strenger hun oordeel is. Procureurs-generaal zijn 

bijvoorbeeld zelden jongen mensen. Dat heeft dus 

een reële invloed op de rechtspraak.  

  

M. Vincent De Wolf (MR).- Une évolution 

législative est essentielle. À défaut, nous resterons 

hypocritement dans une zone grise, où les pouvoirs 

publics interviennent pour prévenir et protéger tout 

en fournissant des substances prohibées. Tout cela 

mériterait donc d'être clarifié, encadré et précisé 

dans une loi.  

Il incombe effectivement aux acteurs politiques de 

prendre leurs responsabilités. Les procureurs 

généraux sont rarement de jeunes magistrats... 

C’est un fait connu : tant en matière de drogue 

qu'en matière de mœurs, les juridictions les plus 

élevées sont aussi les plus sévères, car les 

magistrats y sont plus âgés. Cela influe sur la 

jurisprudence.   

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- U 

hebt niet geantwoord op de vraag onder welke post 

het genoemde bedrag van 5 miljoen euro is begroot.  

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- 

Onder de begrotingspost van Brussel Preventie en 

Veiligheid (BPV).  

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- 

Eigenlijk gebruikt u dus federale middelen voor 

BPV. 

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Vous ne nous avez toujours pas dit 

sous quel poste budgétaire le subside était repris.  

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Sous celui de Bruxelles prévention 

et sécurité (BPS).  

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Vous utilisez par conséquent des 

moyens fédéraux pour BPS ?  
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De heer Rudi Vervoort, minister-president.- 

Neen, het gaat om de dotatie van de Brusselse 

regering voor BPV.  

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- Ik 

begrijp het.  

Ik snap uiteraard de sociale uitdaging, maar de 

oplossing die naar voren wordt geschoven, heeft het 

grote nadeel dat verschillende profielen van 

druggebruikers door elkaar worden gehaald. Wie in 

een ontwenningstraject zit, komt in contact met 

occasionele druggebruikers. Dat is het grote nadeel 

van dit project. Ik kan me inbeelden dat er behoefte 

is om druggebruikers te helpen, maar ze moeten in 

een ontwenningstraject terechtkomen. Dat is niet de 

bedoeling van het project, waardoor mensen die 

willen afkicken, in de verleiding worden gebracht 

om te blijven gebruiken door hun contacten met 

verkeerde profielen. Welke boodschap geef je op die 

manier aan de jeugd? Eigenlijk geef je aan dat 

druggebruik normaal is.  

Er heeft ook geen locatiestudie plaatsgevonden. 

Volgens mij is het geen goed idee dat er een 

drugscentrum komt in een wijk waar veel wordt 

gedeald. Daarom ben ik van plan om een 

gemotiveerde motie in te dienen.   

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Il s'agit de la dotation du 

gouvernement bruxellois à BPS.  

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Je comprends.  

Je cerne bien le défi social, mais la solution 

proposée met en contact des toxicomanes en phase 

de désintoxication et des consommateurs 

occasionnels. Cela ne revient-il pas à encourager 

les premiers à continuer à consommer de la 

drogue ? Quel message envoyez-vous ainsi aux 

jeunes ?  

Par ailleurs, aucune étude n'a été réalisée sur la 

localisation du centre. Il ne me paraît pas judicieux 

d'installer un centre pour toxicomanes dans un 

quartier où les dealers sont si présents. Je 

déposerai par conséquent un ordre du jour motivé.  

  

De heer Jamal Ikazban (PS) (in het Frans).- Ik 

woon dicht bij Ribaucourt, waar al veertig jaar een 

ernstig drugsprobleem is. Niemand heeft er ooit een 

concrete oplossing voor gevonden.  

Ik juich dit initiatief toe. Het is duidelijk dat het 

gewest streng wil blijven optreden tegen 

drugsdealers, maar hun slachtoffers wil helpen.  

Dit debat is controversieel. Het vergt politieke 

moed. Alleen daarom al wil ik u danken in naam van 

alle inwoners van wijken die met drugsproblemen te 

kampen hebben.  

  

M. Jamal Ikazban (PS).- Personnellement, 

j'habite à proximité du quartier Ribaucourt, où ces 

problèmes existent depuis plus de quarante ans, et 

jamais personne n'y a apporté de solution concrète. 

Je tiens à saluer cette initiative, cette volonté 

d'apporter une solution, sans instrumentaliser, avec 

beaucoup de respect et de dignité. Je constate qu'on 

maintient effectivement une certaine fermeté à 

l'égard des dealers, mais on tend également la main 

aux toxicomanes, qui sont avant tout des victimes 

de ces vendeurs de mort. 

Vous avez dit qu'il ne s'agissait pas d'un débat très 

"sexy". Effectivement, ce n'est pas un débat sexy, 

mais un débat d'utilité publique très courageux. 

Rien que pour cette raison, je tiens à vous remercier 

au nom des habitants des quartiers touchés par le 

problème.  
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Mevrouw Zoé Genot (Ecolo) (in het Frans).- Ik stel 

een zekere bereidwilligheid over dit project vast, 

ook bij de MR.  

De N-VA is bezorgd dat dit centrum nadelig zou zijn 

voor verslaafden die willen afkicken, maar het biedt 

net de mogelijkheid om zulke mensen naar geschikte 

hulpverlening door te sturen.  

Ecolo staat volledig achter de oprichting van het 

centrum, al rijzen er volgens ons twijfels over de 

rechtszekerheid. Het gewest moet dan ook alle 

beschikbare middelen inzetten om medewerkers van 

het centrum tegen vervolging te beschermen.  

  

Mme Zoé Genot (Ecolo).- Je retiendrai de ce débat 

une écoute bienveillante pour le projet, y compris 

du côté du MR.  

La N-VA s'inquiète des personnes qui 

chercheraient à sortir de la toxicomanie, mais ce 

centre sera précisément l'occasion d'orienter celles-

ci vers des acteurs aptes à les épauler dans cette 

démarche. 

Ce centre ne sera effectivement pas l'endroit 

adéquat pour effectuer cette démarche de sortie, 

mais toute une série d'autres acteurs travaillent déjà 

à ce niveau. Son rôle sera de guider l'une ou l'autre 

personne qui ne trouverait pas la porte adéquate. 

Nous soutenons à 300% la création de ce centre, 

même si nous ne sommes pas totalement rassurés 

par rapport à la sécurité juridique du projet. Il 

convient d'avancer, quoi qu'il arrive, mais il faut 

aussi que nous soyons les garants les plus fervents 

de cette initiative et que nous explorions toutes les 

possibilités dont nous disposons au niveau 

régional.  

Nous disposons des outils nécessaires pour placer 

un petit filet de protection autour de nos 

travailleurs, et nous devons les utiliser. 

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Alle fracties, met inbegrip van de PS, 

vragen zich af of de wet van 1921 inzake verdovende 

middelen niet aan een wijziging toe is. Ik weet niet 

hoe het bij Ecolo zit, maar sommige politici blijven 

het moeilijk hebben met mijn visie. De benadering 

van bepaalde problemen in de steden wijkt steeds 

verder af van de aanpak die daarbuiten wordt 

gehanteerd. Het drugsprobleem is in de grote steden 

dan ook een stuk groter en zichtbaarder dan op het 

platteland.  

Een repressieve aanpak staat haaks op een aanpak 

die is gericht op de volksgezondheid. De absolute 

waarheid heeft echter niemand in pacht. Het 

belangrijkste is dat alles in het werk wordt gesteld 

om kwetsbare drugsverslaafden te helpen.  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Nous 

avons aussi beaucoup de contacts avec la ville de 

Liège, où Willy Demeyer porte un projet de ce type 

depuis un certain temps. 

La question de la modification de la loi de 1921 se 

pose effectivement, dans toutes les formations 

politiques, y compris la mienne. Je ne sais pas ce 

qu'il en est chez Ecolo, mais le discours que je tiens 

ici reste difficile pour certains. On se rend bien 

compte que la perception urbaine d'un certain 

nombre de problématiques est de plus en plus 

différente et différenciée d'une approche 

périurbaine, voire rurale de la société. 

Contrairement à certains mandataires locaux de 

petites entités périurbaines, nous sommes prêts à 

avancer, à Bruxelles ou à Liège, parce que nous 

avons une autre approche et une autre perception 

de cette problématique, d'ailleurs beaucoup plus 

prégnante chez nous, parce que la consommation 
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est surtout concentrée et moins cachée dans les 

villes que dans les campagnes. 

Une vision répressive a priori s'oppose à une vision 

axée sur la santé publique dans le débat actuel, que 

nous devons faire avancer. Dans ces matières, 

personne ne détient la vérité absolue. 

Il s'agit de tout mettre en œuvre pour venir en aide 

à ces personnes et j'estime que nous n'avons que 

faire de la dimension morale. 

  

Moties - Indiening 

Mevrouw de voorzitter.- Na zijn interpellatie, 

kondigt de heer Johan Van den Driessche de 

indiening van een gemotiveerde motie aan, 

overeenkomstig met artikel 119.2 van het 

reglement.  

(zie bijlage) 

Een eenvoudige motie werd ingediend op 

25 januari 2019 door de heer Jamal Ikazban. 

 

Ordres du jour - Dépôt  

Mme la présidente.- En conclusion de 

l'interpellation, M. Johan Van den Driessche 

annonce le dépôt d'un ordre du jour motivé, 

conformément l'article 119.2 du règlement.  

(voir annexe) 

Un ordre du jour pur et simple a été déposé le 

25 janvier 2019 par M. Jamal Ikazban. 

 

INTERPELLATIE VAN DE HEER DAVID 

WEYTSMAN 

TOT DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

PLAATSELIJKE BESTUREN, 

TERRITORIALE ONTWIKKELING, 

STEDELIJK BELEID, MONUMENTEN 

EN LANDSCHAPPEN, 

STUDENTENAANGELEGENHEDEN, 

TOERISME, OPENBAAR AMBT, 

WETENSCHAPPELIJK ONDERZOEK 

EN OPENBARE NETHEID, 

EN TOT MEVROUW CÉCILE JODOGNE, 

STAATSSECRETARIS VAN HET 

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK 

GEWEST, BELAST MET 

BUITENLANDSE HANDEL EN 

BRANDBESTRIJDING EN DRINGENDE 

MEDISCHE HULP, 

INTERPELLATION DE M. DAVID 

WEYTSMAN 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE, CHARGÉ DES POUVOIRS 

LOCAUX, DU DÉVELOPPEMENT 

TERRITORIAL, DE LA POLITIQUE DE 

LA VILLE, DES MONUMENTS ET SITES, 

DES AFFAIRES ÉTUDIANTES, DU 

TOURISME, DE LA FONCTION 

PUBLIQUE, DE LA RECHERCHE 

SCIENTIFIQUE ET DE LA PROPRETÉ 

PUBLIQUE, 

ET À MME CÉCILE JODOGNE, 

SECRÉTAIRE D'ÉTAT À LA RÉGION DE 

BRUXELLES-CAPITALE, CHARGÉE DU 

COMMERCE EXTÉRIEUR ET DE LA 

LUTTE CONTRE L'INCENDIE ET 

L'AIDE MÉDICALE URGENTE,  
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betreffende "de evaluatie inzake de 

coördinatie van de preventie- en 

veiligheidsmaatregelen in het Brussels 

Gewest ingevolge het geweld op 

oudejaarsavond".  

TOEGEVOEGDE INTERPELLATIE VAN 

MEVROUW ZOÉ GENOT,  

betreffende "de door Brussel Preventie en 

Veiligheid getroffen maatregelen met het oog 

op oudejaarsavond 2019".   

concernant "l'évaluation de la coordination 

des politiques de prévention et de sécurité en 

Région bruxelloise suite aux violences lors de 

la Saint-Sylvestre".  

INTERPELLATION JOINTE DE MME ZOÉ 

GENOT, 

concernant "les mesures mises en place par 

Bruxelles Prévention & Sécurité en vue du 

réveillon de Nouvel An 2019".   

TOEGEVOEGDE INTERPELLATIE VAN 

MEVROUW BRIGITTE GROUWELS,  

betreffende "de zware incidenten in 

Molenbeek tijdens de oudejaarsnacht".  

TOEGEVOEGDE INTERPELLATIE VAN 

MEVROUW ANNEMIE MAES, 

betreffende "de reactie van de Brusselse 

regering naar aanleiding van de rellen en 

vernielingen op oudejaar in Molenbeek".  

TOEGEVOEGDE INTERPELLATIE VAN DE 

HEER JOHAN VAN DEN DRIESSCHE, 

betreffende "de rellen tijdens 

oudejaarsnacht".   

INTERPELLATION JOINTE DE 

MME BRIGITTE GROUWELS, 

concernant "les graves incidents survenus à 

Molenbeek la nuit du Nouvel An".  

INTERPELLATION JOINTE DE 

MME ANNEMIE MAES, 

concernant "la réaction du Gouvernement 

bruxellois à la suite des émeutes et des 

saccages du Nouvel An à Molenbeek".  

INTERPELLATION JOINTE DE M. JOHAN 

VAN DEN DRIESSCHE, 

concernant "les émeutes de la nuit du Nouvel 

An".   

TOEGEVOEGDE INTERPELLATIE VAN 

MEVROUW JOËLLE MILQUET, 

betreffende "de nieuwe 

samenwerkingsprotocollen tussen de 

DBDMH en de politie".  

Mevrouw de voorzitter.- Bij afwezigheid van 

mevrouw Brigitte Grouwels, die verontschuldigd is, 

wordt haar toegevoegde interpellatie geacht te zijn 

ingetrokken.  

INTERPELLATION JOINTE DE 

MME JOËLLE MILQUET,  

concernant "les nouveaux protocoles de 

coopération entre le SIAMU et la police". 

Mme la présidente.- En l'absence de Mme Brigitte 

Grouwels, excusée, son interpellation jointe est 

considérée comme retirée. 

  

De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- In 

de oudejaarsnacht werd er in verscheidene wijken 

in het Brussels Gewest onaanvaardbaar geweld 

gepleegd, in het bijzonder in Molenbeek. 

Politiewagens en brandweerwagens werden met 

stenen bekogeld, politieagenten werden verwond en 

handelszaken werden vernield.  

M. David Weytsman (MR).- M. le ministre-

président, lors de la Saint-Sylvestre, plusieurs 

quartiers de la Région ont connu des violences 

inacceptables, en particulier à Molenbeek, comme 

en témoignent des images particulièrement 

violentes. Lors des échauffourées sur la place des 

Étangs noirs, quatre véhicules de police et deux 

autopompes ont été caillassés. Plusieurs policiers 
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De reacties van burgers, handelaars en 

beleidsmakers lieten niet op zich wachten. De 

burgemeester van Molenbeek liet weten dat de 

overheid alles in het werk zal stellen om de 

veiligheid van de burgers de komende jaren tijdens 

de oudejaarsnacht te garanderen.  

Mevrouw Jodogne vroeg om snel overleg met de 

Brusselse politiezones, zodat de politie en de 

Brusselse Hoofdstedelijke Dienst voor 

Brandbestrijding en Dringende Medische Hulp 

(DBDMH) nieuwe samenwerkingsprotocollen 

kunnen opstellen. Daarnaast lopen er meerdere 

onderzoeken. 

Brussel Preventie en Veiligheid (BPV) moet een 

coördinerende rol opnemen inzake veiligheid in het 

Brussels Gewest. 

Kunt u meer informatie geven over het geweld dat 

in de nacht van 31 december op 1 januari in het 

gewest werd gepleegd? Welke wijken en gemeenten 

werden getroffen? Volstaan de statistische middelen 

en de informatie waarover u beschikt om de omvang 

van het probleem correct in te schatten en er een 

doeltreffende oplossing voor te bieden?  

Welke maatregelen nam u samen met de lokale en 

federale politie om dergelijke ontsporingen tijdens 

de volgende oudejaarsnacht te voorkomen? 

Uw regering kan niet alleen maatregelen op het 

gebied van preventie en veiligheid nemen, ze kan 

ook werken rond de stedelijke inrichting en de 

mobiliteit of alle andere bevoegdheden die de 

veiligheid en het veiligheidsgevoel van de 

Brusselaars kunnen beïnvloeden. Welke gevolgen 

hebben die maatregelen voor de 

samenwerkingsprogramma's met gemeentelijke, 

zonale of regionale diensten? 

Overlegde mevrouw Jodogne met de Brusselse 

politiezones over nieuwe 

samenwerkingsprotocollen met de DBDMH? 

  

ont été blessés et des commerces fortement 

dégradés lors de ces incidents.  

Les réactions n'ont pas tardé, celles de citoyens et 

de commerçants dégoûtés, mais aussi de 

responsables politiques. La bourgmestre de 

Molenbeek a ainsi souhaité que, "devant la 

récurrence d'incidents dans les circonstances des 

fêtes de fin d'année dans [sa] commune, les 

pouvoirs publics prennent attitude pour garantir au 

mieux la sécurité des citoyens à l'occasion des 

prochains réveillons". Je cite sans faire de 

commentaires.  

La secrétaire d'État chargée de la Lutte contre 

l'incendie et l'Aide médicale urgente a réclamé une 

concertation rapide avec les zones de police 

bruxelloises afin de prévoir de nouveaux 

protocoles de coopération entre la police et le 

Service d'incendie et d'aide médicale urgente 

(Siamu). Par ailleurs, différentes enquêtes sont en 

cours.  

La création de Bruxelles prévention et sécurité 

(BPS) devait permettre la mise en place d'une 

gestion administrative coordonnée et transversale 

de la sécurité à Bruxelles. BPS doit donc jouer un 

rôle de coordination des différents acteurs de la 

chaîne de prévention et de sécurité à l'échelle de la 

Région.  

M. le ministre-président, en tant que coordinateur 

de cette politique de sécurité et de prévention, 

disposez-vous de plus amples informations sur 

l'étendue des violences, du 31 décembre au 1er 

janvier ? Quels quartiers et communes de la Région 

ont-ils été touchés ? Les instruments de statistique 

et d'information dont vous disposez, notamment 

par l'entremise de BPS, sont-ils suffisants pour 

comprendre l'ampleur de ces problèmes et y 

apporter des solutions efficaces ?  

Quelles mesures avez-vous déjà prises, en 

coopération avec les polices locales et fédérale 

pour tout mettre en œuvre afin de contenir de tels 

débordements lors des prochains réveillons ?  

Les politiques que votre gouvernement peut mener 

consistent tant dans des mesures de prévention et 

de sécurité que dans la mise en œuvre de 

compétences en matière d'aménagement du 

territoire et de mobilité, ainsi que de toute 

compétence ayant une incidence sur la sécurité et 
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le sentiment d'insécurité en Région bruxelloise. 

Quel impact ces mesures auront-elles sur les 

programmes de coopération avec les services 

locaux, zonaux ou régionaux ?  

Des concertations ont-elles eu lieu, comme 

annoncé par la secrétaire d'État, avec les zones de 

police bruxelloises afin de prévoir de nouveaux 

protocoles de coopération avec le Siamu à la 

lumière des derniers actes de violence ?  

Mevrouw Zoé Genot (Ecolo) (in het Frans).- De 

plunderingen en schermutselingen in het Brussels 

Gewest tijdens de oudejaarsnacht trokken de 

aandacht van de media. 

Op 1 januari 2019 pleitte de Molenbeekse 

burgemeester Catherine Moureaux voor een betere 

coördinatie tussen de overheden om de veiligheid 

van de Brusselaars tijdens de volgende 

oudejaarsnacht te garanderen. 

Dat wekt de indruk dat er van coördinatie geen 

sprake was. Sinds de zesde staatshervorming is de 

coördinatie van de openbare veiligheid een 

gewestbevoegdheid. Daarom richtte de regering in 

2015 BPV op.  

Welke rol speelde BPV in de voorbereidingen voor 

de oudejaarsnacht? 

Ging BPV na of de burgemeesters, de politiezones 

en de DBDMH over de nodige middelen en 

coördinatie beschikte om enerzijds 

schermutselingen te voorkomen en anderzijds bij 

incidenten op te treden? Zo ja, hoe deed ze dat en 

wat verliep er anders dan de vorige jaren? 

Welke lessen trekt u uit de gebeurtenissen? Wat wilt 

u ondernemen tegen de volgende oudejaarsnacht? 

U moet ervoor opletten dat in Brussel niet hetzelfde 

gebeurt als in Frankrijk, waar het in brand steken 

van auto's in de oudejaarsnacht een soort wedstrijd 

is geworden. Dit probleem moet discreet en 

doeltreffend worden aangepakt.  

  

Mme Zoé Genot (Ecolo).- Lors du passage à l'An 

neuf, des scènes de pillage dans les communes de 

Molenbeek et de Koekelberg ont attiré l'attention 

des médias. Des échauffourées ont également eu 

lieu à Woluwe et à Saint-Josse, où des vitrines de 

prostituées ont été attaquées et des voitures 

retournées. 

Le 1er janvier 2019, la nouvelle bourgmestre de 

Molenbeek, Catherine Moureaux, a plaidé, dans 

une déclaration à l'agence Belga, pour une 

meilleure coordination des autorités publiques afin 

qu'elles "prennent attitude pour garantir au mieux 

la sécurité des citoyens à l'occasion des prochains 

réveillons". 

Cette déclaration donne l'impression que cette 

coordination n'a pas eu lieu. Depuis la sixième 

réforme de l'État, la coordination de la sécurité 

publique relève de la Région. L'organisme d'intérêt 

public Bruxelles prévention et sécurité a d'ailleurs 

été mis en place dès 2015, sous votre autorité, pour 

jouer le rôle de "ministère bruxellois de l'Intérieur". 

Par conséquent, M. le ministre bruxellois de 

l'Intérieur, quel a été le rôle de Bruxelles 

prévention et sécurité dans la préparation de 

l'événement hautement prévisible qu'est le passage 

à l'An neuf ? 

Cet organisme s'est-il assuré que les bourgmestres, 

les zones de police et le Service d'incendie et d'aide 

médicale urgente (Siamu) disposaient des moyens 

et de la coordination nécessaires pour, d'une part, 

prévenir de tels échauffourées et, d'autre part, faire 

face à d’éventuelles actions malveillantes ? Si oui, 

de quelle manière concrète et avec quelles 

différences par rapport aux réveillons passés ? 

Quels enseignements en tirez-vous ? Que mettrez-

vous en place pour les prochains événements ? 
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Il est important de revenir aujourd’hui à tête 

reposée sur ces événements. Il ne faudrait pas en 

faire un sujet qui excite les jeunes à l'approche des 

fêtes, comme on le voit en France où cette période 

s'est transformée en concours du plus grand 

nombre de voitures incendiées. Ne nous laissons 

pas contaminer par cette compétition absurde à la 

française. Gérons ce dossier avec discrétion et 

efficacité.   

Mevrouw Annemie Maes (Groen).- Op 

oudejaarsnacht zijn er opnieuw ernstige incidenten 

geweest op verschillende plaatsen in het gewest. De 

meeste aandacht ging naar de incidenten die in 

Molenbeek plaatsvonden, in de buurt van 

metrostations Zwarte Vijvers en Ribaucourt. Het 

geweld richtte zich onder meer tegen de brandweer, 

die opgeroepen was om branden te blussen. Ook de 

politie en de lokale handelaars deelden in de 

klappen. Het leidde tot een hoop vernielingen, 

waaronder in brand gestoken auto's en 

vuilnisbakken, ingegooide ruiten en geplunderde 

winkels. De brandweermannen durfden amper 

tussenbeide te komen, uit angst om aangevallen te 

worden.  

Wat een feestnacht had moeten zijn, is in Molenbeek 

uitgedraaid op een nachtmerrie, zeker voor de 

slachtoffers. Op videobeelden is te zien hoe 

relschoppers een apotheek binnendringen en 

plunderen, om vervolgens op straat te paraderen met 

de gestolen medicijnen. We zien zelfs kinderen 

rustig weglopen met hun buit. Ook de 

elektronicawinkel naast de apotheek werd 

geplunderd. 

Volgens de media slaagde de politie er ondertussen 

in om 25 jongeren aan te houden op verdenking van 

betrokkenheid bij de rellen. De aanhoudingen 

gebeurden voornamelijk op basis van de 

camerabeelden. Toch is de kans niet groot dat dit 

leidt tot verdere vervolging. Bij de oudejaarsrellen 

van vorig jaar werd er immers ook niemand 

aangehouden. Aan Het Laatste Nieuws vertelden de 

buurtbewoners dat iedereen weet wie de schuldigen 

waren, maar niemand durft te spreken. Een van de 

bewoners wijst met de vinger naar "de politiek die 

bepaalde families de hand boven het hoofd houdt".  

Er volgden veel verontwaardigde reacties, niet 

alleen van de brandweer en burgers, maar ook van 

verschillende politici. Een vrouw uit Molenbeek 

noemde de relschoppers in een videoboodschap op 

Mme Annemie Maes (Groen) (en néerlandais).- 

La nuit du Nouvel An, de graves incidents se sont 

produits en différents endroits de la Région. À 

Molenbeek-Saint-Jean, aux abords des stations de 

métro Étangs noirs et Ribaucourt, ce qui aurait dû 

être une nuit de fête a tourné au cauchemar. Des 

voitures et des poubelles ont été incendiées, des 

vitres brisées, des magasins pillés et des pompiers 

appelés sur les lieux ont même été la cible de 

violences.  

D’après les médias, la police est parvenue à 

arrêter 25 jeunes soupçonnés de participation aux 

émeutes sur la base d'images vidéo. Mais il est fort 

probable qu'il n'y ait pas d'autres poursuites. 

Personne n'avait été arrêté à la suite des émeutes 

de la nuit de la Saint-Sylvestre de l'année passée. 

Comme l'ont déclaré des riverains à la presse, tout 

le monde savait qui étaient les coupables mais 

personne n'osait parler. L'un d'entre eux a même 

parlé de protection politique de certaines familles.  

Ces événements ont provoqué de nombreuses 

réactions indignées, mais le gouvernement 

bruxellois est resté singulièrement silencieux, 

comme après les émeutes de novembre 2017. C'est 

d'autant plus surprenant que, depuis la sixième 

réforme de l’État, les Affaires intérieures et la 

Sécurité sont des compétences régionales, et plus 

précisément du ministre-président.  

Les Bruxellois attendent du gouvernement qu'il 

agisse en matière de prévention et de sécurité et 

qu'il réagisse avec fermeté aux agressions dirigées 

contre les services d'aide de première ligne 

- pompiers, médecins ou pharmaciens -. Depuis 

quelques années, certains quartiers sont le théâtre 

de violences gratuites, mais, malgré nos 

compétences, nous n'arrivons ni à les prévenir, ni 

à réagir de manière adéquate.  

La nouvelle bourgmestre, Mme Moureaux, a dit 

qu'elle tirerait des leçons des incidents, sans 
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Facebook een bende nietsnutten, waarbij ze het 

betreurde dat een kleine groep het telkens weer 

verpest voor de grotere groep. Haar boodschap 

kreeg veel bijval van de Brusselaars. Alleen bij de 

Brusselse regering bleef het alweer bijzonder stil, 

net zoals na de rellen in november 2017.  

En dat is verrassend, want sinds de zesde 

staatshervorming zijn Binnenlandse Zaken en 

Veiligheidsbeleid bevoegdheden van het gewest, 

meer bepaald van de minister-president. De 

Brusselaars verwachten een kordate houding en een 

reactie van de regering op het vlak van preventie en 

veiligheid en dan vooral een reactie op - iets dat me 

meer en meer zorgen baart - agressie tegen 

eerstelijnshulpverleners zoals brandweerlui, artsen 

en apothekers.  

Dit gratuite geweld vindt nu al een paar jaar op rij 

plaats in bepaalde wijken. Ondanks de bevoegdheid 

over het veiligheids- en preventiebeleid slaagt men 

er nog steeds niet in om adequaat en preventief te 

reageren. De reacties van de betrokken partijen op 

dit geweld lopen sterk uiteen. De nieuwe 

burgemeester van Molenbeek, mevrouw Moureaux, 

zegt dat ze lessen uit die incidenten wil trekken 

zonder echter te verduidelijken welke lessen dat 

zijn. Wat later stelde ze in een Nederlandstalig tv-

interview dat de incidenten voor haar veeleer 

overkwamen als een alternatieve vorm van feesten. 

Die uitspraken zijn bijzonder slecht gevallen bij de 

Vlaamse publieke opinie, al zijn ze misschien wel te 

wijten aan haar minder goede kennis van het 

Nederlands. Betrokken uitspraken zijn alleszins 

geen goede zaak, al moeten we wel rekening houden 

met de context.  

Een andere veelgehoorde kritiek is dat de Brusselse 

politie niet voldoende voorbereid is om dergelijke 

terugkerende fenomenen preventief en kordaat aan 

te pakken. Er is te weinig samenwerking met de 

andere politiezones en met de federale politie. Ook 

het uitblijven van een gewestelijke gecoördineerde 

veiligheidsaanpak en van een betere politiestructuur 

voor alle Brusselse politiezones werd opnieuw aan 

de kaak gesteld, evenals het tekort aan Brusselse 

agenten die de wijken goed kennen. Dat laatste punt 

heb ik zelf al geregeld aangekaart.  

De federale minister van Binnenlandse zaken De 

Crem zei hierover het volgende: 'Een eengemaakte 

Brusselse politiezone is de enige oplossing, met een 

préciser lesquelles. Mais, dans une interview à la 

télévision flamande, elle a parlé de ces incidents 

comme étant une "manière de faire la fête". Peut-

être ne maîtrise-t-elle pas assez le néerlandais, 

mais ses propos ont en tout cas été très mal perçus 

par l'opinion publique flamande. 

Par ailleurs, on a beaucoup reproché à la police 

bruxelloise de ne pas être en mesure de prévenir 

ces phénomènes récurrents et d'y réagir 

fermement, faute de collaboration avec les autres 

zones de police et la police fédérale. L'absence 

d'approche régionale coordonnée de la sécurité et 

de structure policière pour toutes les zones de 

police bruxelloises a, elle aussi, été à nouveau 

dénoncée, tout comme le manque de policiers 

connaissant les quartiers. 

D'après le ministre fédéral de l'Intérieur De Crem, 

la seule solution est une zone de police unique pour 

Bruxelles, avec une unité de commandement.  

Ces dernières années, nous avons débattu à 

plusieurs reprises des émeutes et, le plus souvent, 

chacun esquivait ses responsabilités. Dans un État 

de droit, on ne peut pas garantir qu'il n'y aura 

jamais d'émeutes, mais le problème de Bruxelles 

est structurel. C'est la troisième ou quatrième fois 

que des émeutes se produisent la nuit du Nouvel 

An, à Molenbeek-Saint-Jean et ailleurs. 

Il est incompréhensible que la situation ait 

dégénéré à ce point, alors que c'était prévisible et 

que de nombreux policiers étaient mobilisés. 

Qu'est-ce qui n'a pas fonctionné ? 

Quelles mesures le gouvernement a-t-il prises en 

réaction aux graves incidents du Nouvel An ? 

Pourquoi le gouvernement bruxellois n'a-t-il pas 

condamné les émeutes ni même réagi ? 

En tant que ministre-président, vous personnifiez 

la Région bruxelloise et vous êtes compétent en 

matière de Sécurité. Avez-vous pris part à des 

concertations à ce sujet ? Avez-vous convoqué le 

Conseil régional de sécurité à la suite de ces 

émeutes ? 

La proposition de créer une zone de police unique 

pour la Région bruxelloise est à nouveau sur la 

table. Vous avez toujours dit qu'une fusion était 

envisageable s'il pouvait être démontré qu'elle 

apportait des solutions. Peut-être réduirait-elle le 
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eenheid van commando om de zaken in kaart te 

kunnen brengen, om ze te kunnen voorbereiden en 

om de gepaste manschappen ter plaatse te sturen. 

Dat is onafwendbaar.' 

We hebben de afgelopen jaren al meermaals 

gedebatteerd over de problematiek van rellen. Die 

debatten verzanden echter meestal in een potje 

zwartepieten, waarbij iedereen zijn 

verantwoordelijkheid ontloopt. Daaraan hebben de 

Brusselaars niets. Die willen veilige straten. In een 

rechtstaat kan je nooit garanderen dat er nooit rellen 

plaatsvinden, maar Brussel kampt op dat vlak met 

een structureel probleem. Het is ondertussen de 

derde of vierde keer dat er rellen zijn op 

oudejaarsnacht in Molenbeek en elders. Ook in de 

Marollen werden er vuurtjes aangestoken en 

moesten de hulpdiensten ingrijpen. In november 

2017 werden de hulpdiensten in de Anneessenswijk 

tot drie keer aangevallen.  

Het is onbegrijpelijk dat de situatie in Molenbeek 

totaal uit de hand is gelopen, terwijl men toch wist 

dat dit kon gebeuren, in tegenstelling tot de rellen na 

de voetbalmatch Ivoorkust-Marokko in 2017. Er 

waren heel wat politieagenten op de been. Het was 

immers oudejaar en er vonden vele andere 

evenementen plaats. Hoe is een en ander kunnen 

gebeuren? Wat is er juist misgelopen?  

Welke maatregelen heeft de regering genomen als 

reactie op de ernstige incidenten op oudejaar? 

Waarom heeft de Brusselse regering de rellen niet 

veroordeeld en, meer nog, waarom heeft ze er niet 

eens op gereageerd?  

Als minister-president bent u het gezicht van het 

Brussels Gewest en hebt u bevoegdheden op het 

vlak van veiligheid. Hebt u ter zake overleg 

gepleegd? Hebt u de Gewestelijke Veiligheidsraad 

al bijeengeroepen naar aanleiding van deze rellen?  

Het voorstel van een eengemaakte politiezone voor 

het Brussels Gewest ligt weer op de tafel. U hebt 

altijd gezegd dat een dergelijke fusie bespreekbaar 

is, als er aangetoond kan worden dat ze tot 

oplossingen leidt. Ook op 31 december werden er 

fouten gemaakt, zoals het te laat aanvragen van 

versterking. Bij een eengemaakte zone is het risico 

van dergelijke beslissingen misschien kleiner. Ook 

vanuit academische hoek wordt er sterk gepleit voor 

grotere politiezones. Vindt u ook dat een 

eengemaakte zone beter had kunnen inspelen op de 

risque d'erreur - par exemple, une demande tardive 

de renforts, comme le 31 décembre ? Estimez-vous 

aussi qu'une zone de police unique aurait permis 

de mieux faire face aux émeutes ? Pouvons-nous 

enfin avoir un débat de fond, sans tabous et basé 

sur les faits ? 

A-t-on fait appel au système d'assistance mutuelle 

entre zones de police bruxelloises prévu par le 

protocole 19 ? Dans l'affirmative, comment cela 

s'est-il passé ? La question est abordée à plusieurs 

reprises dans le Plan global de sécurité et de 

prévention. 

Des éléments pertinents pour le renforcement du 

maintien de l'ordre et la coordination des zones de 

police ont-ils été discutés au sein des groupes de 

travail thématiques ?  

Quelles mesures supplémentaires prenez-vous 

pour mettre un terme à la violence croissante 

envers les secours de première ligne et les 

personnes en uniforme ? 

Chaque année, la Région consacre un budget de 

31 millions d'euros à des projets de prévention par 

le biais du Plan bruxellois de prévention et de 

proximité. Quels projets la Région a-t-elle 

subventionnés à Molenbeek-Saint-Jean, et pour 

quels montants ? 
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rellen? Kunnen we dat debat eindelijk eens ten 

gronde voeren zonder taboes en op basis van feiten?  

Werd er een beroep gedaan op het systeem van 

onderlinge bijstand tussen Brusselse politiezones, 

zoals bepaald in protocol 19? Zo ja, hoe verliep dat? 

In het Globaal Veiligheids- en Preventieplan komt 

deze problematiek op meerdere vlakken aan bod.  

Werd er binnen de thematische werkgroepen al iets 

besproken dat relevant is voor het versterken van de 

ordehandhaving en voor de coördinatie tussen de 

politiezones?  

Welke bijkomende maatregelen neemt u om het 

stijgende geweld tegen eerstelijnshulpverleners en 

mensen in uniform een halt toe te roepen? Vandaag 

of gisteren las ik weer eens een artikel over de 

toenemende agressie tegen apothekers.  

Het gewest besteedt via het Brussels Preventie- en 

Buurtplan jaarlijks 31 miljoen euro aan 

preventieprojecten. Welke projecten heeft het 

gewest financieel gesteund in Molenbeek? Wat 

waren de exacte bedragen?   

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- Het 

nieuwe jaar begon in Molenbeek traditiegetrouw 

met rellen in de wijken rond de metrostations 

Zwarte Vijvers en Ribaucourt. Kort na middernacht 

werd de brandweer opgeroepen voor brandjes in de 

wijk Zwarte Vijvers. Daar stonden vuilnisbakken en 

een kerstboom in brand. Er waren enorm veel 

jongeren op straat, maar de politie was nergens te 

bespeuren. 

De politiezone Brussel-West had haar 

interventieploegen verdubbeld voor oudejaarsnacht, 

maar bleek toch onvoldoende voorbereid om zo'n 

massa relschoppers aan te pakken. Het was dan ook 

lang wachten op versterking van de naburige 

politiezone Brussel-Hoofdstad/Elsene.  

Omdat hun veiligheid niet gegarandeerd was, 

besloten de brandweerlui niet halt te houden. Toen 

ze weer wegreden langs de Gentsesteenweg, werd 

hun brandweerwagen bekogeld met allerlei 

projectielen. Bij aankomst in de kazerne 

informeerden de brandweerlui de dispatching over 

de gevaarlijke toestand ter plaatse. Aan de Leopold 

II-laan hadden ze een andere brandweerwagen 

gekruist die op weg was naar de Piersstraat en 

waarmee ze tevergeefs radiocontact hadden 

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Dans la plus pure tradition 

molenbeekoise, le Nouvel An a commencé avec des 

émeutes dans les quartiers proches des stations de 

métro Étangs Noirs et Ribaucourt.  

Malgré le doublement de ses équipes 

d'intervention, la zone de police Bruxelles-Ouest 

ne semblait pas préparée à affronter une telle 

masse d'émeutiers, et a dû attendre longtemps les 

renforts de la zone de police Polbru. 

Les autopompes du Siamu ont subi des tirs de 

projectiles en tout genre, dont des pierres qui ont 

endommagé les vitres, les rétroviseurs et la 

carrosserie de l'un des véhicules.  

Le bilan est affligeant : une pharmacie et un 

magasin d'informatique ont été totalement pillés, 

un magasin de meubles récemment rénové a subi 

des déprédations, plusieurs voitures et un petit 

camion ont été incendiés, quatre véhicules de 

police et deux autopompes ont été endommagés, 

ainsi que le mobilier et l'éclairage urbains. Le coût 

total des dégâts s'élève à des centaines de milliers 
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gezocht. Even later hoorden ze dat de 

brandweerwagen bekogeld was met stenen. Ramen 

en spiegels waren gesneuveld en er was ook schade 

aan de carrosserie.  

De balans is schrijnend: een apotheek en een 

computerwinkel zijn zo goed als volledig 

leeggeplunderd, een pas gerenoveerde meubelzaak 

liep schade op, verschillende auto's en een kleine 

vrachtwagen werden in brand gestoken, vier 

politievoertuigen en twee brandweervoertuigen 

raakten beschadigd en straatmeubilair en -

verlichting moesten eraan geloven. De totale schade 

loopt zeker in de honderdduizenden euro's, maar 

gelukkig raakte het brandweerpersoneel niet 

gewond.  

Niet enkel Molenbeek werd geterroriseerd door 

relschoppers, ook in Schaarbeek en Sint-Joost-ten-

Node waren er rellen. In de prostitutiebuurt gooiden 

ze vitrines in en beschadigden ze auto's. 

Verschillende prostituees vluchtten in paniek weg. 

Heeft de Gewestelijke Veiligheidsraad een 

risicoanalyse voor oudejaarsnacht uitgevoerd? Zo 

ja, wat waren de conclusies en welke maatregelen 

heeft hij vooraf genomen? Zo niet, waarom niet?  

In welke mate heeft de minister-president en/of zijn 

administratie het preventie- en veiligheidsbeleid 

voor oudejaarsnacht gecoördineerd en ondersteund? 

Welke stappen onderneemt de minister-president 

om dergelijke situaties in de toekomst te vermijden?  

In de pers verklaarde staatssecretaris Jodogne dat ze 

snel overleg wil met de Brusselse politiezones om 

nieuwe protocollen voor de samenwerking tussen 

politie en brandweer vast te leggen. De 

problematiek is niet nieuw. Waarom is er zo lang 

gewacht met de opmaak van dergelijke 

samenwerkingsprotocollen tussen politie en 

brandweer?  

Nog in de pers verklaarde staatssecretaris Jodogne 

dat ze haar steun verleent aan de klacht die de 

brandweer tegen onbekenden heeft ingediend. Hoe 

steunt u de klacht?  

Blijkbaar was er geen radiocontact tussen de 

brandweerwagens mogelijk. Wat is de verklaring 

daarvoor? Welke stappen werden er ondernomen 

d'euros. Heureusement, on ne déplore aucun blessé 

du côté du Siamu.  

Des émeutes ont également éclaté à Schaerbeek et 

Saint-Josse-ten-Noode.  

Le Conseil régional de sécurité a-t-il réalisé une 

analyse des risques pour le Nouvel An ? Dans 

l'affirmative, quelles en furent les conclusions et 

quelles mesures préalables ont-elles été adoptées ? 

Dans la négative, pourquoi ? 

Dans quelle mesure le ministre-président et/ou son 

administration a-t-il coordonné et soutenu la 

politique de prévention et de sécurité pour le 

Nouvel An ? Quelles initiatives prendrez-vous pour 

éviter que de telles situations se reproduisent ? 

La secrétaire d'État Cécile Jodogne a annoncé 

dans la presse son intention de consulter 

rapidement les zones de police bruxelloises pour 

fixer de nouveaux protocoles de coopération entre 

la police et les services d'incendie. Pourquoi avoir 

attendu si longtemps pour une problématique qui 

n'est pas neuve ? 

Elle a également déclaré son soutien au Siamu 

dans sa plainte contre X. La soutenez-vous 

également ? 

Lors des émeutes du Nouvel An, aucun contact 

radio n'avait pu être établi entre les différents 

véhicules des services d'incendie. Quelles mesures 

ont-elles été prises pour le garantir à tout 

moment ?  

Qu'en est-il de la fusion des zones de police, sous 

l'autorité du ministre-président ? 
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om het radiocontact tussen de brandweerwagens te 

allen tijde te garanderen? 

Wanneer maken we werk van een fusie tussen de 

politiezones onder leiding van de minister-

president?  

Mevrouw Joëlle Milquet (cdH) (in het Frans).- De 

brandweermannen die tijdens de schermutselingen 

in de oudejaarsnacht uitrukten, werden 

aangevallen.  

U kondigde overleg met de politiezones over een 

nieuw samenwerkingsprotocol aan. Is er al een 

ontmoeting gepland? Welke maatregelen overweegt 

u? Naar verluidt loopt er een studie inzake 

veiligheidscamera's bij brandweeractiviteiten. 

Hoever staat de samenwerking tussen de politie en 

de DBDMH?  

  

Mme Joëlle Milquet (cdH).- Mon interpellation 

jointe porte davantage sur le lien avec les pompiers 

du Siamu, qui ont également été attaqués lors de 

ces événements.  

Vous avez annoncé une concertation avec les zones 

de police en vue de l'élaboration d'un nouveau 

protocole de coopération. Une rencontre a-t-elle été 

fixée à ce propos ? Des mesures ont-elles été 

envisagées ?  

Une étude serait en cours sur l'installation de 

caméras de sécurité au sein des équipes du Siamu. 

Certes, ce sujet ne relève pas de vos compétences, 

mais mon interpellation a été jointe ici. Quel est 

l'état d'avancement de la collaboration entre la 

police et le Siamu ?   

De heer Paul Delva (CD&V).- Tijdens de voorbije 

oudejaarsnacht werden Molenbeek en enkele andere 

gemeenten in het gewest opgeschrikt door zware, 

vooraf georganiseerde ongeregeldheden. Vooral in 

de wijken rond de metrostations Zwarte Vijvers en 

Ribaucourt liep de situatie uit de hand, met 

brandstichtingen, plunderingen en ernstig geweld 

tegen politie en brandweer.  

Toen we dit nieuws vernamen, hadden we een déjà-

vugevoel: dergelijke zware georkestreerde rellen 

hebben we in Brussel al vaker meegemaakt. Denk 

bijvoorbeeld aan de rellen rond het Beursgebouw in 

2017. Ook toen waren plaatselijke jongeren 

betrokken, waren de rellen vooraf gepland, werden 

er winkels vernield en geplunderd en waren er te 

weinig politieagenten beschikbaar. En net zoals in 

november 2017 stelde u zich als minister-president, 

bevoegd voor preventie en veiligheid, discreet op.  

Deze zware rellen roepen bij ons dan ook heel wat 

vragen op. Ze maken helaas nogmaals duidelijk dat 

ons gewest meer dan ooit nood heeft aan een 

eengemaakte politiezone. Een dergelijke zone moet 

voor ons dan ook onverwijld opgenomen worden in 

het volgende federale regeerakkoord. Criminelen in 

Brussel kennen geen grenzen van gemeenten of 

politiezones en op veiligheidsvlak zijn de grenzen 

M. Paul Delva (CD&V) (en néerlandais).- 

Pendant la nuit du Nouvel An, plusieurs communes 

bruxelloises, dont Molenbeek-Saint-Jean, ont été le 

théâtre de graves incidents, prémédités par leurs 

auteurs.  

Cette situation avait un air de déjà-vu, nous 

rappelant notamment les troubles perpétrés dans le 

quartier de la Bourse en 2017. Là aussi, il 

s'agissait de jeunes du quartier, de troubles 

planifiés, de magasins saccagés et d'agents de 

police en sous-effectif. Et tout comme en 2017, vous 

vous êtes montré discret, en tant que ministre-

président compétent pour la Prévention et la 

Sécurité. 

Ces graves incidents montrent une fois de plus que 

notre Région a plus que jamais besoin d'une zone 

de police unifiée. Cette fusion doit être reprise sans 

plus attendre dans le prochain accord de 

gouvernement fédéral. 

Une fusion permettrait enfin une unité de vision et 

de direction dans les politiques locales en matière 

de sécurité et de police, plus de présence sur le 

terrain et une approche plus efficace de défis 

spécifiques. 
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van de Brusselse zones vandaag irrelevant en 

onzichtbaar.  

Voor de parlementsleden die nog steeds niet 

overtuigd zijn van het nut van een eengemaakte 

zone, wil ik nogmaals enkele argumenten op een 

rijtje zetten. Een fusie maakt eindelijk een eenheid 

van visie en van leiding in het lokale Brusselse 

veiligheids- en politiebeleid mogelijk, net zoals dat 

vandaag al het geval is in grote steden als Londen, 

Parijs, Berlijn of Amsterdam. Via een eengemaakte 

zone ontstaat de nodige ruimte voor de politie om 

meer op het terrein aanwezig te zijn. Een van de 

conclusies na de rellen in Molenbeek is trouwens dat 

er te weinig politieagenten beschikbaar waren. In 

een eengemaakte zone kunnen we ook op een 

efficiëntere manier een reeks specifieke uitdagingen 

aanpakken. Denk maar aan de mogelijkheden van 

videocontrole en -bescherming en het screenen van 

social media. Ook dat laatste was duidelijk een 

probleem bij de recente gebeurtenissen in 

Molenbeek.  

We breken hier nogmaals een lans voor de invoering 

van stadsmariniers, naar het voorbeeld van 

Rotterdam. Zo'n marinier is een hoge ambtenaar die 

het werk van de politiediensten aanvult. In overleg 

met de buurt gaat de marinier op zoek naar concrete 

oplossingen voor concrete problemen, bijvoorbeeld 

voor zware overlast. Ook in een aantal andere steden 

in Vlaanderen gaan binnenkort zulke mariniers aan 

de slag. In de politiezone Brussel-Hoofdstad/Elsene 

was er begin vorig jaar sprake van de invoering van 

'buurtregisseurs', met een vergelijkbare functie als 

de stadsmarinier. Hopelijk kan er werk van worden 

gemaakt.  

Tot slot is het dringend tijd dat jongeren die 

problemen veroorzaken, worden geïdentificeerd. 

Het blijkt vaak te gaan om een kleine groep van 

probleemjongeren die anderen opjutten en aanzetten 

tot geweld. Michel Goovaerts, korpschef van de 

politiezone Brussel-Hoofdstad/Elsene zei na de 

rellen aan de Beurs in november 2017 dat de 

politieagenten die jongeren kennen. Vaak gaat het 

om minderjarige veelplegers met een 

indrukwekkend strafblad.  

Die kleine groep van Brusselse probleemjongeren 

moet dringend worden geïdentificeerd. Ze moeten 

omkaderd worden en van zeer nabij worden 

gevolgd, bijvoorbeeld op school, via regelmatig 

contact met de ouders. Indien de preventieve aanpak 

Nous défendons à nouveau l'introduction de 

"stadsmariniers", sortes de superfonctionnaires de 

police et gestionnaires de crise, à l'instar de ce qui 

existe à Rotterdam. En concertation avec les 

habitants du quartier, l'agent cherche des solutions 

concrètes à des problèmes concrets. Dans la zone 

de police Bruxelles-Capitale/Ixelles (Polbru), il 

était question, au début de l'année dernière, 

d'introduire des "régisseurs de quartier", dont la 

fonction serait comparable. J'espère que l'on y 

travaille.  

Enfin, il s'avère souvent que ces fauteurs de 

troubles ne représentent qu'un petit groupe de 

jeunes à problème qui excitent les autres. Ce petit 

groupe de jeunes doit être d'urgence identifié, 

encadré et suivi de très près, par des contacts 

réguliers avec les parents. Si l'approche préventive 

ne fonctionne pas avec eux, nous devons oser 

passer à la répression. Dans le cadre de sa 

politique de sécurité préventive, la Région doit se 

doter d'un instrument lui permettant de suivre 

individuellement tous les jeunes à problème.  

Le journal De Tijd a récemment publié un article 

intéressant sur l'approche des jeunes à problème à 

Amsterdam. Depuis 2011, il existe une liste de six 

cents jeunes multirécidivistes. La commune 

d'Amsterdam, la police, la justice et des dizaines 

d'autres instances suivent ces jeunes de très près et 

cette approche porte visiblement ses fruits.  

Quelle est votre analyse des graves troubles qui ont 

éclaté à Molenbeek-Saint-Jean lors de la nuit du 

Nouvel An ?  

Quelles initiatives la Région a-t-elle prises pour 

empêcher de tels troubles, dans le cadre de la 

sécurité préventive ?  

Avez-vous déjà pris une initiative pour désigner un 

"stadsmarinier" dans les quartiers bruxellois 

confrontés à de graves nuisances ? 

Y a-t-il actuellement un régisseur de quartier dans 

la zone de Bruxelles-Capitale, comme l'avait 

proposé le chef de corps début 2018 ? Si oui, 

comment évaluez-vous son travail ? 

Quelles initiatives prend déjà la Région dans le 

cadre de sa compétence de sécurité préventive, afin 

d'encadrer individuellement les jeunes à problème 

et leurs parents ? Êtes-vous au courant de 
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bij hen niet werkt, moeten we tot repressie durven 

over te gaan. Het gewest moet hierbij een 

coördinerende rol spelen. Voor het preventieve 

veiligheidsbeleid van het gewest moet er dus ook 

een instrument om elke Brusselse probleemjongere 

individueel op te volgen, voorhanden zijn.  

Onlangs stond er in De Tijd een interessant artikel 

over de aanpak van probleemjongeren in 

Amsterdam. Sinds 2011 bestaat er een lijst van 

zeshonderd jonge Amsterdamse veelplegers. De 

gemeente Amsterdam, de politie, het gerecht en 

tientallen andere instanties volgen die zeshonderd 

jongeren op de voet. Die aanpak werpt duidelijk zijn 

vruchten af, want in 2017 raakte de lijst met 

veelplegers zelfs niet meer volledig gevuld. Ik heb 

dus nu al enkele vragen over de ernstige situatie.  

Meneer de minister-president, welke analyse 

hebben u en uw diensten gemaakt van de zware 

rellen in Molenbeek tijdens de oudejaarsnacht? 

Welke initiatieven heeft het gewest genomen om in 

het kader van preventieve veiligheid zulke rellen te 

voorkomen?  

Hebt u al initiatief genomen om een stadsmarinier 

aan te stellen in Brusselse wijken met een zware 

overlastproblematiek?  

Is er in Brussel-Hoofdstad momenteel een 

buurtregisseur actief, zoals de korpschef begin 2018 

voorstelde? Zo ja, hoe evalueert u zijn werk?  

Welke initiatieven neemt het gewest nu reeds in het 

kader van de bevoegdheid voor preventieve 

veiligheid, om probleemjongeren en hun ouders 

individueel te omkaderen? Bent u bijvoorbeeld op 

de hoogte van het initiatief van de stad Amsterdam 

om te werken met een lijst van veelplegers?   

l'initiative de la ville d'Amsterdam, qui travaille 

avec une liste de multirécidivistes ? 

  

De heer Michaël Vossaert (DéFI) (in het Frans).- 

We moeten vermijden dat dergelijke incidenten zich 

nog voordoen. Er wordt veel foute informatie 

verspreid over Molenbeek en het imago van de 

gemeente wordt gemanipuleerd. Ja, er waren 

incidenten en de vandalen mogen hun straf niet 

ontlopen. Ik denk dan aan bijvoorbeeld 

werkstraffen.  

De communicatie van de burgemeester werd niet 

alleen bij Nederlandstaligen op onbegrip onthaald. 

Misschien stelde ze zich te afwachtend op of werden 

M. Michaël Vossaert (DéFI).- Ce débat aura lieu 

au niveau local, mais il était important de l'aborder 

aussi au parlement. Le vandalisme doit être 

sanctionné et il faut éviter que de tels incidents se 

reproduisent. L'image de Molenbeek n'est pas 

celle-là. Il y a beaucoup de désinformation et de 

manipulation de l'image de cette commune. Oui, 

des incidents ont eu lieu et les casseurs doivent être 

sanctionnés. On ne peut se substituer au juge, mais 

des mesures de rééducation doivent être prises, 
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haar woorden misbegrepen. De houding van de MR 

is echter dubbelzinnig.  

(Opmerkingen van de heer Weytsman) 

Ik neem u niet persoonlijk op de korrel, maar het 

MR-standpunt is wel degelijk ambigu. U zit samen 

met de PS in het gemeentebestuur, maar u spreekt 

niet met dezelfde stem, althans vandaag niet. De MR 

van Molenbeek heeft geen afstand genomen van de 

woorden van de burgemeester.  

Minister De Crem was niet de enige die erop wees 

dat alles opnieuw ter discussie dreigt te komen, met 

bijvoorbeeld een fusie van de politiezones. Het 

probleem is echter onze interventiecapaciteit. De 

politie, de DBDMH en iedereen die met beide voeten 

in de praktijk staat, heeft nood aan extra middelen.  

Overleg is weliswaar absoluut nodig en daarom 

wees staatssecretaris Jodogne op de noodzaak om 

opnieuw een procedure in te voeren, al is dat slechts 

het gevolg van een personeelstekort. De KUL-norm 

moet herzien worden.  

Ik ben blij dat er gewestelijke coördinatie is, maar 

als we het beter willen, moeten we kritisch blijven 

en wijzigingen in de communicatie tussen de politie 

en de DBDMH suggereren.  

We moeten eerst onze eigen bevoegdheden bekijken. 

Wat is er na de incidenten gebeurd om het werk van 

de DBDMH te vereenvoudigen en de communicatie 

tussen politiezones en DBDMH-interventieteams te 

verbeteren?  

Is het gewest bereid om voor een herziening van de 

KUL-norm te vechten? Anders dreigt het weer op 

een karikatuur over de inefficiëntie van de politie uit 

te draaien.  

notamment sous la forme de travaux d'intérêt 

général.  

La communication de la bourgmestre a été mal 

comprise et mal accueillie par les néerlandophones, 

mais pas uniquement par eux. Peut-être a-t-elle été 

trop hésitante ou mal interprétée. L'attitude du MR 

est schizophrène.  

(Remarques de M. Weytsman) 

Je ne vous vise pas directement, mais l’attitude est 

ambiguë. Vous êtes associés au PS dans la majorité 

locale et vous ne parlez pas d'une même voix, en 

tout cas pas aujourd'hui. Pourtant, le MR local ne 

s'est pas dissocié des propos de la bourgmestre.  

Le ministre De Crem et d'autres ont souligné le 

risque de tomber dans le tricot institutionnel et de 

chercher à tout remettre en question, par exemple 

en fusionnant les zones de police. Ce qui est 

problématique aujourd'hui, c'est notre capacité 

d'intervention. Les policiers, les équipes du Siamu 

et tous ces hommes de terrain ont besoin de moyens 

supplémentaires et de renforts. 

Certes, la concertation est indispensable. C'est la 

raison pour laquelle la secrétaire d'État, Mme 

Cécile Jodogne, a rappelé la nécessité de remettre 

une procédure en place, mais ce n'est là que la 

conséquence d'un manque d'effectifs.  

Si la Région bruxelloise doit intervenir, c'est pour 

plaider en faveur de la révision de la norme KUL. 

C'est là que le bât blesse. Les zones de police 

bruxelloises manquent d'effectifs. 

Je suis heureux qu'une coordination régionale 

existe, mais, si l'on veut l'améliorer, il faut que nous 

soyons critiques en suggérant, par exemple, des 

modifications dans les échanges entre la police et 

le Siamu. Nous avons parlé des caméras à installer 

dans les véhicules et de celles portées par les agents 

sur le terrain. Différents projets pilotes sont en 

cours. 

Il y a lieu d'intervenir d'abord dans le cadre de nos 

propres compétences. Dans cette optique, mes 

questions rejoignent les vôtres. Qu'est-il prévu à la 

suite de ces incidents pour améliorer le travail de 

terrain des équipes du Siamu ainsi que la 



41 I.V. COM (2018-2019) Nr. 41  22-01-2019 C.R.I. COM (2018-2019) N° 41  

 COMMISSIE BINNENLANDSE ZAKEN  COMMISSION AFFAIRES 

INTÉRIEURES 
 

 

 

 

 

Brussels Hoofdstedelijk Parlement – Integraal verslag – Commissie voor de Binnenlandse Zaken – Zitting 2018-2019 

Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale – Compte rendu intégral – Commission des Affaires intérieures – Session 2018-2019 

 

communication entre les zones de police et les 

services d'intervention du Siamu ? 

Par ailleurs, la Région est-elle prête à continuer à 

défendre une révision de la norme KUL auprès du 

gouvernement fédéral ? Sans cela, nous risquons de 

tomber dans la caricature en stigmatisant le travail 

de notre police et en dénonçant son inefficacité sur 

le terrain.  

De heer Jamal Ikazban (PS) (in het Frans).- Ik 

vind niet dat de heer Weytsman Molenbeek 

stigmatiseert.  

Als u politici kent die de vandalen beschermen, moet 

u ze aangeven, mevrouw Maes. Om wie gaat het?  

Mevrouw Annemie Maes (Groen) (in het Frans).- 

Ik zei dat ik Het Laatste Nieuws citeerde. 

De heer Jamal Ikazban (PS) (in het Frans).- Dat 

mag u alleen doen als u over meer informatie 

beschikt, anders moet u zwijgen. 

De heer Weytsman had het niet over een gemeente 

in het bijzonder, maar over de problematiek in het 

algemeen. Incidenten in de oudejaarsnacht zijn 

inderdaad jammer genoeg een soort traditie aan het 

worden. 

Het stoort mij dat er voortdurend naar Sint-Jans-

Molenbeek wordt gekeken, terwijl er ook elders 

ernstige incidenten waren, zoals mevrouw Genot 

opmerkte.  

De inwoners van Molenbeek zijn niet alleen het 

slachtoffer van de incidenten, ze worden ook nog 

eens met de vinger gewezen, maar niemand heeft het 

over al die jongeren die de volgende dag de rommel 

kwamen opruimen.  

Het fenomeen is niet nieuw. Ik ben ervan overtuigd 

dat het gewest op het vlak van veiligheid meer had 

kunnen doen.  

De gemeente diende klacht in tegen de vandalen. 

Van laksheid is er met andere woorden geen sprake. 

De uitspraak van mevrouw Genot vond ik best 

interessant, want als ik dergelijke zaken zeg, noemt 

M. Jamal Ikazban (PS).- J'ai trouvé 

l'interpellation de M. Weytsman assez raisonnable 

et pondérée. Elle ne stigmatisait pas Molenbeek-

Saint-Jean. Par contre, je n'ai pas très bien compris 

les interventions de mes collègues Annemie Maes 

(Groen) et Johan Van den Driessche (N-VA). Mme 

Maes, si vous connaissez des politiciens qui 

protègent les casseurs, il faut les dénoncer. Quels 

sont-ils ?  

Mme Annemie Maes (Groen).- J'ai précisé que 

c'étaient les mots du journal Het Laatste Nieuws. 

M. Jamal Ikazban (PS).- Oui mais, quand on 

répète de pareilles affirmations, il faut disposer 

d'informations ou se taire. Si des politiciens 

défendent des casseurs, il faut les dénoncer 

immédiatement !  

L'intervention de M. Weytsman ne s'est pas 

concentrée sur la commune, mais sur des 

problématiques générales. Il est exact que les 

incidents de la Saint-Sylvestre sont 

malheureusement presque devenus une tradition, et 

ce pas uniquement dans notre Région ou dans notre 

pays, mais bien dans toute l'Europe et dans le 

monde. C'est devenu un jeu pour certains.  

Cette focalisation permanente sur Molenbeek-

Saint-Jean me dérange. Zoé Genot a pourtant 

rappelé que des incidents de nature aussi grave 

(voitures et poubelles brûlées, vitrines brisées, etc.) 

s'étaient également produits ailleurs, mais, dès qu'il 

s'agit de Molenbeek-Saint-Jean, on se focalise.  

Je rappelle que, dans cette commune, les incidents 

que certains instrumentalisent ont fait des victimes. 

Les victimes, ce sont des commerçants, une 

pharmacienne, un magasin, mais aussi la 

population et la jeunesse de Molenbeek qui, de 

manière aussi scandaleuse qu'intolérable, se 

trouvent encore une fois injustement montrées du 

doigt. Je n'ai entendu personne parler de tous ces 
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men mij laks! Ik was ter plekke toen de 

schermutselingen begonnen. Er was zeer weinig 

politie aanwezig, zodat er zich al snel een kat-en-

muisspel tussen de agenten en de jongeren ontspon. 

De federale politie pakte bij haar aankomst twee uur 

later simpelweg iedereen op, ook wie niets had 

misdaan. Bepaalde reacties werden mogelijk ook 

uitgelokt.  

Beschikt u over gegevens uit het algemene 

inspectieverslag van de politiediensten en van het 

Comité P?  

Ik ben blij dat anderen dit hebben aangekaart, want 

als ik het had gedaan, had men mij eens te meer 

verweten laks te zijn of excuses voor de vandalen te 

zoeken, terwijl ik nochtans een van de eersten was 

om hen op de sociale media te veroordelen.  

Verder is het verontrustend dat de incidenten in 

gang werden gezet door jongeren die vuurpijlen 

afstaken. Ze leken over een onuitputtelijke voorraad 

van die dingen te beschikken, terwijl volgens de pers 

de verkoop ervan verboden was. Klopt dat? Zo ja, 

hoe werd daar toezicht op gehouden? 

Degenen die elk incident aangrijpen om te 

suggereren dat de gemeenten of de politiezones 

moeten fuseren, zouden beter ernstig blijven en zich 

toeleggen op een wijziging van de KUL-normen. 

Brussel heeft immers in de eerste plaats meer 

coördinatie en meer politie op het terrein nodig. 

De federale overheid moet meer politieagenten 

sturen en Brussel meer middelen voor de 

rekrutering van agenten geven. Het Brussels Gewest 

heeft politiemensen nodig die het gewest en zijn 

inwoners kennen. 

De Brusselaars willen geen institutioneel gekibbel, 

maar concrete en pragmatische oplossingen.  

(Opmerkingen van mevrouw Maes)  

jeunes qui, le lendemain, sont venus nettoyer, 

ramasser les débris et prêter main-forte et soutien 

aux personnes lésées. Il faut être très clair à ce 

sujet. Et je tiens à souligner que je ne visais pas 

M. Weytsman, car il a été très perspicace dans son 

intervention.  

Ces événements malheureux, nous les condamnons 

tous. Ayant passé mon réveillon de la Saint-

Sylvestre à proximité de la station Étangs noirs, j'ai 

assisté aux faits, mais aussi à l'avant et à l'après. J'ai 

beaucoup de choses à dire à ce sujet, ainsi que 

quelques interrogations, mais je réserverai 

certaines de mes interventions au conseil 

communal. 

Que ce soit aujourd'hui ou les années précédentes, 

il y a toujours eu, à Molenbeek ou à Anderlecht, 

des incidents tels que des voitures brûlées ou 

introduites dans le métro. En tant que témoin des 

faits, je suis intimement persuadé qu'on aurait pu et 

dû faire mieux en matière de sécurité. Molenbeek a 

connu, ces dernières années, une désorganisation 

de la prévention, mais j'en reparlerai au niveau 

local. Toutefois, je constate aussi un 

désinvestissement au niveau de la sécurité. J'y 

reviendrai.  

Je rappelle tout de même que la commune a décidé 

de porter plainte contre les casseurs. Il n'y a donc 

aucune volonté de laxisme chez les uns ou les 

autres.  

Je voudrais m'arrêter un instant sur l'intervention 

très intéressante de Zoé Genot. Je suis content 

qu'elle l'ait faite, car, lorsque je fais ce genre de 

remarques, on me traite de laxiste ! J'étais sur place 

lorsque les incidents ont commencé. Il y avait alors 

très peu, et même trop peu, de policiers face au 

nombre de jeunes, de sorte qu'une sorte de jeu du 

chat et de la souris a débuté. Deux heures plus tard, 

lorsque la police fédérale est arrivée, elle a 

embarqué tout le monde, même ceux qui n'avaient 

rien fait.  

On a évoqué les incidents en France, ainsi que la 

façon dont ils étaient gérés et dont certaines 

réactions étaient peut-être provoquées. J'ai entendu 

crier "Gilets jaunes, gilets jaunes" dans les rues. Je 

ne l'ai pas lu dans Het Laatste Nieuws. J'étais 

présent et pour certains, c'était véritablement 

devenu un jeu. C'est à partir de ce moment-là que 
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des poubelles ont été incendiées et que des 

incidents ont éclaté de toutes parts. 

J'aimerais poser deux questions essentielles. Je 

m'interroge sur l'organisation de la sécurité ce jour-

là et j'aimerais savoir si l'on dispose d'éléments 

d'enquête de l'inspection générale des services de 

police et du Comité P. 

Une fois de plus, je suis très content que d'autres 

députés aient évoqué la question car, si j'avais émis 

cette suggestion, on m'aurait traité de laxiste ou on 

m'aurait accusé d'essayer de trouver des excuses 

aux casseurs. Je pense pourtant avoir été l'un des 

premiers à les condamner sur les réseaux sociaux 

cette nuit-là. 

Une autre préoccupation est liée au fait que ces 

événements ont commencé par le lancement de 

fusées et de pétards - dont certains étaient de 

dimension impressionnante - par des jeunes qui 

semblaient disposer d'un arsenal illimité. Toute la 

presse a évoqué une interdiction de la vente de ces 

pétards et feux d'artifice. Qu'en est-il de cette 

interdiction et de son application ?  

Ceux qui profitent de chaque incident, notamment 

à Molenbeek, pour suggérer tantôt la fusion des 

communes, tantôt celle des zones de police, 

feraient mieux de rester sérieux et de s'atteler plutôt 

à la modification des normes KUL. Ce dont nous 

avons surtout besoin, ce ne sont pas de fusions, 

d'intégrations ou de désintégrations, mais 

davantage de coordination, et surtout de présence 

policière sur le terrain. 

Le niveau fédéral doit déléguer davantage de 

policiers et augmenter les moyens financiers 

dévolus à leur recrutement à Bruxelles. Nous avons 

besoin d'agents de proximité qui connaissent 

vraiment les habitants des quartiers, qui sont 

proches des citoyens.  

C'est cela que les Bruxellois demandent. Ils ne 

demandent pas que l'on profite des événements 

pour entrer dans des chamailleries institutionnelles. 

Ce que veulent les Bruxellois, ce sont des solutions 

concrètes et pragmatiques. Des solutions concrètes, 

ce sont des éducateurs dans les rues et des policiers 

en nombre qui connaissent les habitants dans 

chaque quartier. 
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(Remarques de Mme Maes)   

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Volgens de procureur des Konings was de 

situatie kalmer dan de vorige jaren.  

(Opmerkingen van mevrouw Maes) 

Het aantal strafbare feiten in het gewest is 

afgenomen.  

(Opmerkingen van de heer Ikazban) 

(Opmerkingen van de heer Van den Driessche) 

Hou op met dat laag-bij-de-grondse populisme! Ik 

geef informatie die afkomstig is van het Parket, 

waarmee ik niet wil beweren dat er niets is gebeurd.  

In Frankrijk werden op oudejaarsavond ongeveer 

600 auto's in brand gestoken. Dat is bijna een 

nationale sport geworden. We moeten de zaken dus 

ruimer zien. Volgens mij weten zelfs daders niet 

altijd precies waarom ze zich misdragen, tenzij 

misschien om de reputatie van democratische 

instellingen te besmeuren.  

De minister-president heeft naar aanleiding van de 

zesde staatshervorming echter geen operationele 

bevoegdheden gekregen om tegen dergelijke 

incidenten op te treden. De politiezones en de 

burgemeesters moeten daarvoor zorgen.  

Voor de politiezones geldt een systeem van 

onderlinge bijstand in geval van verstoring van de 

openbare orde. Die regels zijn vastgelegd in 

protocol 19, dat werd ondertekend door de 

negentien burgemeesters en de zes politiezones. De 

politiemaatregelen worden aangepast aan de 

informatie waarover de informatiediensten van de 

politiezones beschikken.  

(verder in het Nederlands) 

De ernst van de incidenten in de Brusselse 

gemeenten in de nacht van 31 december 2018 was 

uiteenlopend. Het optreden tegen de incidenten 

behoorde tot de verantwoordelijkheid van de 

politiezones, die onder het gezag van de betrokken 

burgemeesters staan. Ze konden voor versterking 

een beroep doen op de federale politie en op andere 

politiezones en dit op basis van protocol 19.  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- 

Pourtant, le procureur du Roi a déclaré que cela 

avait été plus calme que les autres années. 

(Remarques de Mme Maes)  

Le nombre de faits recensés sur l'ensemble de la 

Région a baissé. 

(Remarques de M. Ikazban)  

(Remarques de M. Van den Driessche)  

Arrêtez de faire le populiste de bas étage ! Le 

Parquet ne donne pas de telles informations pour 

mettre la poussière sous le tapis. Cela ne signifie 

pas pour autant qu'il ne se soit rien passé. 

Près de 600 voitures ont été incendiées la nuit de la 

Saint-Sylvestre en France. C'est devenu un sport 

national. Plus étonnamment, dans des villes comme 

Strasbourg, à chaque Saint-Sylvestre, des dizaines 

de véhicules sont brûlés. Cela n'excuse rien, mais il 

faut s'interroger sur un phénomène plus large, à 

l'image de certains déchaînements de violence dont 

même les auteurs ignorent parfois les motivations, 

si ce n'est la mise à mal d'institutions 

démocratiques. 

Il importe de replacer les choses dans leur contexte 

et de rappeler que, dans le cadre de la sixième 

réforme de l'État, le ministre-président n'exerce pas 

de missions à caractère opérationnel. Autrement 

dit, lorsque de tels événements se produisent, je n'ai 

pas la capacité d'agir. Des protocoles doivent être 

respectés et certaines compétences sont 

exclusivement dévolues aux zones de police ou aux 

bourgmestres, qui agissent dès lors en 

coordination.  

Comme expliqué à l'occasion d'une précédente 

interpellation, l'organisation des zones de police 

prévoit un système de gestion et d'assistance 

mutuelles en cas de trouble à l'ordre public. Ses 

dispositions sont reprises dans une convention 

appelée protocole 19 et signée par les dix-neuf 

bourgmestres et les six zones de police. Je n'en suis 

pas partie prenante. Les dispositifs policiers sont 

donc adaptés en fonction des éléments 
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(verder in het Frans)  

De Algemene inspectie van de federale politie en 

van de lokale politie en het Vast comité van toezicht 

op de politiediensten (Comité P) hebben een 

onderzoek naar de incidenten gestart.  

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen) (in het Frans).- 

Gebeurde dat op verzoek van de burgemeesters?  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Ik meen dat er meerdere verzoeken werden 

geformuleerd, onder meer door de voorzitter van de 

Kamer.  

Mevrouw Annemie Maes (Groen) (in het Frans).- 

Hebben de burgemeesters om het onderzoek 

gevraagd?  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Niet noodzakelijk. Het verzoek kan ook van 

de politieautoriteit uitgaan. Heel wat actoren 

kunnen zich tot het Comité P wenden, zelfs een 

burger. Bovendien kan het Comité P op eigen 

initiatief een onderzoek starten.  

Ik zal dus geen commentaar geven over de manier 

waarop op de rellen werd geanticipeerd en hoe 

ermee werd omgegaan.  

(Opmerkingen van de heer Ikazban) 

(verder in het Nederlands) 

Wat de fusie van de politiezones betreft, het rapport 

van het Comité P van juni 2018 over de basisfunctie 

ordehandhaving in de zes politiezones van het 

Brussels Gewest concludeert dat een groot aantal 

evenementen in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

probleemloos verloopt. Het past mijns inziens dus 

niet dat de organisatie van de Brusselse instellingen 

eens te meer ter discussie wordt gesteld, ditmaal 

d'information essentiels recueillis par les services 

d'information des zones de police.  

(poursuivant en néerlandais)  

Le degré de gravité des incidents qui se sont 

produits dans les communes bruxelloises la nuit du 

31 décembre 2018 est variable. Les mesures prises 

à l'encontre de ces incidents relèvent des zones de 

police, sous l'autorité des bourgmestres concernés. 

Ceux-ci pouvaient demander des renforts à la 

police fédérale et à d'autres zones de police, sur la 

base du protocole 19. 

(poursuivant en français) 

Il faut aussi rappeler que les incidents dont nous 

parlons font, en ce moment, l'objet d'une enquête 

de l'Inspection générale de la police fédérale et de 

la police locale et du Comité permanent de contrôle 

des services de police (Comité P). 

Mme Annemie Maes (Groen).- Ce sont les 

bourgmestres qui en ont fait la demande ? 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- J'ai cru 

comprendre que des demandes multiples avaient 

été formulées, y compris par le président de la 

Chambre. 

Mme Annemie Maes (Groen).- Mais vous dites 

que ce sont les bourgmestres qui en ont fait la 

demande ? 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Non, 

cela peut passer par l'autorité de police. De 

nombreux acteurs peuvent saisir le Comité P, y 

compris un citoyen. Le Comité P peut aussi se 

pencher sur la question de sa propre initiative.  

Je me garderai donc d'émettre la moindre 

considération quant à la manière dont les 

manifestations ont été préparées et gérées. 

(Remarques de M. Ikazban) 

(poursuivant en néerlandais)  

Pour ce qui concerne la fusion des zones de police, 

le rapport du Comité P de juin 2018 sur 

"L'organisation de la fonctionnalité de base 

maintien de l’ordre public dans les six zones de 

police bruxelloises" conclut que bon nombre 
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naar aanleiding van de incidenten van 

oudejaarsnacht.  

(verder in het Frans)  

Volgens de studie van de Universiteit Gent, die werd 

uitgevoerd in opdracht van de Federale 

Overheidsdienst Binnenlandse Zaken, biedt een 

fusie van de politiezones geen oplossing voor het 

veiligheidsprobleem. Sommige politici bemoeien 

zich voortdurend met het bestuur van het Brussels 

Gewest. We kunnen in Brussel heus wel onze eigen 

boontjes doppen.  

Het moet ook afgelopen zijn met te doen alsof 

Molenbeek de bron van alle kwaad is. Ik ben die 

betutteling beu. Ik heb geen commentaar gegeven op 

incidenten in Antwerpen en zeker geen studie 

besteld om de situatie te analyseren en oplossingen 

voor te stellen.  

(Opmerkingen van de heer Ikazban)  

We hebben de schade gezien die in 2015 en 2016 

werd veroorzaakt. Sommige politici waren er als de 

kippen bij om Brussel en Molenbeek met de vinger 

te wijzen, maar sindsdien hebben zich over de hele 

wereld soortgelijke incidenten voorgedaan, ook 

elders in België. Wij hebben echter nooit kritiek 

geleverd op andere gewesten nadat zich daar 

incidenten hadden voorgedaan.  

Ik denk dat we over deze kwestie moeten nadenken, 

vooral als we de Brusselse instellingen willen 

verdedigen, al mogen we best kritisch zijn voor 

onszelf. 

Naar aanleiding van de zesde staatshervorming 

heeft mevrouw Scholliers, de hoge ambtenaar van 

de Brusselse agglomeratie, persoonlijk toegezien op 

de invoering van een systeem voor permanente 

coördinatie tussen de politie en de hulpdiensten.  

Met het oog op een goede multidisciplinaire 

coördinatie op het volledige grondgebied waren in 

het commandocentrum een officier van de DBDMH, 

een verbindingsofficier van de noodcentrale 112 en 

een vertegenwoordiger van het Rode Kruis 

aanwezig, alsook verbindingsofficieren van de 

federale politie, de politiezone Brussel-West en 

andere politiezones, en de directie van de 

politiezone Brussel-Hoofdstad/Elsene. 

d'événements se déroulent sans aucun accroc. Il n'y 

a donc pas lieu de remettre une fois de plus en 

cause l'organisation institutionnelle bruxelloise. 

(poursuivant en français)  

Plusieurs études ont été mentionnées, notamment 

celle commanditée par le Service public fédéral 

(SPF) Intérieur à l'Université de Gand, qui conclut 

que la fusion des zones de police ne résoudra pas le 

problème d'insécurité. Je voudrais souligner le 

réflexe qu'ont les responsables de certaines entités, 

qui cherchent toujours à s’occuper de la gestion de 

la Région bruxelloise. Il serait temps que nous 

soyons tous ici capables de penser par nous-mêmes 

et pour nous-mêmes, et de couper certains cordons 

inutiles.  

Cela suffit ! Il faut aussi cesser le petit jeu joué par 

certains, qui accusent toujours Molenbeek de tous 

les maux. J'en ai assez de ce paternalisme. Je ne me 

suis pas prononcé sur les incidents survenus à 

Anvers et j'ai encore moins commandé une étude 

pour analyser la situation, voir si ces événements 

auraient une influence sur Bruxelles et proposer 

des solutions.  

(Remarques de M. Ikazban) 

On a vu les dégâts collectifs que cela a causé en 

2015 et 2016. Certains se sont crus très intelligents 

en pointant du doigt Bruxelles et Molenbeek. Ce 

fut une sorte de bombe à fragmentation. Depuis, 

des faits similaires se sont produits partout dans le 

monde, y compris en Belgique. Nous n'avons 

jamais stigmatisé, à raison, telle ou telle entité en la 

tenant pour responsable d'incidents survenus sur 

son territoire.  

Je pense qu'il serait temps d'entamer une réflexion 

à ce sujet, surtout lorsqu'on se dit défenseur des 

institutions bruxelloises. Cela ne signifie pas pour 

autant que nous ne pouvons pas nous montrer 

critiques vis-à-vis de nous-mêmes.  

Je reviens, une fois de plus, sur la sixième réforme 

de l'État. Pour ce qui concerne la coordination des 

services de police et des services de secours, Mme 

Scholliers, haut fonctionnaire de l'agglomération 

bruxelloise, s'était préalablement assurée 

personnellement qu'un dispositif opérationnel avait 

été mis en place afin de garantir la coordination 
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(verder in het Nederlands) 

De hoge ambtenaar is tot het einde van het 

hoofdevenement, dat onder het Atomium 

plaatsvond, op de commandopost gebleven. 

Naar aanleiding van de incidenten van 

oudejaarsnacht organiseerde ze reeds een 

multidisciplinaire technische werkvergadering, 

zodat de procedures voor het escorteren van 

hulpdiensten bij incidenten door alle actoren worden 

gesteund en in gemakkelijk bruikbare reflexfiches 

worden opgenomen.  

(verder in het Frans)  

Ze heeft dus al een aantal maatregelen genomen. 

De coördinatie met de brandweer kan inderdaad 

nog beter. De burgemeester van Brussel-Stad wil 

voortaan dat in het kader van protocol 19 één 

persoon het commando voert voor de negentien 

gemeenten en de zes politiezones, de zogenoemde 

'Gold Commander'. Ik deel die visie. De Gold 

Commander is doorgaans de chef van de politiezone 

Brussel-Hoofdstad/Elsene.  

 

 

 

permanente entre les services de police et les 

services de secours.  

Un officier du Siamu, un officier de liaison de la 

centrale d'urgence 112, un opérateur de la Croix-

Rouge étaient ainsi présents au centre de 

commandement PEB (toujours situé au Heysel), 

aux côtés des officiers de liaison de la police 

fédérale, des zones de police, de la zone de police 

Bruxelles-Ouest et de la direction de la zone de 

police Bruxelles-Capitale / Ixelles, afin d'assurer 

une bonne coordination multidisciplinaire sur 

l'ensemble du territoire.  

(poursuivant en néerlandais) 

La haut fonctionnaire est restée au poste de 

commandement jusqu'à la fin de l'événement 

phare, qui avait lieu au pied de l'Atomium. 

À la suite des incidents du Nouvel An, elle avait 

déjà organisé une réunion de travail technique 

multidisciplinaire, afin que les procédures 

d'escorte des services de secours lors d'incidents 

soient supportées par l'ensemble des acteurs, et 

consignées dans des fiches réflexes faciles à 

utiliser.  

(poursuivant en français) 

Dans le cadre de ses compétences, elle a déjà mis 

en place des mesures et organisé des réunions de 

débriefing sur ce qu'il s'est passé. 

Vous me parlez du Siamu. C'est clairement de cette 

coordination-là qu'il s'agit pour améliorer les 

choses. Je pense que, depuis lors, le bourgmestre 

de la Ville de Bruxelles s'est exprimé sur le sujet et 

je soutiens pleinement le message qu'il porte et qui 

est de dire que, dorénavant, dans le cadre du 

protocole 19, il faut qu'il y ait un commandement 

unique qui soit mis en place pour l'ensemble des 

dix-neuf communes et donc des six zones de police 

avec un chef de zone de police (Gold Commander) 

qui soit compétent. Je souscris tout à fait à cette 

vision-là. Le Gold Commander, sauf exception, est 

en général le chef de zone de la police de 

Bruxelles/Ixelles qui assure la coordination pour le 

compte des cinq autres collègues chefs de zone. 

Des mécanismes existent aujourd'hui.  
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Mevrouw Annemie Maes (Groen) (in het Frans).- 

Was dat ook het geval op oudejaarsavond? 

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Ik denk het niet. Er wordt niet alleen een 

Gold Commander aangesteld bij dit soort rellen, 

maar ook bij andere grote evenementen. 

We moeten lessen trekken uit wat er gebeurd is. 

Door met één Gold Commander voor de zes 

politiezones te werken, kan er sneller worden 

opgetreden omdat hij gemakkelijk reserveagenten 

kan oproepen.  

  

Mme Annemie Maes (Groen).- Était-ce le cas le 

31 décembre dernier ? 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Je n'ai 

pas le sentiment que c'était le cas cette soirée-là. Le 

Gold Commander pour l'ensemble du territoire 

régional n'est pas uniquement d'application pour ce 

type d'événements. Cela arrive assez régulièrement 

en cas de manifestations importantes. 

Il faut tirer les conclusions de ce qu'il s'est passé et 

faire en sorte d'y répondre de manière adéquate. Le 

fait d'avoir un seul Gold Commander pour les six 

zones permet d'assurer beaucoup plus de fluidité en 

termes opérationnels, puisqu'il a autorité pour faire 

appel aux réserves qui sont de toute façon sur place 

afin de pouvoir intervenir de manière beaucoup 

plus rapide. 

  

De heer Paul Delva (CD&V) (in het Frans).- Is de 

Gold Commander altijd dezelfde persoon?  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Neen, hij wordt aangeduid op grond van de 

belangrijkste locatie van het evenement. De chefs 

van politiezone Polbruno en Brussel-West hebben 

de functie al waargenomen. Chefs van politiezones 

die verder van het centrum liggen, zijn niet zo vaak 

Gold Commander omdat daar minder vaak 

manifestaties plaatsvinden.  

Vrijwel alle grote evenementen vinden plaats in de 

politiezones Polbru, Polbruno en Brussel-West. 

Daarbij krijgt steevast één Gold Commander het 

opperbevel. Het systeem werkt heel goed en wellicht 

had het op 31 december moeten worden toegepast, 

maar achteraf is het makkelijk praten.  

Volgende keer zullen de zaken ongetwijfeld beter 

worden geregeld op oudejaarsavond. Niet dat er 

geen incidenten zullen zijn, maar ik hoop dat de 

ordediensten beter zullen reageren.  

Desalniettemin waren met oudejaar alle 

gebruikelijke maatregelen genomen, in overleg met 

de hoge ambtenaar die de coördinatie met de 

brandweer regelt.   

M. Paul Delva (CD&V).- C'est toujours le même ?  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Non, pas 

toujours. Le Gold Commander est nommé en 

fonction de la localisation principale de 

l'événement. Les chefs des zones de police 

Polbruno et Bruxelles-Ouest ont déjà occupé cette 

fonction. C'est moins le cas pour les chefs de zone 

des communes de la seconde couronne, car il est 

exceptionnel que des manifestations s'y déroulent. 

Les zones de police Polbru, Polbruno et Bruxelles-

Ouest concentrent 99,9% des événements au cours 

d'une année. Un Gold Commander est donc désigné 

en fonction du lieu de l'événement et il assure 

l'unité de commandement. Ce système fonctionne 

très bien, et il aurait sans doute dû être activé le 31 

décembre. Bien entendu, il est toujours plus facile 

de dire après coup ce qu'il aurait fallu faire.  

Je ne doute pas que cela fonctionnera ainsi l'année 

prochaine. Cela ne veut pas dire qu'il n'y aura pas 

d'incidents, mais je souhaite qu'on apporte une 

meilleure réponse, plus fluide à ces éventuels 

incidents. 

Cela dit, dans les limites du cadre existant, tout était 

prévu et mis en place, y compris avec la haut 

fonctionnaire chargée d'assurer la coordination 

avec les pompiers.   
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De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- 

We moeten pragmatisch zijn. Het zou een grote 

vergissing zijn om alleen Molenbeek met de vinger 

te wijzen, want het delinquentieprobleem overstijgt 

de gemeentegrenzen.  

We moeten echter met een duidelijke politieke 

boodschap komen, die niet stigmatiseert. Helaas 

heb ik de burgemeester van Molenbeek niet horen 

zeggen dat de feiten onaanvaardbaar waren. 

Ik ben niet tegen de fusie van de politiezones, 

integendeel, ik ben voor elke vorm van fusie die het 

commando versterkt en schaalvoordelen biedt. Toch 

lijkt het me contraproductief dat de nood aan een 

fusie wordt geïllustreerd met een losstaand feit. 

Het antwoord van de minister-president lijkt me ook 

gevaarlijk. U hebt hier niet te maken met Vlaamse 

of Antwerpse volksvertegenwoordigers die vragen 

om na te denken over fusie, reorganisatie, 

coördinatie of centralisatie, maar met 

Nederlandstalige Brusselse 

volksvertegenwoordigers. 

  

M. David Weytsman (MR).- Je vais d'abord réagir 

aux remarques de certains collègues.  

Je n'ai pas pour habitude d'être clivant ou 

stigmatisant. Au contraire, je pense qu'il faut être 

pragmatique. Nous commettrions une grossière 

erreur en ne pointant du doigt que Molenbeek : ce 

serait cantonner à cette commune le problème de la 

délinquance auquel nous faisons face, alors qu'il la 

dépasse. Si le problème était circonscrit à 

Molenbeek, j'en serais heureux, mais ce n'est 

malheureusement pas le cas. 

En revanche, il faut lancer un message politique 

très clair et non stigmatisant. Malheureusement, je 

n'ai pas entendu la bourgmestre de Molenbeek dire 

que ces faits n'étaient pas permis et qu'elle serait 

intransigeante. J'ai cité ses propos sans faire de 

commentaires. 

Je ne suis pas opposé à la fusion des zones de 

police, ni à aucune fusion. Je suis plutôt partisan de 

toute fusion qui renforce le leadership et les 

économies d'échelle. Cela dit, j'ai du mal à 

comprendre qu'on illustre ici la nécessité d'une 

fusion par une problématique très ponctuelle. Cela 

me semble même contreproductif de la part de ceux 

qui militent pour une telle fusion. 

La réponse du ministre-président me paraît aussi un 

peu dangereuse. Vous n'avez pas ici de députés 

flamands ou anversois qui vous demandent de 

réfléchir à la fusion, à la réorganisation, à la 

coordination ou à la centralisation, mais des 

députés bruxellois néerlandophones.  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Ik heb niet gezegd dat we geen debat over 

de fusie kunnen voeren. Dat blijkt uit het artikel in 

De Tijd.  

(verder in het Nederlands)  

Ik citeer: 'De fusie van de zes lokale politiezones in 

Brussel tot een grote politiezone zou geen 

meerwaarde opleveren. Het kan zelfs een stap 

achteruit betekenen. Dat blijkt uit een rondvraag bij 

alle betrokken partijen, die in opdracht van de 

federale regering door de Universiteit van Gent is 

uitgevoerd.' Dat schrijft De Tijd. 

 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Je n'ai 

pas dit que le débat sur la fusion était un débat que 

nous ne pouvions pas mener. J'en veux pour preuve 

l'article publié dans De Tijd.  

(poursuivant en néerlandais)  

Selon cet article, il ressort d'une consultation de 

toutes les parties concernées menée par 

l'Université de Gand pour le gouvernement fédéral 

que la fusion des six zones de police n'apporterait 

aucune valeur ajoutée, et constituerait même un 

recul.  
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De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- Men 

heeft het over de betrokken Brusselse partijen, de 

politiek en de politie. Zijn de academici het eens met 

de politiek? 

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- De 

rondvraag gebeurde bij alle betrokken partijen, las 

ik. 

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- Hebt 

u de studie gelezen? 

(Rumoer)  

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Les académiciens partagent-ils 

l'opinion du monde politique ? 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Toutes les parties concernées ont été 

consultées, dit l'article.  

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Avez-vous lu cette étude ?  

(Rumeurs)  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Dat heb ik niet gezegd. Ik heb het gewoon 

helemaal gehad met de beste buitengewestelijke 

stuurlui aan wal. Dat is wat anders. 

De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- Ik 

ben het met u eens, mijnheer de minister-president. 

Ieder moet voor zijn eigen deur vegen en het is 

inderdaad irritant dat andere overheden geregeld 

een standpunt innemen over Brussel, vooral omdat 

in dit geval niet is bewezen dat één politiezone 

doeltreffender was geweest in het geval van deze 

losstaande en lokale incidenten.  

Ik ben het helemaal met u eens dat de federale 

overheid de KUL-norm moet herzien. Wij zeggen 

dat al vijfentwintig jaar, over de partijgrenzen heen. 

Ik kan echter niet helemaal akkoord gaan, mijnheer 

Ikazban, als u zegt dat ze ook moet zorgen voor meer 

straathoekwerkers en meer preventie. Dat zijn 

exclusief gewestelijke en gemeentelijke 

bevoegdheden, waarvoor we dan middelen 

beschikbaar moeten maken.  

Ik heb uw antwoord over Brussel Preventie en 

Veiligheid (BPV) niet goed begrepen. BPV moet ons 

aanzetten tot nadenken om beter te anticiperen, 

maar we weten toch al dat zich dezelfde incidenten 

zullen voordoen als het opnieuw oud en nieuw is? 

Wat we echter nog altijd niet goed in kaart hebben 

gebracht, is de identiteit van de oproerkraaiers. 

Waar wonen ze? Welke gewoonten houden ze erop 

na? Hoe kunnen we ze in de gaten houden? Hoe 

kunnen we anticiperen op de verplaatsingen van de 

brandweer en betere begeleiding bieden? 

Over die onderwerpen kunnen we volgens mij na de 

zesde staatshervorming zelf beslissen. 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Je n'ai 

pas dit cela. C'est la réflexion venant de l'extérieur 

que je ne pouvais plus accepter. C'est très différent.  

M. David Weytsman (MR).- Je partage votre 

position, M. le ministre-président. Chacun doit 

balayer devant sa porte et il est effectivement 

parfois désagréable d'entendre d'autres niveaux de 

pouvoir prendre régulièrement position sur 

Bruxelles. 

D'autant qu'ici, je tiens à le souligner, il faudrait 

démontrer la nécessité d'une zone de police unique 

dans l'intervention liée à ces événements, étant 

donné qu'ils étaient très ponctuels et justement pas 

mouvants. On peut comprendre que de grandes 

manifestations nécessitent parfois plus de 

centralisation et de coordination. 

Pour répondre sur le fond, je suis tout à fait 

d'accord avec vous : la norme KUL doit être revue. 

Cela fait vingt-cinq ans que nous le disons, 

reconnaissons-le, quels que soient les partis 

politiques. Là où je vous rejoins moins, 

M. Ikazban, c'est que s'il faut avoir plus 

d'éducateurs dans les rues, plus de prévention, cela 

relève exclusivement des politiques régionales et 

communales. Donc il faut y mettre les moyens. 

Nous avons un outil à propos duquel je n'ai pas bien 

compris votre réponse, M. le ministre-président. 

Bruxelles prévention et sécurité (BPS) doit nous 

amener à avoir une réflexion pour mieux anticiper 

ces phénomènes que nous connaissons. J'ai été 

président d'une société de logements sociaux et 

nous étions régulièrement confrontés à ce genre de 

problématiques dans différents quartiers. Nous 

savons que le même genre d'événements se 
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In het geval van zulke opstootjes, bestaat 90% van 

het werk uit het samenbrengen van de experts en de 

betrokken diensten. Daarom moedig ik u aan zo veel 

mogelijk voorbereidende vergaderingen te 

organiseren om voorbereidingen te treffen voor wat 

we op 31 december mogen verwachten.  

U hebt ook niet geantwoord op mijn vraag over de 

besluiten uit de voorbije vergaderingen. Ging het 

daar ook over de uitbouw van ons 

camerasurveillantienetwerk? 

Het is natuurlijk niet de bedoeling om lukraak 

camera's te hangen, maar op bepaalde plaatsen zijn 

ze nuttig om te anticiperen, een gedragswijziging te 

bewerkstelligen en achteraf op te treden. Ik heb 

immers niet gehoord dat er massale arrestaties 

waren na de voorvallen in Molenbeek, vermoedelijk 

bij gebrek aan gegevens of 

identificatiemogelijkheden. 

Hebben de vergaderingen in die zin wat concreets 

opgeleverd? 

  

produira à la prochaine Saint-Sylvestre. Par contre, 

ce que nous ne savons pas et n'avons pas bien 

cartographié, c'est l'identité des délinquants 

responsables de ces phénomènes. Où habitent-ils ? 

Quelles sont leurs habitudes ? Comment les 

suivre ? Comment anticiper, notamment les 

déplacements des pompiers, pour mieux les 

accompagner, etc. ?  

Il s'agit de sujets qui pourraient être abordés, me 

semble-t-il, dans le cadre de ce que je considère 

comme faisant partie de la sixième réforme de 

l'État.  

Il faut qu'il y ait, malgré tout, un rôle opérationnel, 

et nous devons, dès lors, définir la notion 

d'opérationnel. Dans le cas d'événements de ce 

type, la chose la plus importante pour anticiper ou 

agir, c'est de rassembler les experts et les services. 

Cela représente 90% du travail, que l'on soit 

bourgmestre, ministre de l'Intérieur ou ministre-

président, avec, en quelque sorte, un rôle "évolutif" 

de ministre de l'Intérieur de la Région bruxelloise.  

Je vous encourage donc à organiser un maximum 

de réunions à titre anticipatif, par exemple dès le 15 

décembre, pour se préparer aux événements 

prévisibles du 31 décembre, mais également par 

après.  

Vous ne m'avez pas non plus répondu sur les 

conclusions des réunions qui se sont tenues, 

notamment sur le plan de l'intensification de la 

coordination et de la centralisation, mais aussi de 

l'aménagement du territoire. Ces réunions visent-

elles également, ainsi que le demande toute la 

chaîne judiciaire (magistrats et policiers), à 

développer notre réseau de télésurveillance ? 

L'objectif n'est, bien entendu, pas d'installer des 

caméras par principe, mais on sait que sur certains 

axes, ces caméras sont utiles pour anticiper et 

changer les comportements, mais surtout pour 

intervenir a posteriori. Or, en l'espèce, je n'ai pas 

entendu parler de nombreuses arrestations faisant 

suite à ces phénomènes, probablement parce que 

nous ne disposions pas de données ou que nous 

étions incapables de procéder aux identifications.  

À ce sujet également, pourriez-vous nous faire part 

des conclusions des réunions qui se sont tenues ?  
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De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Er hangen al 330 intelligente camera's in 

Brussel en een honderdtal in de rest van België. Er 

zijn dus wel degelijk werkingsmiddelen ter 

beschikking gesteld. De politiezones houden samen 

met de federale politie de sociale netwerken in de 

gaten, de zones kregen een opleiding over 

cybercriminaliteit en er zijn 

ordehandhavingsdrones gekocht. BPV bestuurt die 

drones niet, dus moeten de politiezones bereid zijn 

om medewerkers daarvoor op te leiden en te 

detacheren.  

De drones dienen niet alleen voor ordehandhaving. 

Hier en daar moet de mentaliteit nog veranderen. 

Het gewest vervult zijn rol op het vlak van preventie. 

Het organiseert regelmatig vergaderingen, maar 

het zijn de plaatselijke instellingen die projecten 

moeten voorstellen. Preventiecontracten sluiten we 

met de gemeenten af, zij zijn de referentie inzake 

preventie. Het gewest zorgt er vooral voor dat alle 

gemeenten over goede praktijken en de nodige 

middelen beschikken. 

De burgemeesters komen regelmatig samen in de 

Gewestelijke Veiligheidsraad om nieuwe projecten 

voor te stellen. Samen met de politiezone Polbruno 

ontwikkelen we een project rond thuiswerk en de 

inzameling van inlichtingen door wijkagenten. Die 

stellen hun verslag rechtstreeks op een tablet op, 

waardoor ze tijd besparen en zich meer op hun werk 

op het terrein kunnen richten. De moeilijkheid zit in 

het op elkaar afstemmen van de verschillende 

praktijken in de zes politiezones.  

Het is niet altijd de politiek die op de rem staat. 

Soms is het moeilijk om een mentaliteitswijziging 

teweeg te brengen. Daar werkt BPV aan.  

Het Brussels Gewest heeft al heel wat werk verricht, 

maar bleef binnen het kader van de zesde 

staatshervorming. De gemeenten blijven 

belangrijke spelers als het op preventie en veiligheid 

aankomt.  

  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Nous 

avons déjà déployé 330 caméras intelligentes sur le 

territoire bruxellois et une centaine sur toute la 

Belgique. On peut discuter sans fin mais des 

moyens opérationnels ont été mis à disposition. 

Une veille sur les réseaux sociaux a été créée en 

collaboration avec la police judiciaire fédérale, une 

formation spécifique en cybercriminalité a été 

organisée pour les zones, et des drones utiles au 

maintien de l'ordre ont été achetés. Je rappelle que 

ce n'est pas Bruxelles prévention et sécurité qui 

pilote les drones. Il faut donc que les zones de 

police acceptent de former et de détacher des 

effectifs pour cette tâche.  

Les drones ne servent pas qu'au maintien de l'ordre. 

Certaines évolutions mentales sont encore 

nécessaires. 

Nous jouons notre rôle de prévention. Nous ne 

cessons d'organiser des réunions, mais il faut que 

les initiatives viennent du terrain. Dans le cadre du 

Plan global de sécurité et de prévention (PGSP), il 

faut que les organismes locaux proposent des 

projets que nous devons ensuite valider. Les 

contrats de prévention se font avec les communes. 

Nous n'avons de cesse de répéter que les pouvoirs 

locaux sont les acteurs de référence de la 

prévention. Nous faisons nôtre cette maxime et 

aidons à ce que les bonnes pratiques et les moyens 

soient mutualisés entre les dix-neuf communes afin 

de rendre le travail plus efficace.  

Nous réunissons régulièrement les bourgmestres au 

sein du Conseil régional de sécurité pour présenter 

des nouveaux projets. Ce dernier travaille 

intensément. Nous sommes en train de développer 

avec la zone de police Polbruno un projet 

d'informatisation du travail de domiciliation et de 

récolte de renseignements des agents de quartier. 

Ils rédigeront directement leur rapport sur une 

tablette. Ainsi, ils économiseront du temps affecté 

au travail administratif au profit de leur travail de 

terrain. Il faudra harmoniser les pratiques pour 

généraliser ce système aux six zones, c'est là que 

résident les difficultés. 

Ce ne sont pas toujours les acteurs politiques qui 

freinent le processus. Comme je le soulignais en 

réponse à M. De Wolf, il est parfois difficile de 

changer les mentalités. Ce travail est mené par 

Bruxelles prévention et sécurité.  
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Je m'inscris en faux contre les reproches qui nous 

sont adressés. Beaucoup de choses sont réalisées, 

mais dans le strict respect de la sixième réforme de 

l'État. Les acteurs locaux restent des éléments 

incontournables de la prévention et de la sécurité 

dans notre pays.   

De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- Ik 

heb niet gezegd dat er niets gebeurt, maar heb u 

gevraagd naar de operationele conclusies van die 

bijeenkomsten. Ik heb voorgesteld om de 

camerabewaking uit te breiden. Ik denk dat dure 

ANPR-camera's overbodig zijn en eenvoudige 

camera's zouden moeten volstaan om de 

belangrijkste plaatsen waar misdrijven worden 

gepleegd in de gaten te houden.  

Het lokale bestuur heeft niet de indruk gewekt dat 

het stevig op de situatie heeft gereageerd. Dat is een 

ernstige politieke fout. Ook als ik vandaag naar u 

luister, krijg ik niet de indruk dat deze 

gebeurtenissen veranderingen teweeg zullen 

brengen of misschien hebt u ons niet voldoende 

uitgelegd wat er concreet wordt gedaan.  

U zegt niet welke operationele wijzigingen er 

komen.  

  

M. David Weytsman (MR).- Je n'ai pas dit que 

rien n'était fait, je vous ai demandé les conclusions 

opérationnelles de ces réunions. J'ai notamment 

suggéré d'étendre la télésurveillance. Je pense 

toutefois que, plutôt que d'utiliser des caméras 

ANPR très coûteuses, de simples caméras 

devraient suffire pour surveiller les principaux 

lieux de délinquance.  

Par ailleurs, je relèverai deux problèmes politiques 

majeurs. Le premier est d'ordre symbolique et 

concerne les responsables locaux qui n'ont pas 

donné l'impression de répondre avec fermeté à la 

situation. C'est une faute politique sérieuse.  

Le second vous intéresse directement. Aujourd'hui 

encore, en vous écoutant, nous n'avons pas 

l'impression que ces événements entraîneront des 

changements ou alors vous ne nous avez pas 

suffisamment expliqué tout ce qui est fait 

concrètement.  

Vous n'avez jamais mentionné dans votre réponse 

les changements opérationnels qui seraient 

apportés.  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Ik sta volledig achter het verzoek van 

burgemeester Close om op oudejaarsavond 2019 

slechts een enkele commando-eenheid die de zes 

politiezones groepeert, verantwoordelijk te stellen, 

met een bundeling van de reserves.  

(Opmerkingen van de heer Ikazban) 

Dat was dit keer niet het geval en ik betreur dat. Net 

als de burgemeester van de stad Brussel pleit ik 

ervoor dat we dat doen. 

Voor de rest is het werk gedaan: alle disciplines 

waren aanwezig in het commandocentrum, evenals 

de hoge ambtenaar. Op operationeel niveau was er, 

om het zacht uit te drukken, een gebrek aan 

flexibiliteit. Iemand die de leiding heeft over de zes 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Je sors 

du cadre de mes compétences en disant cela, mais 

je soutiens pleinement la demande de Philippe 

Close pour qu'en 2019, la nuit de la Saint-Sylvestre 

relève d'une seule unité de commandement 

rassemblant les six zones de police, avec un accord 

mutualisant les réserves. 

(Remarques de M. Ikazban) 

Ce n'était pas le cas cette fois-ci et je le regrette. Je 

plaide, comme le bourgmestre de la Ville de 

Bruxelles, pour que nous aillions dans ce sens. 

Pour le reste, le travail a été fait : toutes les 

disciplines étaient présentes dans le centre de 

commandement, ainsi que la haut fonctionnaire. 

C'est au niveau opérationnel qu'il y a eu - c'est un 

euphémisme - un manque de fluidité. Cela ne 

réglera pas tout, mais avec un Gold Commander en 
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zones, zou maximaal gebruik kunnen maken van de 

operationele mogelijkheden voor zo'n evenement.  

(Opmerkingen van de heer Ikazban)  

Dat zijn geen loze woorden. Die 'Gold Commander' 

kan dan meteen versterking vragen zonder via de 

chef van een andere zone te moeten gaan.  

(Opmerkingen van de heer Vossaert) 

Ik wilde benadrukken dat ook mij dat de beste 

oplossing lijkt. In alle andere gevallen werkt de 

coördinatie door de burgemeester zeer goed. 

Denk aan het verbod op de "vreedzame" betoging 

op de Schuman-rotonde. Toen was er een akkoord 

zodat ik een geldig besluit kon nemen om 

demonstraties te verbieden, wat ook onder mijn 

bevoegdheid valt. Na overleg met de betrokken 

burgemeesters stemden allen in met een verbod. In 

sommige situaties kunnen we dus concrete 

antwoorden bieden.  

Op operationeel vlak, ontmoet ik de hoge ambtenaar 

regelmatig, die mij op de hoogte houdt van zaken die 

mij aanbelangen. Zij is niet verplicht mij te 

informeren over de punten die zij met de andere 

gouverneurs of met de minister van Binnenlandse 

Zaken bespreekt. 

Aangezien de provincie niet meer bestaat, bevinden 

we ons in Brussel in een bijzondere situatie. Na de 

zesde staatshervorming zijn er nog enkele grijze 

zones. Je weet niet altijd hoe ver je kunt gaan zonder 

aan de bevoegdheden van anderen te raken. Ik denk 

echter nog steeds dat er antwoorden zullen worden 

gevonden.  

  

charge des six zones, nous serions au maximum de 

nos capacités opérationnelles pour un événement 

de ce type.  

(Remarques de M. Ikazban) 

Ce ne sont pas des paroles en l'air : cela permettrait 

au Gold Commander de réclamer immédiatement 

du renfort, sans passer par le chef d'une autre zone. 

(Remarques de M. Vossaert) 

C'est donc simple. Effectivement, cela ne relève 

pas de mes compétences, mais je tenais à souligner 

que cela me semblait la meilleure solution. Dans 

d'autres cas, la coordination par le bourgmestre 

fonctionne très bien. 

Rappelez-vous l'interdiction de la manifestation 

"pacifique" au rond-point Schuman. Dans ce cas-

là, il y a effectivement eu un accord afin que je 

prenne une décision valable pour interdire de 

manifester, ce qui relève de mes compétences. À la 

suite d'une coordination avec les bourgmestres 

concernés, tous ont marqué leur accord sur 

l'interdiction de la manifestation. Nous avons donc 

la possibilité d'apporter des réponses concrètes 

dans certaines situations.  

Pour ce qui est de l'opérationnel, je rencontre 

régulièrement la haut fonctionnaire, qui me tient 

informé des sujets qui me concernent. Elle n'est pas 

tenue de me faire part des points dont elle discute 

avec les autres gouverneurs ou avec le ministre de 

l'Intérieur.  

Je rappelle qu'à Bruxelles, nous sommes confrontés 

à une situation quelque peu hybride parce qu'à 

Bruxelles, les choses sont toujours différentes. 

Étant donné que la province n'existe plus, nous 

nous trouvons effectivement dans une situation un 

peu particulière. Avec la sixième réforme de l'État, 

il subsiste quelques zones grises. On ne sait pas 

toujours jusqu'où l'on peut aller sans empiéter sur 

les compétences des autres. Je pense malgré tout 

que des réponses seront apportées.  

Mevrouw Zoé Genot (Ecolo) (in het Frans).- Mijn 

vraag was eenvoudig. Werden er voor 

oudejaarsavond preventieve 

coördinatiemaatregelen genomen? Blijkbaar zal dat 

pas volgend jaar het geval zijn.   

Mme Zoé Genot (Ecolo).- À mon sens, les 

questions étaient très simples. Il s'agissait de savoir 

ce qui a été fait en matière de coordination avant la 

soirée du Nouvel An. Si j'ai bien compris, il n'y a 
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pas eu de coordination cette année. Ce sera pour 

l'année prochaine.   

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- De politiezones beslissen zelf of ze het 

protocol 19 toepassen.  

Mevrouw Zoé Genot (Ecolo) (in het Frans).- 

Mevrouw Moureaux heeft de coördinatie dus 

geweigerd.  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Dat is wat u zegt. Dat weet ik niet.  

Mevrouw Zoé Genot (Ecolo) (in het Frans).- Ik 

vraag u welke maatregelen er op voorhand 

genomen zijn. U zegt dat u iedereen samengeroepen 

hebt.   

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Au final, 

les zones de police décident si elles s'inscrivent 

dans l'application du protocole 19. 

Mme Zoé Genot (Ecolo).- Mme Moureaux a donc 

refusé la coordination. 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- C'est 

vous qui le dites. Je n'en sais rien. 

Mme Zoé Genot (Ecolo).- Je vous demande ce 

qu'il s'est passé avant la soirée du Nouvel An. Vous 

dites avoir réuni tout le monde, sous votre 

responsabilité.   

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Wij brengen niemand samen. De 

korpschefs komen op eigen initiatief samen. Op die 

vergaderingen ben ik niet aanwezig.  

Mevrouw Annemie Maes (Groen) (in het Frans).- 

Er is toch een Gewestelijke Veiligheidsraad.  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Die houdt zich niet bezig met operationele 

maatregelen.  

Mevrouw Joëlle Milquet (cdH) (in het Frans).- De 

zesde staatshervorming heeft geen operationele 

bevoegdheden naar de gewesten overgeheveld.  

Mevrouw Zoé Genot (Ecolo) (in het Frans).- Het 

gewest heeft een rol te spelen op het vlak van 

coördinatie en anticipatie.  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Daar gaat het hier niet om. Het 

operationele luik is een exclusieve bevoegdheid van 

de korpschefs, in het kader van het protocol 19.  

  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Non, 

nous ne réunissons personne dans ce cadre. Ce sont 

les chefs de corps qui se réunissent. Je ne suis pas 

présent à ces réunions. 

Mme Annemie Maes (Groen).- Il y a un Conseil 

de sécurité régional. 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Le 

Conseil de sécurité régional ne s'occupe pas de ces 

mesures opérationnelles. 

Mme Joëlle Milquet (cdH).- La sixième réforme 

de l'État n'a pas transféré de compétences 

opérationnelles aux Régions. 

Mme Zoé Genot (Ecolo).- Pour moi, la Région a 

un rôle à jouer dans la coordination et la 

préparation. 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- En 

l'occurrence, nous ne sommes pas dans ce registre. 

Les mesures opérationnelles relèvent 

exclusivement de la compétence des chefs de 

corps, dans le cadre de l'exécution du protocole 19 

auquel la Région n'est pas partie.   

Mevrouw Zoé Genot (Ecolo) (in het Frans).- Wat 

heeft Brussel Preventie en Veiligheid gedaan ter 

voorbereiding van oudejaarsnacht? 

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- De hoge ambtenaar van Brussel Preventie 

en Veiligheid heeft een hybride statuut en heeft 

Mme Zoé Genot (Ecolo).- Qu'est-ce que Bruxelles 

prévention et sécurité (BPS) a fait avant le Nouvel 

An ?  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- BPS n'a 

rien fait. Enfin, si ! La haut fonctionnaire a un statut 

hybride, pour partie régional et pour partie fédéral. 
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zowel gewestelijke als federale bevoegdheden. De 

coördinatie van de hulpdiensten valt onder haar 

federale opdracht. Ze heeft die coördinatie 

georganiseerd. Brussel Preventie en Veiligheid was 

aanwezig op de Heizel.  

  

La coordination avec les services de secours relève 

clairement de la partie fédérale de ses fonctions. Et 

elle a bien eu lieu.  

Avant le Nouvel An, dans le cadre de ses 

compétences, cette haute fonctionnaire a organisé 

la coordination avec les services de secours. BPS 

était présent au Heysel.   

Mevrouw Zoé Genot (Ecolo) (in het Frans).- Ik 

begrijp het nog altijd niet goed.  

 Er vond een debriefing plaats, maar wat zal er 

volgend jaar dan anders zijn?  

Mme Zoé Genot (Ecolo).- J'ai du mal à 

comprendre ce qui a été fait la dernière fois.  

J'ai compris que vous aviez procédé à un 

debriefing, mais je ne saisis pas la différence avec 

ce qu'il se fera l'année prochaine.  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Wat de burgemeester van Brussel-Stad 

voorstelt, is misschien niet wat er zal gebeuren, 

maar wat ik hoop dat er zal gebeuren. Ik ben het 

eens met zijn analyse.  

(Opmerkingen van de heer Weytsman)   

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Pour 

rester prudent, je dirais que ce n'est pas ce qu'il se 

fera, mais ce que je souhaite qu'il se fasse. Je 

partage l'analyse du bourgmestre de la Ville de 

Bruxelles. 

(Remarques de M. Weytsman)   

Mevrouw Annemie Maes (Groen).- Mijn vragen 

gingen niet enkel over Molenbeek, al vormden de 

rellen in die gemeente wel de aanleiding. Ik had het 

over onder andere de coördinatie. U merkt wel 

terecht op dat de berichtgeving van Het Laatste 

Nieuws niet klopte. 

(Opmerkingen van de heren Ikazban en Vervoort) 

Mijn voornaamste vraag, die ik trouwens al jaren 

stel, is of wij onder Brusselaars niet eens een debat 

ten gronde over een fusie van de politiezones 

moeten voeren, zonder taboes en op basis van feiten. 

Het zou nuttig zijn dat met alle partijen in Brussel te 

doen. Het uitgangspunt kan een studie van Brussel 

Preventie en Veiligheid zijn, aangevuld met 

informatie die we krijgen van anderen.  

U werpt op dat het altijd de anderen zijn, die ons 

zeggen wat we moeten doen. Laten we dat debat 

samen aangaan. Dat lijkt nog steeds een taboe. 

Nochtans, in de commissie voor het Leefmilieu 

bijvoorbeeld, waar we debatteren over 

waterarmoede, horen wij niet alleen 

vertegenwoordigers van het OCMW en de Stad 

Brussel, maar ook experts uit Wallonië en 

Vlaanderen.  

Mme Annemie Maes (Groen) (en néerlandais).- 

Mes questions ne portaient pas uniquement sur 

Molenbeek, mais aussi sur la coordination. Mais 

comme vous l'avez remarqué, l'article du journal 

Het Laatste Nieuws n'est pas correct.  

(Remarques de MM. Ikazban et Vervoort)  

Cela fait des années que je demande d'entamer, à 

Bruxelles, un débat de fond sur la fusion des zones 

de police, sans tabous, entre tous les partis 

politiques et sur la base de faits, comme une étude 

de Bruxelles prévention et sécurité (BPS), par 

exemple.  

La fusion ne constitue cependant pas la panacée. 

Pourquoi ne revoyons-nous pas les structures ? Il 

nous appartient, à nous Bruxellois, d'ouvrir le 

débat, sous peine que l'on nous reproche à chaque 

occasion de ne pas accomplir notre tâche.  

Comme vous, je regrette que le protocole 19 n'ait 

pas été activé. Si je vous entends bien, d'aucuns 

proposent de confier la coordination à la Ville de 

Bruxelles à partir de 2019. Si aucune des zones de 

police ne prend l'initiative, il ne se passera 

cependant rien.  
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Er mogen geen taboes zijn, in welke richting ook. 

Een eengemaakte politiezone zal niet alle 

problemen oplossen. Waarom herbekijken wij niet 

de structuren? Ik hoor ook de heer Weytsman 

zeggen dat er geen taboes zijn.  

Als Brusselaars moeten we het debat aangaan en ik 

nodig u uit om daar werk van te maken. Als wijzelf 

ons huiswerk niet maken, zal het argument, telkens 

er iets gebeurt, naar voren worden geschoven.  

Ik doe dan ook een oproep aan alle partijen in 

Brussel, van meerderheid en oppositie, om het debat 

te voeren op basis van de feiten.  

Ik betreur samen met u dat het protocol 19 niet in 

werking getreden is. Ik begrijp nog altijd niet het 

systeem op basis waarvan wordt bepaald wie nu wie 

bijeen moet roepen. U stelt dat er een voorstel is om 

vanaf 2019 de coördinatie aan Brussel-Stad te 

geven. Als er geen enkele van de zes zones het 

initiatief neemt, gebeurt er nu gewoonweg niets.   

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- 

Neen, het gebeurt altijd.  

Mevrouw Annemie Maes (Groen).- Het gebeurt 

blijkbaar altijd bij grote evenementen en bij 

betogingen? Waarom is dat deze keer niet gebeurd?  

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- Zij 

plegen wel degelijk altijd overleg, maar ze hebben 

beslist wat er beslist is.  

Mevrouw Annemie Maes (Groen).- Als ik het 

goed begrijp, is men wel bijeengekomen, maar heeft 

men geconcludeerd dat een en ander niet nodig was. 

Dat gaat eigenlijk om een inschattingsfout.  

Ik herhaal nogmaals dat geweld tegen 

hulpverleners, zoals dokters, apothekers en 

brandweerlui, onaanvaardbaar is. Ik betreur het dat 

u niet op mijn vraag ter zake geantwoord hebt. Dat 

dit geweld in stijgende lijn gaat, baart me grote 

zorgen.  

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- Ik 

denk niet dat daarover al specifieke studies bestaan. 

We zullen dat vragen aan het Brussels 

Observatorium voor Preventie en voor Veiligheid.  

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Il se passe toujours quelque chose. 

Mme Annemie Maes (Groen) (en néerlandais).- 

Oui, lors des grands événements et des 

manifestations. Pourquoi cela n'a-t-il pas été le cas 

cette fois-ci ? 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Il y a toujours concertation, mais 

nous ne pouvons qu'acter la décision prise. 

Mme Annemie Maes (Groen) (en néerlandais).- 

En l'occurrence, ils ont donc décidé de ne pas 

intervenir ? Quelle erreur de jugement ! Il est 

inacceptable que des équipes de secours subissent 

des actes de violence.  

Vous n'avez pas répondu à ma question. La 

recrudescence de la violence m'inquiète beaucoup.  

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Je ne pense pas qu'il existe d'étude à 

ce sujet. Nous poserons la question à 

l'Observatoire bruxellois pour la prévention et la 

sécurité (OBPS).  
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Mevrouw Annemie Maes (Groen).- Dat geweld 

moet worden aangepakt, want die mensen zijn er om 

andere mensen te redden. Geweld tegen hen mogen 

we nooit aanvaarden.  

Kan u me nog een lijst bezorgen van de kredieten 

die aan Molenbeek inzake preventie worden 

toebedeeld?   

Mme Annemie Maes (Groen) (en néerlandais).- 

Ces personnes sont là pour porter secours aux 

autres. Nous ne pouvons tolérer la moindre 

violence à leur égard.  

Pouvez-vous me procurer une liste des crédits 

accordés à la commune de Molenbeek en matière 

de prévention ?   

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- Ik 

stel, ten eerste, vast dat sommige politici, onder wie 

u, nalieten om de rellen te veroordelen. Ook de 

manier waarop de Molenbeekse burgemeester 

Moureaux, uw partijgenote, heeft gecommuniceerd 

en de rellen een manier van 'feestvieren' noemde, 

gaat echt te ver. Ik kan enkel concluderen dat de PS 

de problemen om electorale redenen niet durft te 

benoemen. Het is aan u, uw partij en de 

burgemeester van Molenbeek om dergelijke rellen 

duidelijk af te keuren. Ik betreur dat dat niet gebeurd 

is. Als het parlement geen duidelijkere stelling 

inneemt over de kwestie, ligt de macht op den duur 

op de straat in plaats van bij de democratische 

volksvertegenwoordigers. Dat kan niet de bedoeling 

zijn.  

Mijn tweede vaststelling is dat er te weinig 

preventief gecoördineerd werd. Er heeft een 

vergadering plaatsgevonden, maar blijkbaar zonder 

voldoende resultaat. Daaruit blijkt dat er iets niet 

klopt met de structuur. 

Structuren zullen niet alles oplossen, maar we 

moeten toch echt wel een debat over de fusie van de 

politiezones voeren onder leiding van de minister-

president, of eigenlijk nog liever onder leiding van 

een andere minister-president. Ik zal daar nog maar 

eens een gemotiveerde motie over indienen, wat u 

vast niet verwondert.  

Er is hier veel over financiële middelen gesproken. 

Sinds de PS en het cdH niet meer in de federale 

regering zitten, hebben ze plots de KUL-norm 

ontdekt, terwijl die al zo lang bestaat.  

Als er al te weinig middelen zijn, is het de eerste 

opdracht van het gewest om zich zo efficiënt 

mogelijk te organiseren. Daardoor wordt de werking 

vanzelf efficiënt. Bovendien zou u de federale 

middelen voor preventie en veiligheid in het kader 

van onze internationale en hoofdstedelijke functies 

efficiënt moeten besteden in plaats van ze in te 

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Tout d'abord, je constate que 

certains politiciens - dont vous - n'ont pas 

condamné les émeutes. De même, la bourgmestre 

Moureaux de Molenbeek-Saint-Jean, de votre 

parti, a dépassé les bornes en disant qu'il s'agissait 

d'une "manière de faire la fête". Le parlement doit 

affirmer sa position et ne peut laisser la rue 

prendre le pouvoir.  

Ensuite, je constate un manque de coordination 

préventive. Si une réunion est inefficace, c'est qu'il 

y a un problème structurel.  

Un débat s'impose sur la fusion des zones de police, 

sous la conduite du ministre-président bruxellois... 

ou de préférence même d'un autre. Je déposerai 

donc un ordre du jour motivé à ce sujet.  

Les moyens financiers reviennent souvent sur le 

tapis. Depuis que le PS et le cdH ont quitté le 

gouvernement fédéral, nous redécouvrons 

subitement la norme KUL. Si les moyens manquent, 

il appartient avant tout à la Région de les 

optimiser. De plus, dans le cadre du rôle 

international et de capitale que joue Bruxelles, il 

existe des moyens plus efficaces d'utiliser les 

dotations fédérales pour la prévention et la 

sécurité que d'investir dans des fontaines et des 

installations sanitaires dans les gares.  

Quasiment toutes les métropoles du monde 

disposent d'une zone de police unifiée.  

L'étude de l'université de Gand dont vous parlez 

fait suite à des discussions avec les instances 

bruxelloises concernées, à savoir les dix-neuf 

bourgmestres et les six chefs de corps. Il est évident 

qu'ils prêchent pour leur chapelle ! L'étude ne fait 

valoir aucun argument scientifique. 

Si un obstacle s'oppose à la fusion, c'est davantage 

le manque de proximité du bourgmestre par 
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zetten voor waterfonteinen en sanitaire installaties 

in stations.  

Vrijwel overal ter wereld beschikken grote steden 

over eengemaakte politiezones. De meeste 

academici zeggen dat ook. U verwijst naar de studie 

van de Universiteit Gent, maar die studie is tot stand 

gekomen na gesprekken met de betrokken instanties 

in Brussel. Het gaat om de negentien burgemeesters 

en de zes korpschefs. Natuurlijk willen die zichzelf 

niet afschaffen! In de studie wordt geen enkel 

wetenschappelijk argument aangehaald. Er wordt 

enkel gezegd dat een fusie inefficiënt en overbodig 

zou zijn.  

Het probleem dat de fusie in de weg staat, is voor de 

korpschefs en burgemeesters er niet een van 

nabijheid van de politie bij de burger, maar een van 

nabijheid van de burgemeester bij de politie.   

rapport à la police que de la police par rapport au 

citoyen. 

  

Mevrouw Joëlle Milquet (cdH) (in het Frans).- De 

tekst van de zesde staatshervorming is niet altijd 

even duidelijk, waardoor er ruimte is voor 

interpretatie.  

Ik heb altijd gepleit voor een protocol dat 

duidelijkheid schept over de hiërarchische 

commandostructuur. De rol van de bestuurlijke 

directeur-coördinator (dirco), de hoge ambtenaar, 

uzelf, Brussel Preventie en Veiligheid, de 

Conferentie van Burgemeesters, de politiezones, de 

korpschefs en de Gold Commander moet op 

voorhand vastgelegd worden.  

Het is niet uw fout dat de commandolijn in geval van 

een terroristische aanslag of een massa-evenement 

niet duidelijk is. De manier waarop de tekst 

opgesteld is, maakt dat sommigen verwachten dat u 

bevoegdheden uitoefent die u niet zijn toegekend.  

  

Mme Joëlle Milquet (cdH).- Nous avons déjà eu 

ces débats au moment de la sixième réforme de 

l'État, qui n'a pas toujours été rédigée de la manière 

la plus claire ou la plus heureuse. Cela laisse de 

nombreuses zones d'interprétation. 

Personnellement, j'ai toujours plaidé en faveur d'un 

protocole qui clarifie les choses quant à la structure 

verticale de commandement. Comme vous l'avez 

souligné, il y a le rôle du directeur coordonnateur 

administratif (dirco), la haut fonctionnaire, vous-

même, BPS, la Conférence des dix-neuf 

bourgmestres, les zones, les chefs de zone qui se 

rencontrent entre eux et, par ailleurs, une logique 

de Gold Commander qui doit, à mon avis, être 

préétablie en cas d'événements de plus grande 

envergure.  

Je pense donc que nous pouvons apporter des 

clarifications précises par nous-mêmes, ce qui, à 

mon sens, est bien nécessaire. En cas d'attaque 

terroriste ou d'événement de masse, la chaîne de 

commandement n'est pas clarifiée. Ce n'est pas de 

votre faute. C'est dû au texte. Dès lors, certains 

attendent de vous des compétences qui ne vous ont 

pas été attribuées. 

Par ailleurs, la chaîne de décision se caractérise par 

un certain émiettement.  
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De heer Paul Delva (CD&V).- Ik heb niet op al 

mijn vragen een antwoord gekregen. Ik zal ze later 

stellen onder de vorm van schriftelijke vragen.  

U wees erop dat de zes politiezones bij belangrijke 

gebeurtenissen een coördinator, een Gold 

Commander, kunnen aanstellen. Bij de voorbije 

rellen had die moeten optreden, maar dat is niet 

gebeurd. U stelt dat het achteraf altijd makkelijk 

praten is. Ik vind echter dat een systeem waarbij ad 

hoc, afhankelijk van bepaalde gebeurtenissen en 

hun evolutie, al dan niet wordt overgegaan tot de 

aanstelling van een Gold Commander, zeker niet 

waterdicht is.  

Vooraleer we ingrijpendere maatregelen nemen, 

lijkt het me dan ook nuttig om het huidige systeem 

van ad-hocaanstelling, dat op oudejaarsavond 

gefaald heeft, eens tegen het licht te houden. Er 

schort iets aan de procedure, omdat het mij net heel 

moeilijk lijkt om op crisismomenten correcte 

beslissingen te nemen. Er zou vooraf veel 

duidelijker moeten worden bepaald wie wanneer de 

coördinerende rol op zich moet nemen. Die 

coördinerende rol is eigenlijk een voorafname van 

een veel betere geïntegreerde werking van de zes 

politiezones. Minstens daarover zijn we, denk ik, het 

allen eens.   

M. Paul Delva (CD&V) (en néerlandais).- 

N'ayant pas obtenu de réponse à l'ensemble de mes 

questions, je vous réinterrogerai par le biais d'une 

question écrite.  

Vous avez indiqué que, lors d'événements de 

grande envergure, les six zones de police peuvent 

engager un coordinateur, un Gold Commander. 

Cette procédure s'est révélée inefficace le soir du 

Nouvel An, parce qu'il semble très difficile de 

prendre les bonnes décisions dans les moments de 

crise. Il conviendrait de préciser beaucoup plus 

clairement au préalable qui doit assumer le rôle de 

coordination et à quel moment, ce qui préfigure en 

quelque sorte un fonctionnement plus intégré des 

six zones de police. Sur ce point-là au moins, nous 

sommes tous d'accord.   

De heer Michaël Vossaert (DéFI) (in het Frans).- 

U hebt inderdaad niet de volle bevoegdheid om ter 

zake op te treden, mijnheer de minister-president. 

Meerdere parlementsleden hebben al gezegd dat er 

een gemeentelijk debat komt om te bepalen of de 

administratieve overheid verantwoordelijk was voor 

de operationele leiding tijdens de incidenten. 

We kunnen instemmen met uw voorstel om de zes 

politiezones onder het commando te plaatsen van 

een zogenaamde 'Gold Commander', waardoor het 

gemakkelijker wordt om onmiddellijk versterking in 

te zetten. Ik ben het ook eens met collega Milquet, 

die zegt dat de commandostructuur eenvoudiger 

moet.  

We hebben nooit geweigerd om over de fusie van de 

politiezones te praten, maar de huidige kritiek op de 

politie is onaanvaardbaar als je weet dat sommige 

partijen in de federale regering de investeringen in 

de politie hebben afgebouwd.  

  

M. Michaël Vossaert (DéFI).- Effectivement, 

M. le ministre-président, vous n'avez pas toutes les 

compétences, notamment opérationnelles, pour 

agir. Comme je l'ai relevé, avec d'autres, un débat 

local aura lieu au cours duquel nous pourrons 

vérifier si la responsabilité de l'autorité 

administrative est engagée concernant la gestion 

opérationnelle sur le terrain durant les incidents.  

J'ai aussi relevé votre proposition, que nous 

pouvons rejoindre, d'avoir un Gold Commander 

couvrant l'ensemble des six zones, ce qui 

permettrait, si besoin est, de déployer des renforts 

immédiats et d'améliorer la capacité d'intervention.  

Je rejoins aussi Mme Milquet qui a bien expliqué 

la chaîne de commandement. Il faudrait fluidifier 

les choses, ou au moins essayer de simplifier cette 

chaîne en effet pas très claire.  

Pour finir, nous n'avons jamais refusé un débat sur 

la fusion des zones de police. Mais il est un peu 

difficile d'entendre cette thèse, avec une critique 

virulente de notre police bruxelloise, quand on sait 
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que certains partis ont désinvesti dans les capacités 

dont dispose la police. C'est au niveau du pouvoir 

fédéral que ce désinvestissement a été mené. Je 

trouve donc un peu osé de nous donner des leçons. 

Nous pouvons discuter d'une meilleure 

organisation entre les zones, mais derrière la fusion 

se cache une mise sous tutelle de la Région 

bruxelloise, à laquelle nous sommes totalement 

opposés.   

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het 

Frans).- Het is niet alleen een financiële, maar ook 

een operationele kwestie. De federale overheid heeft 

de aanwervingscontingenten voor de federale en de 

lokale politie gereduceerd. Daardoor kunnen we 

niet genoeg agenten in dienst nemen, ook al hebben 

we de nodige financiële middelen.  

  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- M. Van 

den Driessche disait que je pouvais financer le 

recrutement. Je crois que Philippe Close avait 

partiellement suivi cette logique, mais le problème 

n'est pas que financier, il est aussi opérationnel : les 

contingents de recrutement sont une compétence 

fédérale.  

L'autorité fédérale a diminué la capacité de 

recrutement de la police fédérale et locale. Ainsi, 

même avec des moyens budgétaires suffisants, 

vous ne pouvez pas combler vos besoins.   

De heer Jamal Ikazban (PS) (in het Frans).- Alle 

Molenbeekse politici hebben de incidenten op 

oudejaarsavond sterk veroordeeld. Er zijn geen 

excuses voor zo'n wangedrag. 

De gemeente heeft zich burgerlijke partij gesteld en 

klacht ingediend tegen de relschoppers. Ze verdient 

het niet om van laksheid beschuldigd te worden. Ik 

hoop dat het onderzoek van de Algemene Inspectie 

en het Comité P meer duidelijkheid zal scheppen.  

Ik blijf er niettemin van overtuigd dat we op het 

terrein meer hadden kunnen en moeten doen. Er 

moeten meer straathoekwerkers en politieagenten 

actief zijn in de buurten. De financiële middelen zijn 

er, maar de organisatie van het Molenbeekse 

preventiebeleid laat al jaren te wensen over.  

De populistische partij in deze commissie zal het 

misschien niet graag horen, maar het is niet correct 

om eerst de middelen voor de politiezones terug te 

schroeven en Brussel te verhinderen voldoende 

politieagenten in dienst te nemen, om ons nadien te 

verwijten dat er problemen zijn. Die problemen 

komen juist voort uit uw drooglegging van het 

gewest!  

  

M. Jamal Ikazban (PS).- L'ensemble du monde 

politique molenbeekois a fermement condamné les 

événements de la nuit de la Saint-Sylvestre. Moi-

même, dès 2h du matin, j'ai condamné les casseurs 

et toutes les personnes prêtes à leur chercher des 

excuses ou à instrumentaliser les événements.  

Il y a une différence entre trouver des excuses aux 

casseurs et essayer de comprendre les 

dysfonctionnements. Je constate que la commune 

s'est constituée partie civile et qu'elle porte plainte 

contre les casseurs. Elle ne mérite donc pas d'être 

qualifiée de laxiste.  

Ensuite, j'attends avec impatience les résultats de 

l'enquête ouverte par l'Inspection générale des 

services de police et le Comité P. Ils nous aideront 

à y voir plus clair.  

J'ai dit et je répète que nous pouvions et que nous 

aurions dû faire mieux sur le terrain. Je suis 

convaincu qu'il faut davantage d'éducateurs et de 

policiers dans les rues. Les moyens financiers 

existent, mais Molenbeek a souffert, ces dernières 

années, d'une désorganisation du travail de 

prévention. Je n'ai cessé de le dire durant six ans 

depuis les bancs de l’opposition et je le répète 

maintenant que j'appartiens à la majorité.  
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N'en déplaise au parti populiste présent dans cette 

commission, il est facile de réduire les moyens 

financiers, de sous-financer les zones de police, 

d'empêcher Bruxelles de disposer d'assez de 

policiers, d'assécher Bruxelles, et de venir ensuite 

nous reprocher de soi-disant dysfonctionnements 

qui tirent leur origine, justement, de votre politique 

d'assèchement de notre Région !   

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- Wat 

u zegt, is wel populistisch! 

(Rumoer) 

Ik heb niet beslist dat er federaal geld voor de 

veiligheid naar drugscentra, drinkfonteinen en 

sanitaire installaties gaat. Dat heeft uw partij beslist. 

(Samenspraak) 

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Vos propos sont populistes !  

(Rumeurs) 

Ce n'est pas moi, mais votre parti qui a pris la 

décision de financer des centres de désintoxication, 

des fontaines d'eau potable et des installations 

sanitaires.  

(Colloques)  

De heer Jamal Ikazban (PS) (en néerlandais).- 

Dat is uw techniek. U legt Brussel droog en verwijt 

ons nadien dat we niet genoeg doen.  

M. Jamal Ikazban (PS).- Cela, c'est votre 

technique. Vous asséchez Bruxelles. Vous 

pénalisez les Bruxellois et puis, vous nous 

reprochez de ne pas en faire assez. 

Moties - Indiening 

Mevrouw de voorzitter.- Na de interpellaties 

kondigt de heer Johan Van den Driessche de 

indiening van een gemotiveerde motie aan, 

overeenkomstig artikel 119.2 van het reglement.  

(zie bijlage) 

Een eenvoudige motie werd ingediend op 

25 januari 2019 door de heer Jamal Ikazban. 

  

Ordres du jour - Dépôt 

Mme la présidente.- En conclusion des 

interpellations, M.  Johan Van den Driessche 

annonce le dépôt d’un ordre du jour motivé, 

conformément à l'article 119.2 du règlement. 

(voir annexe) 

Un ordre du jour pur et simple a été déposé le 

25 janvier 2019 par M. Jamal Ikazban. 

  

MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER 

JOHAN VAN DEN DRIESSCHE 

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

PLAATSELIJKE BESTUREN, 

TERRITORIALE ONTWIKKELING, 

STEDELIJK BELEID, MONUMENTEN 

EN LANDSCHAPPEN, 

STUDENTENAANGELEGENHEDEN, 

TOERISME, OPENBAAR AMBT, 

QUESTION ORALE DE M. JOHAN VAN DEN 

DRIESSCHE 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE, CHARGÉ DES POUVOIRS 

LOCAUX, DU DÉVELOPPEMENT 

TERRITORIAL, DE LA POLITIQUE DE 

LA VILLE, DES MONUMENTS ET SITES, 

DES AFFAIRES ÉTUDIANTES, DU 

TOURISME, DE LA FONCTION 

PUBLIQUE, DE LA RECHERCHE 
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WETENSCHAPPELIJK ONDERZOEK 

EN OPENBARE NETHEID, 

betreffende "de stand van zaken met 

betrekking tot het CLIO-besluit".   

SCIENTIFIQUE ET DE LA PROPRETÉ 

PUBLIQUE, 

concernant "l'état de la situation concernant 

l'arrêté CLIO".   

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- In de 

vergadering van de commissie voor de 

Binnenlandse Zaken van 10 juli 2018 vroeg ik naar 

de stand van zaken inzake de naleving van het 

CLIO-besluit van de regering van december 2016 

door de gemeentebesturen. Het bepaalt dat de 

gemeentebesturen via de informaticatool CLIO de 

gegevens over hun personeel en hun mandatarissen 

aan de toezichthoudende overheid, meer specifiek 

de dienst Brussel Plaatselijke Besturen, moeten 

bezorgen.  

In december 2017 bleek dat slechts zes 

gemeentebesturen de gevraagde gegevens 

opstuurden. In juli 2018 bleken intussen negen 

gemeentebesturen, namelijk Anderlecht, Sint-

Agatha-Berchem, Elsene, Jette, Sint-Gillis, Sint-

Pieters-Woluwe, Schaarbeek, Ukkel en Koekelberg, 

op regelmatige basis hun gegevens naar de dienst 

Brussel Plaatselijke Besturen op te sturen. U voegde 

eraan toe dat de procedure zich voor de stad Brussel 

in een testfase bevond en dat de eerste gegevens 

binnenkort zouden worden verzonden. Ten slotte 

verklaarde u dat in het najaar 2018 de dienst Brussel 

Plaatselijke Besturen de overige gemeenten 

individueel zou contacteren om na te gaan waarom 

de gevraagde informatie niet werd doorgestuurd.  

Welke gemeenten sturen nu op geregelde tijdstippen 

hun gegevens door? Heeft de stad Brussel intussen 

haar eerste gegevens doorgestuurd? Heeft de dienst 

Brussel Plaatselijke Besturen de andere gemeenten 

intussen gecontacteerd? Welke redenen voeren 

gemeenten aan voor het niet doorsturen van 

gegevens? Tegen wanneer zullen alle gemeenten het 

CLIO-besluit naleven?   

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- En juillet 2018, un an et demi après 

l'adoption de l'arrêté CLIO, neuf administrations 

communales - Anderlecht, Berchem-Sainte-

Agathe, Ixelles, Jette, Saint-Gilles, Woluwe-Saint-

Pierre, Schaerbeek, Uccle et Koekelberg - avaient 

transmis les données relatives à leur personnel et 

leurs mandataires à Bruxelles Pouvoirs locaux par 

le biais de l'outil informatique CLIO, et le système 

était en phase de test à la Ville de Bruxelles. Par 

ailleurs, il était question que Bruxelles Pouvoirs 

locaux contacte les autres communes à l'automne 

pour voir pourquoi elles n'avaient pas transmis les 

informations demandées. 

Quelles communes envoient-elles régulièrement 

leurs données ? La Ville de Bruxelles a-t-elle enfin 

transmis ses données ? Les autres communes ont-

elles été contactées par Bruxelles Pouvoirs 

locaux ? Quelles raisons les communes ont-elles 

invoquées pour justifier la non-transmission des 

données ? Quand toutes les communes 

respecteront-elles l'arrêté relatif au dispositif 

CLIO ?   

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- De 

negen opgesomde gemeenten bezorgen inderdaad 

regelmatig de gevraagde gegevens aan Brussel 

Plaatselijk Besturen (BPB), al moeten ook zij 

geregeld er schriftelijk aan worden herinnerd.  

De intussen afgeronde testfase met de stad Brussel 

is goed verlopen. De stad Brussel heeft de gegevens 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Les neuf communes mentionnées 

fournissent régulièrement les données demandées 

à Bruxelles Pouvoirs locaux, bien qu'il faille aussi 

le leur rappeler par écrit.  

La Ville de Bruxelles a transmis les données 

relatives à son personnel pour les deuxième et 

troisième trimestres de 2018.  



 I.V. COM (2018-2019) Nr. 41  22-01-2019 C.R.I. COM (2018-2019) N° 41 64 

 COMMISSIE BINNENLANDSE ZAKEN   COMMISSION AFFAIRES INTÉRIEURES  

 

 

 

 

Brussels Hoofdstedelijk Parlement – Integraal verslag – Commissie voor de Binnenlandse Zaken – Zitting 2018-2019 

Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale – Compte rendu intégral – Commission des Affaires intérieures – Session 2018-2019 

 

van haar personeel met betrekking tot het tweede en 

derde kwartaal van 2018 met succes doorgestuurd.  

Zoals ik in het vorige antwoord aankondigde, heeft 

Brussel Plaatselijke Besturen de overige gemeenten 

inderdaad elk afzonderlijk aangeschreven om ze 

ertoe aan te manen hun verplichtingen conform van 

het besluit van 23 december 2016 na te komen. 

Hierbij werd meegedeeld dat eender welk probleem 

waarmee de gemeenten zouden worden 

geconfronteerd, aan Brussel Plaatselijke Besturen 

kan worden gemeld.  

Ondertussen hebben ook de gemeenten Oudergem 

en Ganshoren gegevens doorgestuurd. We moeten 

echter vaststellen dat de overige gemeenten tot 

dusver nog niet hebben gereageerd op de 

aanmaningen. Het besluit van 23 december 2016 

voorziet jammer genoeg niet in sancties. Dat neemt 

niet weg dat Brussel Plaatselijke Besturen ter zake 

diligent zal blijven en elke gelegenheid te baat zal 

nemen om de gemeenten ervan te overtuigen de 

gevraagde gegevens door te sturen.   

Comme annoncé, Bruxelles Pouvoirs locaux a 

contacté chacune des autres communes pour leur 

rappeler leurs obligations et les inviter à lui faire 

part des éventuels problèmes qu'elles 

rencontreraient.  

Depuis lors, les communes d'Auderghem et de 

Ganshoren ont aussi transmis leurs données, mais 

les autres communes n'ont pas réagi aux rappels. 

L'arrêté CLIO du 23 décembre 2016 ne prévoit pas 

de sanctions, mais Bruxelles Pouvoirs locaux 

restera vigilant et profitera de toutes les occasions 

pour convaincre les administrations locales de lui 

transmettre les données demandées.   

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- Ik 

twijfel er niet aan dat u uw best doet, maar het toont 

wel aan dat uw middelen beperkt zijn en dat we de 

structuren in Brussel moeten moderniseren. U 

beweert wel eens dat de N-VA tegen Brussel is. Dat 

is absoluut niet waar. U beseft toch ook dat de 

manier waarop zulke zaken verlopen, nadelig is 

voor het hele gewest en voor alle Brusselaars. Er 

zijn goede redenen om die informatie te verzamelen 

op gewestelijk niveau en toch slaagt het gewest daar 

niet in.  

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- Wij 

beschikken niet over de nodige instrumenten; wij 

hebben sancties nodig.  

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- Ja, 

misschien wel. Dat is maar één voorbeeld, maar de 

inefficiëntie toont zich op talrijke domeinen. 

Vandaag wordt de internationale strijd niet meer 

geleverd tussen landen, maar tussen steden. Ons 

stadsgewest wordt daarbij belemmerd door een 

handicap. Dat er om partijpolitieke redenen niets 

verandert, druist in tegen het belang van de 

Brusselaars. Nogmaals, wij betreuren dat. Als we 

tegen Brussel zouden zijn, dan zouden we het een 

goede zaak vinden dat Brussel slecht georganiseerd 

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Je ne doute pas que vous faites de 

votre mieux, mais cela montre que vos moyens sont 

limités et que nous devons moderniser les 

structures à Bruxelles. La N-VA n'est pas contre 

Bruxelles comme vous l'avez prétendu. Il y a de 

bonnes raisons pour rassembler ces informations 

au niveau régional, mais la Région n'y parvient 

pas. Ce fonctionnement est préjudiciable aux 

Bruxellois et à la Région. 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Nous devrions disposer de 

sanctions. 

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Probablement. Mais ce n'est qu'un 

exemple de l'inefficacité qui se manifeste dans de 

nombreux domaines. De nos jours, ce ne sont plus 

les pays, mais les villes qui sont en compétition. 

L'immobilisme politique va à l'encontre des 

intérêts des Bruxellois et nous le déplorons. Si nous 

étions opposés à Bruxelles, nous nous réjouirions 

de sa mauvaise organisation. Mais Bruxelles nous 

tient à cœur et nous voulons que la Région 

fonctionne mieux.  
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is. Maar wij hebben een hart voor Brussel en willen 

dat het gewest beter functioneert.  

- Het incident is gesloten. 

  

- L'incident est clos. 

  

MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER 

JOHAN VAN DEN DRIESSCHE 

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

PLAATSELIJKE BESTUREN, 

TERRITORIALE ONTWIKKELING, 

STEDELIJK BELEID, MONUMENTEN 

EN LANDSCHAPPEN, 

STUDENTENAANGELEGENHEDEN, 

TOERISME, OPENBAAR AMBT, 

WETENSCHAPPELIJK ONDERZOEK 

EN OPENBARE NETHEID, 

betreffende "de aanstelling van de oud-

voorzitter van de MRAX binnen Brussel 

Preventie en Veiligheid".   

QUESTION ORALE DE M. JOHAN VAN DEN 

DRIESSCHE 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE, CHARGÉ DES POUVOIRS 

LOCAUX, DU DÉVELOPPEMENT 

TERRITORIAL, DE LA POLITIQUE DE 

LA VILLE, DES MONUMENTS ET SITES, 

DES AFFAIRES ÉTUDIANTES, DU 

TOURISME, DE LA FONCTION 

PUBLIQUE, DE LA RECHERCHE 

SCIENTIFIQUE ET DE LA PROPRETÉ 

PUBLIQUE, 

concernant "la désignation de l'ancien 

président du MRAX à Bruxelles Prévention 

et Sécurité".   

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- De 

voormalige voorzitter van de vzw Mouvement 

contre le racisme, l'antisémitisme et la xénophobie 

(MRAX) werd recent benoemd tot logistiek 

coördinator bij de instelling van openbaar nut 

Brussel Preventie en Veiligheid (BPV). Hij wordt 

verantwoordelijk voor de integratie van het nieuwe 

gewestelijke communicatie- en crisiscentrum in het 

huidige gebouw van BPV. Dat konden wij tenminste 

lezen in de krant.  

De komst van de voormalige voorzitter van MRAX 

zou echter spanningen veroorzaken in de instelling. 

Vooral zijn verleden bij de vzw MRAX wordt op de 

korrel genomen. Tijdens zijn ambtstermijn zou de 

vzw een centrale rol gespeeld hebben in een aantal 

controverses. Zo startte de Franse Gemeenschap in 

2010 een onderzoek naar aanleiding van klachten 

van personeelsleden van de vzw tegen de voorzitter. 

In 2011 staakten sommige werknemers om het 

ontslag van hun baas te eisen.  

De voormalige voorzitter zou ook de strijd tegen 

islamofobie bevoorrecht hebben ten koste van de 

strijd tegen het antisemitisme. Uiteindelijk werd hij 

in 2012 ontslagen en liet hij de vzw achter met een 

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- L'ancien président du Mouvement 

contre le racisme, l'antisémitisme et la xénophobie 

(MRAX) vient d'être désigné comme coordinateur 

logistique de l'organisme d'intérêt public Bruxelles 

prévention et sécurité (BPS). Il est chargé de 

l'intégration du nouveau centre régional de crise et 

de communication, dans le bâtiment actuel de BPS. 

L'arrivée de l'ancien président du MRAX causerait 

cependant quelques tensions. Son mandat à la tête 

de l'asbl est en effet entaché de plusieurs 

controverses : plaintes du personnel, reproches 

d'avoir privilégié la lutte contre l'islamophobie au 

détriment de celle contre l'antisémitisme. Il a 

finalement été remercié en 2012 et a laissé derrière 

lui une asbl dans un état financier déplorable et à 

l'image fortement dégradée.  

Les partenaires de BPS critiquent également sa 

désignation. Ainsi, la police locale se demande s'il 

est bien judicieux de placer une personnalité aussi 

controversée à la tête d'un organisme tel que le 

centre de crise et de communication. Enfin, des 

sources internes soupçonnent un parachutage de 

votre parti et des liens étroits avec le directeur 
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financiële kater en een ernstig beschadigd imago. 

Bij de dienst zouden enkele werknemers die klagen 

over zijn houding, contact opgenomen hebben met 

hun vakbond.  

Ook de partners van BPV hebben kritiek op zijn 

aanstelling. Zo zou de lokale politie zich afvragen of 

het verstandig is om zo'n omstreden en 

controversieel figuur toegang te verlenen tot een 

gevoelig gebouw als het crisis- en 

communicatiecentrum. Ten slotte vermoeden 

interne bronnen dat de voormalige voorzitter werd 

geparachuteerd door uw partij en dat hij nauwe 

banden zou hebben met de CEO van de dienst, 

namelijk uw voormalige kabinetsmedewerker. 

Bent u op de hoogte van de benoeming van de oud-

voorzitter van de vzw MRAX bij BPV en van diens 

verleden? Welke functie bekleedt hij precies? 

Hoeveel kandidaten waren er voor die functie? Is hij 

als eerste uit de selectieprocedure gekomen? 

Begrijpt u de bezorgdheden die momenteel leven bij 

de dienst en bij de partners? Zou daar niet beter iets 

aan worden gedaan?  

Vond er in het kader van de selectieprocedure een 

veiligheidsscreening plaats? Zo nee, waarom? Het 

gaat toch om een belangrijke functie? Zo ja, wat was 

dan het resultaat van die screening?   

général du service, ancien collaborateur de votre 

cabinet. 

Êtes-vous au courant de la désignation de cette 

personne et de ses antécédents ? Quelle fonction 

endosse-t-elle exactement ? Combien de candidats 

y avait-il et cette personne est-elle sortie en tête de 

la procédure de sélection ? Comprenez-vous 

l'inquiétude qui règne au sein du service et parmi 

les partenaires ? 

L'habilitation de sécurité a-t-elle été contrôlée 

dans le cadre de ce recrutement ?   

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- De 

functie van logistiek coördinator bij BPV werd, 

zoals vastgelegd in de statuten, toegewezen na een 

statutaire screeningprocedure, die verlopen is 

volgens de methodologische en wettelijke 

standaarden van Selor. Dat wil zeggen dat de 

evaluatie objectief gebeurde, op basis van 

competenties, naar aanleiding van een 

bekendmaking via de conform de reglementering te 

gebruiken kanalen en onder de 

verantwoordelijkheid van Selor. Van alle 

selectieproeven werd een proces-verbaal opgesteld, 

dat door de afgevaardigd bestuurder van Selor 

goedgekeurd werd. Bovendien werd elke proef 

geëvalueerd door een selectiecommissie, die 

eveneens door de afgevaardigd bestuurder van Selor 

goedgekeurd werd.  

De selectieprocedure bepaalt soeverein de keuze 

van de laureaten. Er werd een gedetailleerd 

functieprofiel gepubliceerd, dat nog steeds 

geraadpleegd kan worden op de website van Selor.  

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- La fonction de coordinateur 

logistique auprès de BPS a été pourvue à la suite 

d'une procédure conforme aux standards 

méthodologiques et légaux du Selor. En d'autres 

termes, l'évaluation a été réalisée de manière 

objective, sur la base des compétences.  

La procédure de sélection établit de manière 

souveraine le choix des lauréats. Une description 

de fonction détaillée a été publiée ; elle est toujours 

consultable sur le site web du Selor. 

Contrairement à ce qu'affirme l'article de presse 

auquel vous faites allusion, les réunions de la 

concertation syndicale organisées par BPS se 

déroulent dans une atmosphère constructive. Tout 

le monde veut améliorer les conditions de travail 

du personnel. Par ailleurs, aucune plainte à ce 

sujet n'a été reçue. 
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In tegenstelling tot wat het artikel waarnaar u 

verwijst, beweert, verlopen de vergaderingen van 

het vakbondsoverleg in het Basisoverlegcomité 

(BOC) die door BPV georganiseerd worden, in een 

constructieve sfeer. Iedereen wil de 

werkomstandigheden en de werkomgeving van het 

personeel van de nog jonge instelling van openbaar 

nut verbeteren. Er werd trouwens geen enkele 

interne of externe klacht hieromtrent ontvangen, op 

welk niveau dan ook.   

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- Als 

de procedures effectief gevolgd zijn, dan is er 

misschien een probleem met de procedures. 

Iedereen verdient een tweede of derde kans om te 

tonen dat hij veranderd is en goed kan functioneren. 

Maar de vraag is of dat bij de dienst BPV moet 

gebeuren. Ik vind het alleszins niet gezond dat een 

in het verleden in opspraak gekomen persoon op een 

strategische plaats in BPV terechtkomt.  

- Het incident is gesloten.   

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Si les procédures ont été suivies, il y 

a probablement un problème avec les procédures. 

Une personne mise en cause dans le passé a le droit 

à une seconde chance, mais le faire pour une 

position aussi stratégique qu'à BPS pose question.  

- L'incident est clos.   

 

INTERPELLATIE VAN MEVROUW 

LIESBET DHAENE 

TOT DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

PLAATSELIJKE BESTUREN, 

TERRITORIALE ONTWIKKELING, 

STEDELIJK BELEID, MONUMENTEN 

EN LANDSCHAPPEN, 

STUDENTENAANGELEGENHEDEN, 

TOERISME, OPENBAAR AMBT, 

WETENSCHAPPELIJK ONDERZOEK 

EN OPENBARE NETHEID, 

betreffende "de « nieuwe communicatie »  

van Sint- Lambrechts-Woluwe". 

Mevrouw de voorzitter.- Op verzoek van de 

indiener, die verontschuldigd is, wordt de 

interpellatie naar een volgende vergadering 

verschoven.  

 

INTERPELLATION DE MME LIESBET 

DHAENE  

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE, CHARGÉ DES POUVOIRS 

LOCAUX, DU DÉVELOPPEMENT 

TERRITORIAL, DE LA POLITIQUE DE 

LA VILLE, DES MONUMENTS ET SITES, 

DES AFFAIRES ÉTUDIANTES, DU 

TOURISME, DE LA FONCTION 

PUBLIQUE, DE LA RECHERCHE 

SCIENTIFIQUE ET DE LA PROPRETÉ 

PUBLIQUE, 

concernant "la « nouvelle communication » 

de Woluwe-Saint-Lambert". 

Mme la présidente.- À la demande de l’auteure, 

excusée, l’interpellation est reportée à une 

prochaine réunion. 

  

_____ 

 
_____ 
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G E M O T I V E E R D E   M O T I E 

 
ingediend tot besluit van de interpellatie van de heer Johan VAN den DRIESSCHE (N) tot de heer 

Rudi VERVOORT, Minister-President van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Plaatselijke 
Besturen, Territoriale Ontwikkeling, Stedelijk Beleid, Monumenten en Landschappen, 

Studentenaangelegenheden, Toerisme, Openbaar Ambt, Wetenschappelijk Onderzoek en Openbare 
Netheid, betreffende « de oprichting van een drugscentrum in 2023 » 

 
(gehouden in de commissie voor de Binnenlandse Zaken van 22 januari 2019) 

 
*   *   * 

 
« Het Brussels Hoofdstedelijk Parlement, 
 
 Gehoord hebbende de interpellatie van de heer Johan VAN den DRIESSCHE betreffende « de 

oprichting van een drugscentrum in 2023 » en het antwoord van de Minister-President van de 
Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Plaatselijke Besturen, Territoriale Ontwikkeling, 
Stedelijk Beleid, Monumenten en Landschappen, Studentenaangelegenheden, Toerisme, Openbaar 
Ambt, Wetenschappelijk Onderzoek en Openbare Netheid; 

 

 Gelet op : 
 

 het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering van 8 december 2016 dat een 
subsidie van 5 miljoen euro toekende aan de vzw Transit met het oog op de oprichting 
van een geïntegreerd centrum voor drugsverslaafden ; 

 

 het evaluatieverslag 2016 inzake de bestemming van de middelen van het Fonds 
Europese Toppen die stelt dat 5 van de 55 miljoen euro dotatie die het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest ontvangt van de federale Staat bestemd was voor de vzw Transit 
met het oog op de oprichting van een geïntegreerd centrum voor drugsverslaafden ; 

 

 de inschrijving van een bedrag van 5 miljoen euro voor de oprichting van een 
geïntegreerd centrum voor drugsverslaafden in de begroting van Brussel Preventie en 
Veiligheid voor het dienstjaar 2019 ; 

 

 de verklaringen van de Minister-President van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering in 
de pers en in de betrokken commissievergadering dat het toekomstig geïntegreerd 
centrum voor drugsverslaafden zal beschikken over een gebruikersruimte ; 

 

 artikel 3 van de wet van 24 februari 1921 betreffende het verhandelen van giftstoffen, 
slaapmiddelen en verdovende middelen, psychotrope stoffen, ontsmettingsstoffen en 
antiseptica en van de stoffen die kunnen gebruikt worden voor de illegale vervaardiging 
van verdovende middelen en psychotrope stoffen, die bepaalt dat het strafbaar is om 
het gebruik van illegale verdovende middelen en psychotrope stoffen gemakkelijker te 
maken door het verschaffen van een lokaal ; 
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 Overwegende dat : 
 

 een gebruikersruimte voor drugsverslaafden in strijd is met artikel 3 van de wet van 24 
februari 1921 ; 

 

 een gebruikersruimte voor drugsverslaafden die niet gekoppeld wordt aan een verplicht 
intensief begeleidingstraject naar een drugsvrij bestaan de preventieve en repressieve 
maatregelen dreigen teniet te doen ; 

 

 het grote nadeel van de gebruikersruimte is – zoals voorgesteld door de Minister-
President in de commissie voor de Binnenlandse Zaken van 22 januari 2019 – dat 
druggebruikers die reeds in een ontwenningstraject zitten in contact zullen komen met 
druggebruikers die niet in zulk traject zitten waardoor hun ontwenningstraject ernstig 
in het gedrang kan komen ; 

 

 het officieel ter beschikking stellen door het Gewest of een andere overheid van 
gebruikersruimtes voor drugsverslaafden die niet in een ontwenningstraject zitten een 
totaal verkeerd signaal vormt voor onze jeugd en het druggebruik dreigt te stimuleren ; 

 

 er blijkbaar geen impactanalyse gebeurd is voor de buurt waar het toekomstig 
geïntegreerd centrum voor drugsverslaafden opgericht zal worden ; 

 

 het geen goed idee is om een toekomstig geïntegreerd centrum voor drugsverslaafden 
op te richten in een buurt die geteisterd wordt door drugshandelaars ; 

 

 bovendien enkel de politiezones Polbru en West de strijd tegen drugshandel en –bezit 
als prioriteit hebben opgenomen in hun zonale veiligheidsplannen, conform de 
bepalingen van het Globaal Veiligheids- en Preventieplan ; 

 
 
Verzoekt de Brusselse Hoofdstedelijke Regering : 
 
 artikel 3 van de Drugswet van 24 februari 1921, die bepaalt dat het strafbaar is om het gebruik 

van illegale verdovende middelen en psychotrope stoffen gemakkelijker te maken door het 
verschaffen van een lokaal, te respecteren ; 

 
 meer aandacht en bijhorende middelen te voorzien voor de preventieve en repressieve aanpak 

van de drugsproblematiek zodat een einde kan gemaakt worden aan de overlast die zich in 
sommige buurten van dit Gewest voordoet ; 

 
 ervoor te zorgen dat alle zes Brusselse politiezones de strijd tegen drugshandel en –bezit als 

prioriteit opnemen in hun zonale veiligheidsplannen. ». 
 

Brussel, 24 januari 2019 
 
 
(Get.)  Johan VAN den DRIESSCHE (N) 
 Liesbet DHAENE (N) 
 Cieltje VAN ACHTER (N) 
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G E M O T I V E E R D E   M O T I E 

 
ingediend tot besluit van : 

 

- de interpellatie van de heer David WEYTSMAN (F) tot de heer Rudi VERVOORT, Minister-Presi-
dent van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Plaatselijke Besturen, Territoriale Ont-
wikkeling, Stedelijk Beleid, Monumenten en Landschappen, Studentenaangelegenheden, Toe-
risme, Openbaar Ambt, Wetenschappelijk Onderzoek en Openbare Netheid, en mevrouw Cécile 
JODOGNE, Staatssecretaris van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, belast met Buitenlandse 
Handel en Brandbestrijding en Dringende Medische Hulp, betreffende « de evaluatie inzake de 
coördinatie van de preventie- en veiligheidsmaatregelen in het Brussels Gewest ingevolge het 
geweld op Oudejaarsavond »; 
 

- de toegevoegde interpellatie van mevrouw Zoé GENOT (F) betreffende « de door Brussel Pre-
ventie en Veiligheid getroffen maatregelen met het oog op Oudejaarsavond »; 
 

- de toegevoegde interpellatie van mevrouw Annemie MAES (N) betreffende « de reactie van de 
Brusselse Regering naar aanleiding van de rellen en vernielingen op Oudejaar in Molenbeek »; 
 

- de toegevoegde interpellatie van de heer Johan VAN den DRIESSCHE (N) betreffende « de rellen 
tijdens Oudejaarsnacht »; 
 

- de toegevoegde interpellatie van mevrouw Joëlle MILQUET (F) betreffende « de nieuwe sa-
menwerkingsprotocollen tussen de DBDMH en de politie », 
 

(gehouden in de commissie voor de Binnenlandse Zaken van 22 januari 2019) 
 

*   *   * 
 
« Het Brussels Hoofdstedelijk Parlement, 
 
 Gehoord hebbende de interpellatie van de heer David WEYTSMAN betreffende « de evaluatie 

inzake de coördinatie van de preventie- en veiligheidsmaatregelen in het Brussels Gewest 
ingevolge het geweld op Oudejaarsavond », de toegevoegde interpellatie van mevrouw Zoé 
GENOT betreffende « de door Brussel Preventie en Veiligheid getroffen maatregelen met het oog 
op Oudejaarsavond », de toegevoegde interpellatie van mevrouw Annemie MAES betreffende 
« de reactie van de Brusselse Regering naar aanleiding van de rellen en vernielingen op Oudejaar 
in Molenbeek », de toegevoegde interpellatie van de heer Johan VAN den DRIESSCHE betreffende 
« de rellen tijdens Oudejaarsnacht », de toegevoegde interpellatie van mevrouw Joëlle MILQUET 
betreffende « de nieuwe samenwerkingsprotocollen tussen de DBDMH en de politie » en het 
antwoord van de Minister-President van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met 
Plaatselijke Besturen, Territoriale Ontwikkeling, Stedelijk Beleid, Monumenten en Landschappen, 
Studentenaangelegenheden, Toerisme, Openbaar Ambt, Wetenschappelijk Onderzoek en Openbare 
Netheid; 
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 Gelet op het bestaan van meerdere stakeholders die bevoegd zijn voor het politie-, 
preventie- en veiligheidsbeleid in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, zijnde : 

 de negentien gemeenten ; 

 de zes politiezones ; 

 de gewestelijke instelling van openbaar nut Brussel Preventie en Veiligheid ; 

 de Minister-President van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest ; 

 de Hoge Ambtenaar van het administratief arrondissement Brussel Hoofdstad ; 

 de federale bestuurlijke en gerechtelijke politiediensten ; 
 

 Overwegende : 
 

 dat de rellen van 11 en 15 november 2017 en de onlusten op oudejaarsavond opnieuw 
belangrijke gebreken hebben blootgelegd in het Brussels veiligheids- en 
politieapparaat ; 

 

 de afwezigheid van een gemeenschappelijke politiek en een eenheid van leiding inzake 
politie en veiligheid in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest ; 

 

 dat niet alle Brusselse politiezones de prioriteiten bepaald in het Globaal Veiligheids- 
en Preventieplan integraal opgenomen hebben in hun zonaal veiligheidsplan ; 

 

 dat slechts drie van de zes Brusselse politiezones aangesloten zijn op het 
videobewakingsplatform van het gewestelijk communicatie- en crisiscentrum ; 

 

 dat enkel de politiezone Polbru haar dispatchingsdienst heeft overgeheveld naar het 
gewestelijk communicatie- en crisiscentrum van Brussel Preventie en Veiligheid ; 

 

 het ontbreken van een gemeenschappelijke aanpak en een geharmoniseerd reglement 
inzake prostitutie voor de Brusselse gemeenten ; 

 

 het ontbreken van een gemeenschappelijke ICT-partner voor alle zes politiezones ; 
 

 dat er een algemeen tekort van 500 politieambtenaren (hoofdzakelijk 
hoofdinspecteurs) zou zijn bij de zes Brusselse politiezones ; 

 

 de afwezigheid van een bevoegd voortrekker die het voortouw neemt inzake het 
opzetten van samenwerkingsverbanden tussen de politiezones ; 
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Beslist het Brussels Hoofdstedelijk Parlement : 
 
 in de reguliere vergadering van de commissie voor de Binnenlandse Zaken een debat te 

organiseren betreffende de beste veiligheids- en politiestructuur voor het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest ten einde o.a. op basis van hoorzittingen met specialisten het debat 
terzake ten gronde te voeren zonder taboes en gesteund op zoveel mogelijk objectieve 
gegevens. ». 

 
Brussel, 24 januari 2019 

 
 
(Get.)  Johan VAN den DRIESSCHE (N) 
 Liesbet DHAENE (N) 
 Cieltje VAN ACHTER (N) 

 



  L/CVL/cs-15/2/2019/PRB 

 
(T R A D U C T I O N) 

O R D R E   D U   J O U R   M O T I V É 

 

déposé en conclusion de l'interpellation de M. Johan VAN den DRIESSCHE (N) à M. Rudi VER-
VOORT, Ministre-Président du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale, chargé des Pouvoirs 
locaux, du Développement territorial, de la Politique de la Ville, des Monuments et Sites, des Affaires 
étudiantes, du Tourisme, de la Fonction publique, de la Recherche scientifique et de la Propreté pu-

blique, concernant « la création d’un centre pour toxicomanes en 2023 » 
 

(développée en commission des Affaires intérieures du 22 janvier 2019) 
 

*   *   * 
 
« Le Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale, 
 
 Ayant entendu l'interpellation de M. Johan VAN den DRIESSCHE concernant « la création d’un 

centre pour toxicomanes en 2023 » et la réponse du Ministre-Président du Gouvernement de la 
Région de Bruxelles-Capitale, chargé des Pouvoirs locaux, du Développement territorial, de la 
Politique de la Ville, des Monuments et Sites, des Affaires étudiantes, du Tourisme, de la Fonction 
publique, de la Recherche scientifique et de la Propreté publique ; 

 

 Vu : 
 

 l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale du 8 décembre 2016 qui a 
accordé une subvention de 5 millions d’euros à l’ASBL Transit en vue de la création d’un 
centre intégré pour toxicomanes ; 

 

 le rapport d’évaluation 2016 concernant l’affectation des moyens du Fonds Sommets 
européens, selon lequel 5 des 55 millions d’euros de dotation que la Région de 
Bruxelles-Capitale reçoit du fédéral ont été affectés à l’ASBL Transit en vue de la création 
d’un centre intégré pour toxicomanes ; 

 

 l’inscription au budget 2019 de Bruxelles Prévention et Sécurité d’un montant de 
5 millions d’euros pour la création d’un centre intégré pour toxicomanes ; 

 

 les propos tenus dans la presse et en réunion de la commission concernée par le 
Ministre-Président du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale, qui a déclaré 
que le futur centre intégré pour toxicomanes disposera d’une salle de consommation ; 

 

 l’article 3 de la loi du 24 février 1921 concernant le trafic des substances vénéneuses, 
soporifiques, stupéfiantes, psychotropes, désinfectantes ou antiseptiques et des 
substances pouvant servir à la fabrication illicite de substances stupéfiantes et 
psychotropes, qui dispose que faciliter l’usage de substances stupéfiantes et 
psychotropes illégales en procurant à cet effet un local est punissable ; 
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 Considérant : 
 

 qu’une salle de consommation pour toxicomanes est contraire à l’article 3 de la loi du 
24 février 1921 ; 

 

 qu’une salle de consommation pour toxicomanes qui n’est pas couplée à un parcours 
d’accompagnement intensif et obligatoire vers une existence sans drogue risque de 
réduire à néant les mesures préventives et répressives ; 

 

 que le gros inconvénient de la salle de consommation – telle que présentée par le 
ministre-président en commission des Affaires intérieures du 22 janvier 2019 – est de 
mettre les toxicomanes qui s’inscrivent déjà dans un parcours de sevrage en contact 
avec des toxicomanes qui ne suivent pas un tel parcours, ce qui compromet 
sérieusement leur sevrage ; 

 

 que le fait, pour la Région ou une autre autorité, de mettre officiellement des salles de 
consommation à la disposition de toxicomanes qui ne suivent pas un parcours de 
sevrage adresse un très mauvais signal à nos jeunes et risque de stimuler l’usage des 
drogues ; 

 

 qu’on n’a manifestement pas réalisé une analyse de l’impact sur le quartier où on créera 
le futur centre intégré pour toxicomanes ; 

 

 que créer un futur centre intégré pour toxicomanes dans un quartier où sévissent des 
trafiquants de drogues est une mauvaise idée ; 

 

 qu’en outre, seules les zones de police Polbru et Ouest ont inscrit la lutte contre la vente 
et la détention de drogues parmi les priorités de leurs plans zonaux de sécurité, 
conformément aux dispositions du Plan global de sécurité et de prévention ; 

 
 
Demande au Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale : 
 
 de respecter l’article 3 de la loi « drogues » du 24 février 1921, qui dispose que faciliter l’usage 

de substances stupéfiantes et psychotropes illégales en procurant à cet effet un local est 
punissable ; 
 

 d’accorder une attention accrue et les moyens correspondants à l’approche préventive et 
répressive de la problématique des drogues afin de pouvoir mettre fin aux nuisances que 
connaissent certains quartiers de cette Région ; 
 

 de faire en sorte que l’ensemble des six zones de police bruxelloises inscrivent la lutte contre la 
vente et la détention de drogues parmi les priorités de leurs plans zonaux de sécurité. ». 

 
 Bruxelles, le 24 janvier 2019 

 
(S.) Johan VAN den DRIESSCHE (N) 
 Liesbet DHAENE (N) 
 Cieltje VAN ACHTER (N)  
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(T R A D U C T I O N) 

O R D R E   D U   J O U R   M O T I V É 

 

déposé en conclusion de : 

- l'interpellation de M. David WEYTSMAN (F) à M. Rudi VERVOORT, Ministre-Président du Gou-
vernement de la Région de Bruxelles-Capitale, chargé des Pouvoirs locaux, du Développement ter-
ritorial, de la Politique de la Ville, des Monuments et Sites, des Affaires étudiantes, du Tourisme, 
de la Fonction publique, de la Recherche scientifique et de la Propreté publique, et Mme Cécile 
JODOGNE, Secrétaire d’Etat à la Région de Bruxelles-Capitale, chargée du Commerce extérieur 
et de la Lutte contre l’Incendie et l’Aide médicale urgente, concernant « l’évaluation de la coor-
dination des politiques de prévention et de sécurité en Région bruxelloise suite aux violences 
lors de la Saint-Sylvestre » ; 
 

- l'interpellation jointe de Mme Zoé GENOT (F) concernant « les mesures mises en place par 
Bruxelles Prévention &Sécurité en vue du réveillon de Nouvel An 2019 » ; 

 
- l'interpellation jointe de Mme Annemie MAES (N) concernant « la réaction du Gouvernement 

bruxellois à la suite des émeutes et des saccages du Nouvel An à Molenbeek » ; 
 

- l'interpellation jointe de M. Johan VAN den DRIESSCHE (N) concernant « les émeutes de la nuit 
du Nouvel An » ; 

 
- l'interpellation jointe de Mme Joëlle MILQUET (F) concernant « les nouveaux protocoles de 

coopération entre le SIAMU et la police », 
 

(développées en commission des Affaires intérieures du 22 janvier 2019) 
 

*   *   * 
 
« Le Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale, 
 
 Ayant entendu l'interpellation de M. David WEYTSMAN concernant « l’évaluation de la 

coordination des politiques de prévention et de sécurité en Région bruxelloise suite aux 
violences lors de la Saint-Sylvestre », l'interpellation jointe de Mme Zoé GENOT concernant « les 
mesures mises en place par Bruxelles Prévention &Sécurité en vue du réveillon de Nouvel An 
2019 », l'interpellation jointe de Mme Annemie MAES concernant « la réaction du 
Gouvernement bruxellois à la suite des émeutes et des saccages du Nouvel An à Molenbeek », 
l'interpellation jointe de M. Johan VAN den DRIESSCHE concernant « les émeutes de la nuit du 
Nouvel An », l'interpellation jointe de Mme Joëlle MILQUET concernant « les nouveaux 
protocoles de coopération entre le SIAMU et la police » et la réponse du Ministre-Président du 
Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale, chargé des Pouvoirs locaux, du Développement 
territorial, de la Politique de la Ville, des Monuments et Sites, des Affaires étudiantes, du Tourisme, 
de la Fonction publique, de la Recherche scientifique et de la Propreté publique ; 
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 Vu : 
 

 l’existence de plusieurs protagonistes compétents pour la politique de police, de 
prévention et de sécurité en Région de Bruxelles-Capitale, à savoir ; 

 les dix-neuf communes ; 

 les six zones de police ; 

 l’organisme d’intérêt public Bruxelles Prévention et Sécurité ; 

 le Ministre-Président de la Région de Bruxelles-Capitale ; 

 le haut fonctionnaire de l’arrondissement administratif de Bruxelles-Capitale ; 

 les services de la police administrative et judiciaire fédérale ; 
 

 Considérant : 
 

 que les émeutes des 11 et 15 novembre 2017 et les troubles du réveillon du Nouvel An 
ont une nouvelle fois révélé d’importantes faiblesses dans l’appareil de sécurité et de 
police bruxellois ; 

 

 l’absence d’une politique commune et d’une unité de direction en matière de police et 
de sécurité en Région de Bruxelles-Capitale ; 

 

 que toutes les zones de police bruxelloises n’ont pas repris dans leur plan zonal de 
sécurité l’intégralité des priorités fixées dans le Plan global de sécurité et de 
prévention ; 

 

 que seules trois des six zones de police bruxelloises sont raccordées à la plate-forme de 
vidéosurveillance du centre de communication et de crise régional ; 

 

 que seule la zone de police Polbru a transféré son service de dispatching au centre de 
communication et de crise régional de Bruxelles Prévention et Sécurité ; 

 

 l’absence d’une approche commune et d’un règlement harmonisé en matière de 
prostitution pour les communes bruxelloises ; 

 

 l’absence d’un partenaire TIC commun à l’ensemble des six zones de police ; 
 

 qu’il y aurait un sous-effectif global de 500 fonctionnaires de police (principalement des 
inspecteurs principaux) dans les six zones de police bruxelloises ; 

 

 l’absence d’un pionnier compétent qui prenne l’initiative de mettre en place des 
partenariats entre les zones de police ; 
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Décide : 
 
 d’organiser en réunion normale de la commission des Affaires intérieures un débat sur la 

meilleure structure de sécurité et de police pour la Région de Bruxelles-Capitale afin de mener 
ce débat de fond sans tabous et en l’objectivant au maximum, notamment sur la base 
d’auditions avec des spécialistes. ». 

 
 Bruxelles, le 24 janvier 2019 

 
 
(S.) Johan VAN den DRIESSCHE (N) 
 Liesbet DHAENE (N) 
 Cieltje VAN ACHTER (N) 

 
 


